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ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL,
CELEBRAT EL DIA VINT-I-SET DE JUNY DE DOS MIL DOS

- - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-set de juny de dos mil dos, a les 9 hores i 30
minuts, es reuneixen a la Sala de Sessions d’aquest Excm. Ajuntament, sota la
Presidència de l’Il·lm. Sr. Alcalde, Silvestre Borràs i Azcona, els regidors següents:

Na M. Lluïsa Domínguez i Escudero.
En Joan Baptista Gómez i Peñalva.
N’Alfred Cesari Castelló i Saez.
N’Emili Manuel Adán i Castaño.
En Francesc Zarzoso i Usina.
N’Alfred Pérez i Cardo.
N’Antònia L. Murciano i Rodríguez.
En Francesc Crispín i Sanchis.
En Manuel Esparza i Ripoll.
Na M. Cèlia Paniagua i Zornoza.
En Jaume Vidal i Falomir.
En Miquel García i Benítez.
Na M. Àngels García i Rodríguez.
Na Núria Hernández i Pérez.
Na M. Isabel Martínez i Domingo.
Na Gregòria Gil i Latorre.
En Marcel·lí Gil i Gandia.
En Francesc Ruiz i Villar.
En Miquel Àngel Cortés i Flor.
Na Maria Dolors Contreras i Matalí.
En Salvador Montesinos i Zamorano.
En Manuel Civera i Gómez.
Na Teresa Alegre i Peris.
N’Enric Lluís Ariño i Giménez.

Assistits de l’oficiala major, que actua por substitució com a secretària general,
Sra. Josepa M. Esparducer i Mateu, i de l’interventor, Sr. Josep Eugeni Garcerán i
Rodríguez, a fi de celebrar sessió ordinària del Ple de la corporació, en primera
convocatòria, es fa constar que el Sr. García s’incorpora a la sessió en el punt 9.

La Presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en
l’ordre del dia.

1 APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR
Sotmès a votació el primer punt de l’ordre del dia, el Ple de l’Ajuntament, per

unanimitat, ACORDA: Aprovar l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió celebrada
el dia 30 de maig de 2002.

2 DONAR COMPTE RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA
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D’acord amb el que disposa l’art. 42 del Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret de 28 de
novembre de 1986, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de
l’Alcaldia adoptades des de l’anterior sessió plenària ordinària, de data 30 de maig
d’enguany, segons la següent relació:

MES MAIG 2002

24/05/02 Assignar a diversos funcionaris quantitats en concepte de complement
productivitat.
24/05/02 Fer efectiva quantitat acompliment de funcions operari ferrer forjador agrícola.
24/05/02 Exp. 1. Renúncia parada mercat exterior fix.
24/05/02 Exp. 17/02-M. Denegar transmissió parada mercat exterior fix.
24/05/02 Aprovar liquidacions núm. Acord 282/2002.
24/05/02 Exp. 901/2002. Realitzar devolució ingressos per error material IBI.
24/05/02 Exp. 3277/2001. Anul·lar liquidació IBI Urbana.
24/05/02 Exp. 892/2002. Anul·lar liquidació IBI Urbana.
24/05/02 Exp. 3289/2001. Anul·lar liquidacions IBI Urbana.
24/05/02 Exp. 276/2001. Anul·lar liquidació IBI Urbana.
24/05/02 Exp. 277/2001. Anul·lar rebut IBI Urbana.
24/05/02 Exp. 105/2001. Anul·lar liquidació IBI Urbana.
24/05/02 Exp. 1930/2001. Anul·lar rebut IBI Urbana.
24/05/02 Exp. 114/2001. Anul·lar rebuts IBI taxes canvi titularitat cadastral.
24/05/02 Exp. 803/99-2. Anul·lar per duplicitat liquidacions IBI Urbana.
24/05/02 Exp. 2672/2000. Reconèixer a Ingruinsa dret devolució.
24/05/02 Delegar regidor Sr. Ruiz Villar per a matrimoni civil dia 25 de maig a les 18 i
19 hores.
27/05/02 Sol·licitud subvenció, conveni INEM-Corporaciones Locals 2002.
27/05/02 Exp. 126/02. Concessió nínxol per inhumar cendres.
27/05/02 Exp. 210/02. Renovar nínxol temporal 5 anys.
27/05/02 Exp. 81/02. Renovació concessió temporal de 5 a 50 anys, nínxol.
27/05/02 Exp. 211/02. Concessió de nínxol.
27/05/02 Exp. 125/01. Concessió de nínxol amb trasllat.
27/05/02 Exp. 407/01. Concessió de nínxol.
27/05/02 Exp. 407/01. Trasllat de restes mortals.
27/05/02 Ordenar pagament nòmina corresponent al personal de l’Ajuntament, mes de
maig.
27/05/02 Incloure en nòmina mes de maig incidències diverses.
27/05/02 Exp. 246/2001. Anul·lar rebuts IBI Urbana.
27/05/02 Aprovar liquidacions diverses, núm. Acord 284/2002.
27/05/02 Aprovar liquidació IVTM. Núm. Acord 283/2002.
27/05/02 Aprovar, disposar, reconèixer i ordenar pagament despeses recollides en la
relació, núm. 200200000804.
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27/05/02 Aprovar ordenar pagament, operació no pressupostària núm. 2002000015982,
en concepte de provisió de fons per atendre despeses de recursos.
28/05/02 Anul·lació rebuts per renúncia. Exp. 252/02.
28/05/02 Estimar parcialment sol·licitud devolució liquidació impostos construccions
instal·lacions i obres.
28/05/02 Anul·lació rebut taxa ADP casetes venda mercat exterior. Exp. 3293/01.
28/05/02 Anul·lació rebut taxa ADP casetes venda mercat exterior. Exp. 3513/01.
28/05/02 Anul·lació rebut taxa ADP casetes venda mercat exterior. Exp. 3292/01.
28/05/02 Desestimar reclamació contra rebuts impost vehicles. Exp. 3591/01.
28/05/02 Anul·lació rebuts IVTM. Exp. 1100/02.
28/05/02 Anul·lació rebut taxa ADP casetes venda mercat exterior. Exp. 3287/01.
28/05/02 Devolució prorrateig taxa gual. Exp. 2931/01.
28/05/02 Devolució prorrateig liquidació gual. Exp. 3345/01.
28/05/02 Devolució rebut taxa entrada vehicles. Exp. 1118/01.
28/05/02 Devolució rebut taxa entrada vehicles. Exp. 884/01.
28/05/02 Devolució rebut taxa entrada vehicles. Exp. 1496/01.
28/05/02 Liquidació per inclusió rebut taxa entrada vehicles. Exp. 3365/01.
28/05/02 Anul·lació rebut taxa entrada vehicles. Exp. 979/01.
28/05/02 Rectificació error liquidació taxa casetes venda, mercat exterior. Exp. 3279/01.
28/05/02 Anul·lació baixa rebuts pendents cànon taxa mercat interior. Exp. 2799/01.
28/05/02 Aprovació liquidació provisional taxa gual. Exp. 3217/01.
28/05/02 Sol·licitud devolució taxa ocupació via pública. Exp. 2921/01.
28/05/02 Sol·licitud devolució part proporcional rebut IVTM. Exp. 2028/01.
28/05/02 Aprovació liquidació provisional taxa gual. Exp. 3356/01.
28/05/02 Devolució taxa gual. Exp. 3416/01.
28/05/02 Anul·lació rebuts IVTM. Exp. 1200/00.
29/05/02 Autorització trasllat restes mortals. Exp. 205/02.
28/05/02 Renovació PER diversos veïns.
29/05/02 Exp. 6/02-I. Desistiment activitat de sabateria c/ Camí Reial, 17.
29/05/02 Exp. 78/01-I. Concessió llicència obertura d’activitat innòcua.
29/05/02 Exp. 15/02-I. Concessió llicència obertura d’activitat innòcua.
29/05/02 Establir substitucions període vacances diversos departaments.
29/05/02 Llista d’admesos i exclosos segons 12 agents de la Policia Local.
29/05/02 Exp. 350/02-LO. Llicència d’obres per a reforma de tanca i canalització per a
connexió desguassos a la xarxa general dins de la parcel·la C-22 a l’av. Suècia
(Almardà).
29/05/02 Exp. 362/02-LO. Llicència d’obres per a canvi de solat i entaulellat de portal i
vestíbul a l’av. Sants de la Pedra, 24.
29/05/02 Exp. 363/02-LO. Llicència d’obres per a la construcció d’una piscina a la
parcel·la núm. 9 del c/ El Piulo (Malvasur).
29/05/02 Exp. 364/02-LO. Llicència d’obres per sanejar (picar i xapar) la façana
d’habitatge av. Hispanitat, 4.
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29/05/02 Exp. 373/02-LO. Llicència d’obres per a reparació de teulada d’habitatge av.
Camp de Morvedre, 75.
29/05/02 Exp. 379/02-LO. Llicència d’obres per a entaulellat de cuines i bany i canvi de
paviment a l’av. Sants de la Pedra, 22-5a.
29/05/02 Exp. 370/02-LO. Llicència d’obres per a obertura de dues portes per a accés
per a turismes a la factoria c/ Isaac Newton del polígon Sepes.
29/05/02 Exp. 378/02-LO. Llicència d’obres per a obertura de porta per a accés de
garatge i dues finestres en façana d’immoble av. Sants de la Pedra, 57.
29/05/02 Aprovar liquidacions IBIU núm. acord 287/02.
29/05/02 Exp. 1106/02. Anul·lació rebut contribució d’IBIU 2001 c/ Cánovas del
Castillo, 67, esc. 01-03.
29/05/02 Exp. 1109/02. Anul·lació rebut IBIU av. Corint, 4 per error.
29/05/02 Exp. 4507/01. Anul·lació rebut IBIU 2001 c/ Catalunya, 29, per error.
29/05/02 Exp. 67/02. Anul·lació liquidació rebut en dos exemplars av. Hispanitat, 23-
5è-17a.
29/05/02 Exp. 749/02. Rectificació titularitat rebut IBIU c/ Arbones, 13.
29/05/02 Exp. 1049/02. Anul·lació rebut IBIU any 2001 i 2002 per titular incorrecte c/
Barcelona, 9.
29/05/02 Aprovar liquidacions núm. acord 285/02.
29/05/02 Aprovar liquidacions núm. acord 286/02.
29/05/02 Exp. 5/02-OE. Tràmit d’audiència previ a l’ordre d’execució d’obres de
reparació immoble c/ Trobador, 59 i 61.
30/05/02 Acceptar desistiment sol·licitud inscripció associació ‘La Veleta de Puerto de
Sagunto’. Exp. 11/02-AV.
30/05/02 Inscripció unió de fet. Exp. 23/02.
30/05/02 Inscripció associació ‘Peña Menhistro’. Exp. 13/02-AV.
30/05/02 Inscripció associació mares i pares IES Jorge Juan. Exp. 12/02-AV.
30/05/02 Aprovar liquidacions IVTM, núm. d’acord 288/02.
30/05/02 Aprovar padró de taxa aigua, clavegueram i fem primer trimestre 2002.
31/05/02 Modificació llista admesos i exclosos 12 agents policia local període estival.
31/05/02 Imposició sanció obres sense llicència municipal. Exp. 71/01-SC.
31/05/02 Convocar sessió extraordinària Ple dia 4 de juny, dimarts, a les 9 hores.
31/05/02 Exp. 24/02-DN. Ordenar paralització obres a la parcel·la 589 polígon 20.
31/05/02 Exp. 38/00. Informació pública projecte reparcel·lació forçosa de la Unitat
d’Execució Única del polígon químic de Sagunt.
31/05/02 Remetre còpia de l’expedient al Tribunal Superior de Justícia de la CV recurs
número 02722372002.
31/05/02 Exp. 38/00. Informació pública projecte parcial urbanitz. Unitat Execució
única polígon industrial, polígon químic de Sagunt.
31/05/02 Exp. 46/00. Informació pública projecte reparcel·lació unitat execució número
12 del PGOU.
31/05/02 Exp. 46/00. Informació pública projecte reparcel·lació Unitat Execució
número 13 PGOU.
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31/05/02 Exp. 46/00. Informació pública projecte urbanització unitats Actuació
números 12 i 13 PGOU.
31/05/02 Ordenar remissió dues còpies expedient administratiu recurs contenciós núm.
2/340/2002.
31/05/02 Nomenar el Sr. Senent Domingo funcionari interí tècnic mitjà en acció social.
31/05/02 Nomenar el Sr. Pérez Amigó funcionari interí enginyer tècnic industrial.
31/05/02 Atribuir temporalment funcions de coordinació, seguiment i consecució dels
actes i acords Comissió Centenari del Port, Sra. Delgado Gil.
31/05/02 Nomenar la Sra. Hervás Reyes, auxiliar de turisme, fins a cobertura en
propietat.
MES DE JUNY 2002

3/06/02 Aprovació relació de despeses 200200000850.
3/06/02 Fixar termini presentació instàncies proves selectives un arquitecte interí.
3/06/02 Fixar termini presentació instàncies proves selectives creació borsa treball
tècnics administració general.
3/06/02 Mantenir vigència contractes laborals temporals educadores acció social fins a
12 de juliol de 2002.
3/06/02 Aprovació liquidacions aigües. Acord 290/02.
3/06/02 Devolució rebut duplicitat. Exp. 3605/01.
3/06/02 Inclusió en padró impost vehicles TM i emissió liquidacions. Exp. 1039/01.
3/06/02 Anul·lació liquidació impost vehicles TM. Exp. 955/01.
3/06/02 Inclusió en Padró Impost Vehicles TM. Exp. 824/01.
3/06/02 Inclusió vehicle en Padró Impost Vehicles TM. Exp. 795/01.
3/06/02 Inclusió en Padró Impost Vehicles TM. Exp. 753/01.
3/06/02 Inclusió en Padró Impost Vehicles TM. Exp. 763/01.
3/06/02 Inclusió en Padró Impost Vehicles TM. Exp. 373/01.
3/06/02 Rectificació error material rebut impost vehicles TM. Exp. 16/01.
3/06/02 Anul·lació liquidació impost vehicles TM. Exp. 89/01.
3/06/02 Anul·lació liquidació providència constrenyiment. Exp. 1243/02.
3/06/02 Devolució sanció urbanística pagada voluntàriament. Exp. 2173/01.
3/06/02 Desestimació sol·licitud devolució taxa conservatori música. Exp. 2766/01.
3/06/02 Desestimar sol·licitud devolució taxa conservatori música. Exp. 2764/01.
3/06/02 Aprovació liquidació provisional gual. Exp. 3350/01.
3/06/02 Desestimar anul·lació rebut gual. Exp. 3426/01.
3/06/02 Devolució rebut parades venda mercat exterior. Exp. 1328/01.
3/06/02 Devolució rebut impost vehicles tm. Exp. 1552/01.
3/06/02 Cessar com a inspectors de la policia local el Sr. Mora, Sr. Aleixandre.
4/06/02 Autoritzar l’assistència MDCM al II Fòrum Alacant.
4/06/02 Exp. 59/02. Autorització celebració Xix Setmana Cultural Barri Baladre a
celebrar del 6 de juliol al 14 de juliol de 2002.
4/06/02 Exp. 73/02. Autorització celebració festes barri de Sant Josep del 28 de juny al
4 de juliol de 2002
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4/06/02 Exp. 71/02. Autorització celebració festes en honor a la Mare de Déu del Bon
Succés (Grau Vell) a celebrar del 6 de juliol al 14 de juliol de 2002.
4/06/02 Exp. 384/02-LO. Llicència d’obres arreglar sostre en lavabo i tapar claraboia
habitatge c/ Gómez Ferrer, 87-baix.
4/06/02 Exp. 385/02-LO. Llicència d’obres obertura i tancament rasa presa de gas c/
Roma, 3.
4/06/02 Exp. 389/02-LO. Llicència d’obres canvi paviment terrassa c/ Burjassot, 20.
4/06/02 Exp. 390/02-LO. Llicència d’obres per canviar l’entaulellat de la cuina i lavabo
d’habitatge c/ Papa Alexandre VI, 12-1a.
4/06/02 Exp. 391/02-LO. Llicència obres canvi entaulellat de la cuina, revestiment de
l’escala i canvi porta d’accés, sense modificar buit, anul·lant una segona porta habitatge
c/ Verge.
4/06/02 Exp. 392/02-LO. Llicència d’obres elevació del mur existent que separa el pati
de recreació del col·legi c/ Almudàfer, 9
4/06/02 Exp. 393/02-LO. Llicència d’obres arreglament goteres en teulada, desperfectes
en façana i canvi de canaló a l’immoble c/ Teodor Llorente, 222-b-d.
5/06/02 Exp. 395/02-LO. Llicència d’obres per picar i lluir el balcó d’habitatge c/ Camí
Reial, 27.
4/06/02 Exp. 397/02-LO. Llicència d’obres per a entaulellat cuina i bany d’habitatge av.
Sants de la Pedra, 10-6a.
4/06/02 Exp. 398/02-LO. Llicència d’obres per a substitució de paviment d’habitatge
av. Sants de la Pedra, 77-5è-17a.
4/06/02 Exp. 399/02-LO. Llicència d’obres per a reparació de teulada d’habitatge c/
Gilet, 81.
4/06/02 Exp. 401/02-LO. Llicència d’obres per canviar barana terrassa d’habitatge c/
Vall Albaida, 31-1a.
4/06/02 Exp. 160/02-LO. Llicència d’obres per a construcció de bassa de reg,
col·locació de porta d’accés i tanca parcel·la 66 del polígon 20.
4/06/02 Exp. 712/01. Anul·lació IVTM 2000 i 2001 per no ser de la seua propietat.
4/06/02 Exp. 2626/01 i 1033/01. Anul·lació rebuts IVTM vehicle.
4/06/02 Exp. 1080/02. Anul·lació rebuts IVTM.
4/06/02 Exp. 860/01. Anul·lació IVTM 98.
4/06/02 Exp. 2309/01. Desestimació anul·lació rebuts IVTM.
4/06/02 Exp. 605/01. Anul·lació IVTM per transferència.
4/06/02 Exp. 1043/02. Anul·lació rebut per canvi titularitat.
4/06/02 Exp. 930/01. Anul·lació i liquidació IVTM
4/06/02 Exp. 894/01. Anul·lació rebut vehicle
4/06/02 Exp. 1077/01. Devolució rebuts i rectificació respecte tarifa vehicle.
4/06/02 Exp. 546/02. Devolució compensació rebuts taxa aigua, clavegueram i fem per
no correspondre en titular correcte.
4/06/02 Exp. 540/01. Rectificació error material, de fets o aritmètic liquidació pendent.
4/06/02 Exp. 3386/01. Correcció número matrícula IVTM i posterior carta de pagament.
4/06/02 Exp. 792/01. Anul·lació rebut IVTM.
5/06/02 Aprovar liquidació Pressupost Municipal, exercici 2001.
5/06/02 Aprovar liquidació Pressupost Patronat Municipal Esports, exercici 2001.



7

5/06/02 Aprovar liquidació Pressupost Fundació Municipal Menjadors Escolars,
exercici 2001.
5/06/02 Aprovar liquidació Pressupost Fundació Municipal de Cultura, exercici 2001.
5/06/02 Admetre sol·licitud a tràmit, llicència activitat de restaurant. Exp. 38/02-C.
5/06/02 Aprovar liquidacions IBI Urbana, núm. d’acord: 291/02.
5/06/02 Baixa rebuts IBI Urbana. Exp. 989/02.
5/06/02 Estimar sol·licitud aplicació d’exempció IBI Urbana. Exp. 62/02.
5/06/02 Reconeixent dret a devolució rebut IBI Urbana. Exp. 61/02.
5/06/02 Reconeixent dret a devolució rebut IBI Urbana. Exp. 49/02.
5/06/02 Reconeixent dret a devolució rebut IBI Urbana. Exp. 4495/01.
5/06/02 Desestimar sol·licitud anul·lació rebut IBI Urbana. Exp. 1495/01.
5/06/02 Anul·lar rebut IBI Urbana. Exp. 1556/01.
5/06/02 Desestimar sol·licitud anul·lació rebuts IBI Urbana. Exp. 1560/01.
5/06/02 Anul·lació i nova liquidació IBI Urbana. Exp. 1624/01.
5/06/02 Anul·lació i nova liquidació rebuts IBI Urbana. Exp. 2037/00 bis.
5/06/02 Anul·lació rebuts IVTM. Exp. 459/01.
5/06/02 Contractar la Sra. Sanz per a suport administratiu Conservatori de Música.
6/06/02 Exp. 513. Renúncia parades mercat exterior fix.
6/06/02 Autoritzar desplaçament Sra. Contreras II Fòrum Alacant.
6/06/02 Nomenar funcionari interí categoria aux. adm. Sr. Alba Gastaldo.
6/06/02 Exp. 409/02 LO. Concedir llicència obres al c/ Pare Claret, 55.
6/06/02 Exp. 181/02 LO. Concedir llicència obres al c/ Arquitecte Alfredo Simón, 22-B.
6/06/02 Exp. 359/02 LO. Concedir llicència obres al c/ Illa de Còrsega, 14-b.
6/06/02 Exp. 402/02 LO. Concedir llicència obres a l’av. Joan d’Àustria, 26-30è.
6/06/02 Exp. 404/02 LO. Concedir llicència obres al c/ Lluís Vives, 37-1è.
6/06/02 Exp. 408/02 LO. Concedir llicència obres al c/ Menéndez y Pelayo, 5.
6/06/02 Aprovar liquidació núm. Acord 293/2002.
6/06/02 Aprovar liquidació núm. Acord 292/2002.
7/06/02 Delegació regidors per a celebració matrimonis civils dia 08-06-02.
7/06/02 Imposició sanció. Exp. 1742/02.
7/06/02 Reposició en voluntària rebut aigua. Exp. 904/02.
7/06/02 Estimació reclamació domiciliació bancària tributs. Exp. 176/00.
7/06/02 Reposició en voluntària rebut aigua. Exp. 337/02.
7/06/02 Reposició en voluntària rebut aigua. Exp. 335/02.
7/06/02 Devolució rebut per duplicitat. Exp. 2050/01.
7/06/02 Estimació recurs domiciliació rebut gual. Exp. 208/02.
7/06/02 Estimar recurs domiciliació rebut aigua. Exp. 2639/01.
7/06/02 Reposició en voluntària rebut. Exp. 2638/01.
7/06/02 Reposició en voluntària rebut IBI Urbana. Exp. 894/02.
7/06/02 Devolució ingressos. Exp. 824/02.
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7/06/02 Devolució rebut taxa parada mercat exterior. Exp. 655/02.
7/06/02 Devolució rebut aigua. Exp. 3084/01.
10/06/02 Inscripció unió de fet amb el núm. 24/02.
10/06/02 Nomenar JVM funcionari interí com a tècnic de Medi Ambient.
10/06/02 Concedir a funcionari de carrera d’aquesta corporació bestretes a reintegrar.
10/06/02 Autoritzar reducció de jornada a SMC en una hora diària.
10/06/02 Exp. 29/02-I. Concessió llicència obertura d’activitat innòcua.
10/06/02 Exp. 110/00-M. Adjudicació parades mercat extraordinari fix.
10/06/02 Exp. 8/02-ADL. Sol·licitud subvenció desenvolupament programa valencià de
formació ocupacional.
10/06/02 Renovar la PER a PPPR de juny a agost.
10/06/02 Exp. 76/02. Autorització celebració III Setmana Cultural barri Pare Jaume a
celebrar del 25 d’agost al 31 d’agost de 2002.
10/06/02 Exp. 72/02. Canvi de temporalitat de 5 a 50 anys.
10/06/02 Exp. 71/02. Renovació nínxol temporal 5 anys.
10/06/02 Exp. 23/02. Cessió temporal nínxol 5 anys.
10/06/02 Exp. 100/02 i acumulats. Cessió de diversos nínxols.
10/06/02 Exp. 142/02 i acumulats.
10/06/02 Exp. 85/02. Cessió temporal nínxol 5 anys.
10/06/02 Exp. 165/02 i 166/02. Cessió nínxol temporal 5 anys.
10/06/02 Exp. 167/02 i acumulats. Cessió de nínxols.
10/06/02 Exp. 469/01. Rectificació error a titular del nínxol.
10/06/02 Exp. 474/01. Concessió nínxols temporals 5 anys.
10/06/02 Exp. 480/02. Cessió de nínxol.
10/06/02 Exp. 160/99. Sol·licitud anul·lació rebut per excés fugues.
10/06/02 Exp. 173/01. Anul·lació rebut aigua del segon trimestre de 2001.
10/06/02 Exp. 371/02-LO. Llicència d’obres de reparació de terrassa i cassetàs
d’ascensor a l’immoble siti a l’av. Sants de la Pedra, 53.
10/06/02 Exp. 412/02-LO. Llicència d’obres reforma de cuina i bany c/ Peníscola, 16.
10/06/02 Exp. 413/02-LO.Llicència obres canvi teules i porta d’entrada habitatges c/
Llevant, 14.
10/06/02 Exp. 414/02. Llicència obres canvi entaulellat bany a l’habitatge pl. dels Furs,
5-9a.
10/06/02 Exp. 417/02-LO. Llicència d’obres obertura i tancament rasa presa de gas c/
partida de l’Oliba, 11 i c/ Camí de la Rosana, 3.
10/06/02 Exp. 418/02-LO. Llicència d’obres obertura i tancament rasa presa de gas av.
Montiber.
10/06/02 Exp. 419/02-LO. Llicència d’obres neteja i restauració façana habitatge c/ José
Domínguez Roca, 3.
10/06/02 Exp. 424/01-LO. Llicència d’obres canvi d’uralita per teules habitatge av.
Itàlia C-10.
11/06/02 Paralitzar obres urbanització polígon G-2, PP Platges Almardà. Exp. 2/00.
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11/06/02 Autoritzar celebració festes barri Sant Josep, del 28 de juny al 04 de juliol de
2002. Exp. 73/02.
11/06/02 Concessió diversos nínxols per 50 anys. Exps. 230/02 i 233/02.
11/06/02 Autoritzar inhumació diversos cadàvers. Exps. 231/02 i 232/02.
11/06/02 Autoritzar inhumació d’un cadàver. Exp. 229/02.
11/06/02 Desestimar sol·licitud devolució import cobrat de més, taxa d’aigua. Exp.
1299/02.
11/06/02 Anul·lació rebuts i nova liquidació, taxa d’aigua, clavegueram i fem. Exp.
21/02.
11/06/02 Anul·lació rebuts i nova liquidació, taxa d’aigua, clavegueram i fem. Exp.
1018/02.
11/06/02 Estimar recurs de reposició i anul·lar liquidacions, taxa ADP. Exp. 4276/01.
11/06/02 Aprovar liquidacions aigües, núm. d’acord 294/02.
12/06/02 Cessió de nínxols. Exps 238/02, 239/02 i 240/02.
12/06/02 Cessió de nínxols. Exps. 234/02, 235/02, 236/02 i 237/02.
12/06/02 Anul·lació liquidacions sancions urbanístiques. Exp. 459/02.
12/06/02 Devolució rebut mercats per duplicitat. Exp. 339/02.
12/06/02 Reposició en voluntària rebut impost vehicles TM. Exp. 981/01.
12/06/02 Devolució compensació Tresoreria. Exp. 1540/02.
12/06/02 Reposició en voluntària rebut per error domiciliació. Exp. 3390/01.
12/06/02 Expedició provisió fons pagaments a justificar viatge oficial a Brussel·les,
presentació Parc Sagunt.
12/06/02 Reposició en voluntària rebut IBI urbana. Exp. 205702.
12/06/02 Desestimació reclamació IBI urbana 2001. Exp. 3317/01.
12/06/02 Devolució ingrés indegut. Exp. 647/02.
12/06/02 Reconeixement dret devolució rebut impost vehicles TM. Exp. 1232/02.
12/06/02 Nomenament Tribunal i obertura termini de presentació instàncies procés
selectiu provisió lloc treball Direcció Secció Disciplina Urbanística.
13/06/02 Inscripció unió de fet Exp. núm. 25/02.
13/06/02 Inscripció unió de fet Exp. núm. 26/02.
13/06/02 Exp. 28/96-c. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
13/06/02 Exp. 9/02-C. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació d’Activitats.
13/06/02 Exp. 141/99-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
13/06/02 Exp. 61/02-C. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació d’Activitats.
13/06/02 Exp. 20/02-C. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació d’Activitats.
13/06/02 Exp. 110/01-c. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació d’Activitats.
13/06/02 Exp. 35/02. Rectificació error en dades propietari i cadàver.
13/06/02 Exp. 92/02. Rectificació error en nom del cadàver.
13/06/02 Exps. 151/02 i acumulats. Cessió de nínxols.
13/06/02 Exp. 168/02-LO. Llicència d’obres obertura i tancament rasa preses de gas a
l’edifici plaça Sup-2.
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13/06/02 Exp. 422/02-LO. Llicència d’obres per sanejar cuina i lavabo d’habitatge c/
Rei Sant Lluís, 19-2n-5a.
13/06/02 Expedir ordre de pagament a justificar a ETV per a adquisició base de dades
de construcció BDC IVE 2001-2002.
13/06/02 Exp. 923/02. Rectificació error material
13/06/02 Exp. 141/02. Rectificació error material taxa aigües, clavegueram i fem.
13/06/02 Exp. 1233/02. Anul·lació rebuts i emissió titular correcte, taxa aigua,
clavegueram i fem.
13/06/02 Exp. 242/02. Canvi titularitat taxa aigua, clavegueram i fem c/ Abril, 15, anys
2000 i 2001.
13/06/02 Exp. 20/02. Devolució cobrat de més en rebut aigua per error lectura.
13/06/02 Exp. 3443/01. Anul·lació taxa d’aigua, clavegueram i fem 1999 i 2000 per no
ser l’habitatge de la seua propietat.
13/06/02 Exp. 3672/01. Recurs reposició liquidació taxa ADP amb casetes de venda.
13/06/02 Exp. 220/02. Anul·lació rebut IVTM i liquidació del prorrateig quota per baixa
vehicle.
13/06/02 Exp. 1108/01. Prorrateig quota anul·lació per causar baixa.
13/06/02 Exp. 2035/01. Devolució proporcional rebut IVTM 2001.
13/06/02 Aprovar liquidacions núm. Acord 295/2002.
13/06/02 Exp. 1553/2001. Anul·lar rebut IBI 2001.
13/06/02 Exp. 946/2002. Anul·lar liquidació IBI Rústica 2001.
13/06/02 Exp. 1044/2002. Anul·lar per duplicitat rebut. IBIR.
13/06/02 Exp. 1941/2001. Traslladar resolució al nou titular IBI Rústica.
13/06/02 Exp. 1909/2001. Traslladar resolució IBI Urbana.
13/06/02 Exp. 1892/2001. Efectuar canvi titularitat IBI Urbana.
13/06/02 Exp. 1984/2001. Reconèixer devolució IBI Rústica.
13/06/02 Exp. 1167/2001. Traslladar resolució IBI Rústica.
13/06/02 Exp. 4506/2001. Anul·lar rebut IBI Urbana.
13/06/02 Exp. 1093/2002. Anul·lar rebut IBI rústica.
13/06/02 Exp. 1683/00bis. Anul·lar rebut IBI urbana.
13/06/02 Exp. 99/0784, 00/2545/ 1859/01. Anul·lar rebut IBI Urbana.
13/06/02 Exp. 00/254BIS. Anul·lar rebut IBI Urbana.
13/06/02 Exp. 433/02 LO. Concedir llicència obres al c/ Llibertat, 30-2-4a.
13/06/02 Exp. 434/02 LO. Concedir llicència obres al c/ Teodor Llorente, 220.
13/06/02 Exp. 435/02 LO. Concedir llicència obres al c/ Concepción Arenal, 31-baix.
13/06/02 Exp. 438/02 LO. Concedir llicència obres al c/ Camí Reial, 10.
14/06/02 Delegació regidor per a celebració matrimonis civils dia 15 de juny de 2002.
14/06/02 Renovació PER i suspensió altres.
17/06/02 Establir serveis mínims dia 20 de juny.
17/06/02 Desestimar tramitació llicència de venda de mobles. Exp. 40/02-I.
17/06/02 Desestimar tramitació llicència oficina desinfecció. Exp.32/02-I.
17/06/02 Concessió llicència d’activitat d’òptica. Exp. 33/01-I.
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17/06/02 Admetre sol·licitud a tràmit activitat de garatge. Exp. 72/02-C.
17/06/02 Concessió llicència d’obres per a obertura i tancament de rasa per a presa de
gas. Exp. 429/02-LO.
17/06/02 Concessió llicència d’obres per a obertura i tancament de rasa per a presa de
gas. Exp. 432/02-LO.
18/06/02 Rectificar apartat b punt primer Resolució de data 17 de juny serveis mínims.
18/06/02 Autoritzar parades venda festes patronals Sagunt. Exp. 2/02-M.
18/06/02 Exp. 2241/2001. Procedir a la devolució import quantitat ingressada per sanció
urbanística.
18/06/02 Aprovar, autoritzar i ordenar pagament despeses recollides en la relació núm.
200200000993.
19/06/02 Exp. 444/02 LO. Concedir llicència obres al c/ Reina Isabel II, 10-6a.
19/06/02 Exp. 445/02 LO. Concedir llicència obres al c/ Concepción Arenal, 48-1-esq.
19/06/02 Aprovar liquidacions diverses núm. Acord 298/2002.
19/06/02 Exp. 1579/2002. Desestimar sol·licitud recàrrec de constrenyiment.
20/06/02 Concessió canvi titularitat activitat de garatge. Exp. 6/02-CT.
21/06/02 Concessió llicència d’activitat de venda de taulellets. Exp. 92/98-I.
21/06/02 Imposar a Sra. MCZO sanció econòmica per falta greu. Exp. 17/01-S.
21/06/02 Aprovació liquidació 4t trimestre 2001, cànon sanejament. Exp. 1578/02.
21/06/02 Exposició pública quadre de tarifes servei d’autoturisme 2003. Exp. 01/02.
21/06/02 Pròrroga llicència d’obres per a reparació de teules. Exp. 689/01-LO.
21/06/02 Concessió llicència d’obres per a reparació teulada. Exp. 439/02-LO.
21/06/02 Incoar expedient sancionador al Sr. ARQ per infracció urbanística. Exp.
18/02-IF-SC.
21/06/02 Desestimar recurs de reposició interposat pel Sr. JFMB, contra Resolució
d’Alcaldia de 26.04.02. Exp. 5/02-SC.
21/06/02 Executar sentència núm. 91 recaiguda en recurs cont.-adm. 1/02, interposat pel
Sr. DEC.
21/06/02 Desestimar sol·licitud devolució recàrrec de constrenyiment. Exp. 573/02.
21/06/02 Requerir el pagament de deutes pendents d’IBI. Exp. 1210/02.
21/06/02 Desestimar recurs domiciliació IBI Urbana. Exp. 1576/02.
21/06/02 Desestimar sol·licitud de devolució quantitat ingressada per domiciliació,
IVTM. Exp. 1577/02.
21/06/02 Autoritzar inhumació diversos cadàvers. Exps. 247, 248, 249, 250 i 251/02.
21/06/02 Concessió diversos nínxols per 50 anys. Exps. 252, 253, 254, 255 i 256/02.
21/06/02 Autoritzar inhumació diversos cadàvers. Exps. 241, 242 i 243/02.
21/06/02 Autoritzar inhumació diversos cadàvers. Exps. 244 i 245/02.
21/06/02 Autoritzar inhumació de cadàver. Exp. 246/02.
21/06/02 Delegar regidora Sra. MDE per a la celebració de matrimoni civil dia
22.06.02.
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3 PROPOSICIÓ APROVACIÓ INICIAL ORDENANÇA REGULADORA
DE RETIRADA VEHICLES DE LA VIA PÚBLICA

El Sr. ALCALDE explica: “Els punts 3 i 4 van passar l’altre dia per la comissió
informativa després d’estar confeccionat l’ordre del dia; per tant, tal com procedeix
d’acord amb el ROF, amb l’article 82.3, cal declarar la urgència i la inclusió en l’ordre
del dia, però m’arriben notícies que la Comissió va demanar, en la Comissió es va
demanar per part dels membres d’aquesta més temps per revisar-la. Jo crec que el que
procediria, perquè el mateix delegat també m’ha dit que quedara sobre la taula, llavors,
el que procedeix és no votar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia, si els sembla als
senyors i senyores regidors, i no els tractem, el deixem per a la següent sessió.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, diu: “L’ordenança, hem
mirat l’ordenança que desenvolupa el Reglament de Circulació, les dues, la de servei de
grua, jo ja vaig manifestar que en concret la del Reglament de Circulació no era gens
operativa ja que està regulant dret sancionador públic i per tant no variarà, però sí que li
vaig insistir a vostè, i ací ho faig públic, que en data 26 d’abril de 2001 es va aprovar la
redacció dels reglaments de Serveis d’Aigua, Clavegueram i Fem i fins a la data no s’ha
fet absolutament res, quan nosaltres vam plantejar aquesta moció, aquesta redacció de
reglaments es va fer i es va aconseguir que s’aprovara per la necessitat que els veïns
tinguen un estatut de drets i obligacions en les seues relacions amb eixos serveis. No
m’estendré perquè de tots és conegut les queixes que hi ha en facturació d’aigua i en
serveis, més d’un any i no coneixem ni un avantprojecte ni un esborrany, ni una
tramitació, no s’ha mogut ni un paper.”

D’acord amb l’art. 82.3 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim
Jurídic de les Corporacions Locals, se sotmet a votació la ratificació de la inclusió de
l’assumpte en l’ordre del dia, sent rebutjada per 23 vots a favor del PP, PSOE, SP, Bloc,
UV i 1 abstenció del Sr. Crispín, d’acord amb l’article 110.1 del ROF.

4 PROPOSICIÓ APROVACIÓ INICIAL ORDENANÇA MUNICIPAL DE
CIRCULACIÓ

D’acord amb l’art. 82.3 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim
Jurídic de les Corporacions Locals, se sotmet a votació la ratificació de la inclusió de
l’assumpte en l’ordre del dia, sent rebutjada aquesta per 23 vots a favor del PP, PSOE,
SP, Bloc, UV, i 1 abstenció del Sr. Crispín, d’acord amb l’article 110.1 del ROF.

5 CELEBRACIÓ DE NOU CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE LA
CONSELLERIA DE BENESTAR SOCIAL I L’AJUNTAMENT DE SAGUNT
RELATIU AL MANTENIMENT DELS CENTRES INFODONA. EXP. 18/01

El 26 de febrer de 1998, la Direcció General de la Dona va sol·licitar al municipi
de Sagunt la col·laboració per implantar un Centre INFODONA del Projecte Europeu
XAID (Xarxa d’Agents d’Igualtat per a la Dona) amb unes determinades condicions,
iguals a la de tots els municipis elegits per a la ubicació d’un centre d’informació per a
les dones.

El 27 d’abril de 1998, l’alcalde de Sagunt va certificar l’interès del nostre
Ajuntament per participar en l’esmentat projecte.
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L’Ajuntament de Sagunt, a través del Departament de la Dona, va habilitar el
local del c/ Mare de Déu de Begonya, 4 per al servei INFODONA, i posteriorment es va
ubicar a l’edifici i oficines on es troba el PROP, lloc que es manté fins al dia d’avui.

A principis de l’any 2000 la Conselleria de Benestar Social va delegar la Gestió
dels Centres Infodona en l’entitat Centre Internacional de Dones del Mediterrani-
Fundació de la Comunitat Valenciana (CIM-MED FUNDACIÓ CV).

No obstant això, aquesta entitat ha desaparegut com a tal per la qual cosa la
Conselleria de Benestar Social ha assumit novament les competències de gestió, la qual
cosa ha motivat que s’haja de celebrar un nou Conveni de Col·laboració entre la
Conselleria de Benestar Social i l’Ajuntament de Sagunt relatiu al manteniment del
funcionament dels centres Infodona.

És objecte d’aquest conveni establir les bases de col·laboració entre la
Conselleria de Benestar Social i l’Ajuntament de Sagunt, amb la finalitat de contribuir
al manteniment i bon funcionament del Centre Infodona ubicat en aquesta localitat, en
el marc del Programa Operatiu integrat de la Comunitat Valenciana, 2000-2006 (Fons
FEDER).

La duració prevista del nou conveni serà de quatre anys a partir del moment de
la seua signatura, podent ser prorrogat; la pròrroga es formalitzarà mitjançant acord
exprés de les parts adoptat amb anterioritat a la finalització del termini de vigència
establert en aquest conveni. Tot això llevat que hi haja denúncia motivada i fefaent per
qualsevol de les parts amb dos mesos d’antelació a l’expiració dels exercicis anuals
naturals de la seua vigència.

A la Conselleria de Benestar Social li correspondrà dotar els centres Infodona de
personal tècnic qualificat, en la promoció d’igualtat d’oportunitats, no recollint-se en
cap apartat del conveni l’aportació municipal amb el que donem per suposat que és la
mateixa que en l’anterior conveni (emplaçament del Centre Infodona, despeses
derivades de la connexió a la xarxa telefònica, equipament de mobiliari necessari, etc.)

Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa Permanent de
Serveis Socials i Comunitaris, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Aprovar la signatura del nou conveni de col·laboració entre la
Conselleria de Benestar Social i l’Ajuntament de Sagunt per al manteniment dels
Centres Infodona per un període de quatre anys.

SEGON: Autoritzar l’alcalde per a la seua signatura.

6 PROPOSICIÓ SOL·LICITUD A CONSELLERIA CULTURA I
EDUCACIÓ, DOTACIÓ EDUCADORS ASSISTENCIALS CENTRES
D’ENSENYAMENT. EXP. 458/02

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

D’acord amb la Carta de Participació Ciutadana se suspèn la sessió plenària per
donar pas a la intervenció del públic assistent; el Sr. Álvarez diu: “Jo volia parlar amb el
paper de president de l’Associació de Mares i Pares del Col·legi Públic Vilamar. Jo no
sé si fa falta recordar en aquest punt, perquè em sembla que hi ha molts professors
d’ensenyament en el Ple, que un dels principis inspiradors de l’actual llei que regeix el
funcionament del sistema educatiu és l’atenció a la diversitat, la qual cosa vol dir que
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cap xiquet, cap alumne/a, per cap tipus de deficiència física, psíquica, etc., siga,
diguem-ne, marginat, discriminat o no atès en les condicions que cal. Jo volia denunciar
ací com eixa llei no es compleix, senzillament per manca de mitjans humans, que és
pràcticament el mateix que dir que per manca de recursos econòmics, i té a veure amb el
punt de l’ordre del dia. Exposaré molt breument el cas que tenim al col·legi Vilamar. En
l’etapa d’infantil, a l’aula de quatre anys de castellà tenim un xiquet que pateix una
hiperactivitat nerviosa severa, està rebent atenció psiquiàtrica, acudeix al col·legi amb
medicació i a pesar de tot això no s’ha pogut evitar al llarg del curs que aquest xiquet
produïra lesions de consideració important a alguns companys, s’han elaborat informes
des del col·legi que s’han tramitat a inspecció educativa i després de seguir el curs
aquest informe, se’ns ha contestat a l’altura de Pasqua, que la Conselleria d’Hisenda
rebutjava l’informe favorable d’inspecció educativa per falta de diners, pareix que
aquest tipus d’educadors vénen de la Conselleria d’Afers Socials, no de l’Educació, i la
borsa està subjecta diguem a l’acceptació de la Conselleria d’Hisenda. A nosaltres des
del col·legi Vilamar no ens sembla satisfactòria aquesta satisfacció, no ens sembla
justificació en cap concepte i per això abans que hàgem d’adoptar mesures de pressió i
de força a principi de curs vam sol·licitar que tots els grups municipals que estan
presents en aquest Ple donen la seua aprovació unànime a la petició i exigència que es
concedisquen educadors per a col·legis com el de Vilamar, col·legis que són diversos, jo
he exposat el cas del nostre col·legi, on la professora que atén 25 xiquets pràcticament la
majoria de l’horari ella sola, viu en un estat de tensió i d’esquizofrènia permanent que
no pot afrontar. Insistisc que hi ha més col·legis al Port de Sagunt, ens consta que per
exemple al col·legi Tierno Galván, en tres anys hi ha dos xiquets amb dictamen mèdic,
un amb una encefalopatia i un altre amb síndrome de Down, i l’exigència d’educador és
igualment seriosa. Per tant, demanem per favor que aquest Ple es manifeste a favor
d’aquesta petició.”

Represa la sessió plenària, el Sr. ALCALDE diu: “Una cosa és l’exposició i una
altra l’acord, les raons en l’administració quan no hi ha consignació pressupostària,
difícilment si no s’habilita crèdit es poden aprovar les coses. La proposta que es porta
ací al Ple és: primer, sol·licitar de la Conselleria de Cultura i Educació la dotació d’una
educadora assistencial compartida amb destinació als col·legis Tierno Galván i Vilamar,
a fi de portar a terme la plena integració dels alumnes, amb necessitats educatives
especials i, segon, instar a la Conselleria de Cultura i Educació perquè en el moment en
què es detecten en qualsevol centre educatiu del nostre municipi alumnes amb
necessitats educatives especials, es dote els centres dels recursos necessaris per portar a
bon terme la pràctica. Eixa és la proposta.”

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. ARIÑO, explica: “Aquesta petició,
ja li ho ha explicat molt bé el president de l’APA del Centre Vilamar, és una petició que
arranca a partir de l’inici d’aquest curs que està acabant, jo crec que la paciència que
han demostrat els pares és més que evident, ha vingut més d’una vegada al Consell
Escolar Municipal i ja acabant el curs veient que no hi havia hagut cap efecte, el de la
paciència, el de demanar-lo de forma ordenada, i diguem pel protocol més o menys
reglat, és quan presentem una proposta al Consell Escolar Municipal, de forma que
aquest fera seua aquesta proposta, per tant li arribara per via doble a Conselleria i que al
mateix temps, que s’elevara una petició igual des del mateix Ple del consistori. És
evident que entre mig de totes eixes coses hem intentat fer moltes més coses, com a
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delegat d’Ensenyament jo m’he reunit més d’una vegada amb els pares ací representats,
hem demanat una entrevista que creiem que és la que té la clau per obrir l’aixeta en
aquest cas, que és el director general de Personal que és el qui al final ha d’habilitar els
recursos necessaris tot i que encara la consignació pressupostària la d’hisenda, perquè es
desbloquege aquest tema, i aquest tema és que plou sobre mullat, i segurament el
problema és que continuarà passant i per tant és alertar un poc l’administració educativa
competent en el tema, que el tema de personal és competència de la Conselleria perquè
el resolga, és un preu que cal pagar per tenir una llei progressista que implica la
integració dels alumnes. Els alumnes, la majoria, la immensa majoria, són alumnes
normalitzats i no tenen cap problema, però hi ha uns quants que previ dictamen escolar
d’un expert o un professional en la matèria dictamina si pot estar o no en un centre
ordinari i quina és la mesura complementària que necessita, en aquest cas que ara estem
reflexionant, en els dos casos hi ha dictàmens, els dictàmens del Gabinet diuen que han
d’estar en un centre ordinari i que és necessari una persona de suport, un educador o un
auxiliar en aquest cas. I per tant és el que estem demanant, però el que estem veient com
ja ha apuntat ell també, que això s’està repetint en més llocs, ha passat al Mediterrani,
està passant perquè aquests xiquets arriba un moment que han de passar a centres de
secundària, i molts segurament passaren al Camp de Morvedre i a l’Eduardo Merello, al
final el que estem és conscienciejant l’administració sobre aquest tema. Per tant jo
demane, igual que ha dit l’AMPA, que hi haja un pronunciament unànime del consistori
per donar suport a aquesta demanda.”

El Sr. GIL, representant de Segregació del Port, assenyala: “La meua serà
xicoteta però també un poc encaminada a la postura que han posat els pares. Però
referent al col·legi d’Eduardo Merello, senyor regidor d’Ensenyament, a veure si ell em
pot aclarir algun tema també semblant a aquest que està debatut ací, però en la formació
professional. El que has exposat ara, està clar que l’hem d’aprovar, però aquesta situació
o molt semblant es dóna també al col·legi Eduardo Merello i també hi ha una qüestió
semblant i que està reclamant per part de pares i professors l’assistència d’un professor
especialitzat per a alguns casos que pel que s’ha vist són prou greus, també. La meua
pregunta cap a vostè és si també es comparteix per part de l’equip de govern la petició
d’aquesta persona que el col·legi està, jo he anat a una primera reunió, fins ara no
m’havien citat mai, no sé quina era la raó, però pertanc per part de l’Ajuntament
representant-lo al col·legi d’Eduardo Merello. La pregunta que li faig a vostè és eixa,
encara que avui hi ha reunió i és a les 12 del matí, potser no puga assistir, però sí que
m’agradaria anar a la pròxima reunió que fem del centre i poder portar alguna indicació,
si vostè, o si tenen previst també la contractació d’algun professor especialista o
especialitzat en xiquets amb problemes.”

El Sr. ALCALDE diu: “En el segon punt on diu: instar a la Conselleria de
Cultura i Educació perquè en el moment que es detecte en qualsevol centre educatiu del
nostre municipi, per tant s’entén que al Merello si hi ha algun cas i es detecta o està
detectat, amb necessitats es dote els centres dels recursos necessaris, està recollit en
l’acord, i ho ha aclarit també el Sr. Ariño.”

Tanca el debat el Sr. ARIÑO: “Tal com ho has formulat hi ha una certa confusió,
una cosa és un educador i una altra cosa és un professor especialista, jo m’imagine que
tu t’estàs referint a un educador, en qualsevol cas sempre és competència de la
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Conselleria i el que ací fem és elevar a la Conselleria una petició, no que l’Ajuntament
assumisca en cap cas el personal. Per tant, com ha dit Silvestre en el segon punt s’inclou
també, perquè en tenim coneixement, la petició expressa d’elevar la petició, la vam fer
amb els AMPA ací representats i és la que sí que va amb noms i cognoms, sabedors que
hi havia més demandes és per això que fem un segon text més difús però que en el fons
recull totes les possibles demandes.”

La LOGSE estableix que els alumnes amb necessitats educatives especials,
temporals o permanents, poden aconseguir dins del mateix sistema els objectius
establerts amb caràcter general per a tots els alumnes.

L’atenció a l’alumnat amb necessitats educatives especials es regeix pels
principis de normalització i d’integració escolar.

Per aconseguir la plena integració d’aquests alumnes, el sistema educatiu ha de
disposar dels professionals adequats així com dels mitjans i materials didàctics
necessaris per a la participació dels alumnes en el procés d’aprenentatge.

L’atenció als alumnes amb necessitats educatives especials s’iniciarà des del
moment de la seua detecció, sent el centre ordinari, dotat dels recursos personals i
tècnics adequats, el context més normalitzador i integrador, per la qual cosa
l’escolarització ha de produir-se com a norma general en aquest, utilitzant els centres
específics d’Educació Especial com últim recurs.

Segons les dades existents al nostre municipi els centres educatius ordinaris cada
vegada més escolaritzen xiquets amb necessitats educatives especials.

Des de setembre de l’any 2001 els col·legis Tierno Galván i Vilamar tenen
escolaritzats alumnes amb necessitats educatives especials sense que fins a la data s’haja
dotat aquests centres dels recursos personals necessaris per portar a terme l’educació
integradora d’aquests escolars.

Per part d’aquests col·legis i de la Inspecció Educativa de zona s’han emès els
informes que justifiquen la necessitat de dotar aquests col·legis d’educadors
assistencials.

Des de la Conselleria no s’ha donat resposta respecte d’això, cosa que ha anat en
detriment no sols en la integració d’aquests alumnes sinó també de l’atenció de la resta
d’escolars del grup a què pertanyen aquests xiquets.

Atès el que estableix l’Ordre de 16 de juliol de 2001 per la qual es regula
l’atenció educativa a l’alumnat amb necessitats educatives especials escolaritzats en
centres d’Educació Infantil (2 cicle) i Educació Primària així com l’acord del Consell
Escolar de data 13 de juny d’enguany.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
PRIMER: Sol·licitar de la Conselleria de Cultura i Educació la dotació d’un

educador assistencial compartit, amb destinació als col·legis Tierno Galván i Vilamar, a
fi de portar a terme la plena integració dels alumnes que, amb necessitats educatives
especials, estan escolaritzats en aquests col·legis i l’atenció de la resta d’alumnes del
grup.

SEGON: Instar a la Conselleria de Cultura i Educació perquè, en el moment que
es detecten, en qualsevol centre educatiu del nostre municipi, alumnes amb necessitats
educatives especials, es dote els centres dels recursos necessaris per a portar a bon terme
la integració d’aquests escolars.



17

7 PROPOSICIÓ MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER SUPLEMENT DE
CRÈDIT AMB PART DEL ROMANENT DE TRESORERIA PER A AJUDES
INEM-CORPORACIONS LOCALS

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Davant de la comunicació de distribució de fons per part de la Conselleria
d’Ocupació, Indústria i Comerç, ajudes SERVEF, EMCORP/2002, amb un pressupost
total de 29.354’83 euros, una subvenció de 12.835’98 euros, i una aportació municipal
de 16.518’85 euros.

Davant de la comunicació de distribució de fons per part de la Direcció
Provincial de l’INEM, ajudes INEM-CORPORACIONS LOCALS, amb un pressupost
total de 153.020’27 euros, una subvenció de 115.438’00 euros i una aportació municipal
de 37.582’27 euros, dels quals 33.000’00 euros s’inclouen en el pressupost municipal
no contemplant la resta de 4.582’27 euros.

Com a conseqüència de les fortes pluges del passat mes de maig, cal portar a
terme obres de condicionament del camí Barranc dels Petresans, segons memòria
valorada redactada pel tècnic per import de 6.589’38 euros, no està contemplat en el
pressupost actual.

Atès que els imports de les aportacions municipals no es contemplen en el
pressupost municipal ni tampoc en el pressupost del Consell Agrari i les obres
subvencionades han de finalitzar-se abans del 30 de setembre pròxim.

Per la qual cosa és recomanable la utilització de part del Romanent de Tresoreria
per a despeses generals.

D’acord amb la proposta del Consell Agrari, el Ple de l’Ajuntament, per
unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Aprovar l’expedient núm. 03/02 de suplement de crèdit, per a
l’aportació municipal d’ajudes SERVEF, EMCORP/2002, a INEM CORPORACIONS
LOCALS i l’obra denominada camí Barranc dels Petresans finançat amb part del
Romanent de Tresoreria per a les despeses generals, per la quantitat de 27.111’24 euros,
segons el següent detall:

Partides que augmenten el seu crèdit:
7110.03/61107 Obres Infraest. Agràries, Sub. SERVEF 16.518’85 euros
7110.03/61108 Obres Infraest. Agràries, Sub. INEM   4.582’27 euros
7110.03/61000 Millores Camins i Parc Maquinària     6.589’38 euros

Recursos que financen els criteris:
Finançament, aplicació part del romanent de Tresoreria per a despeses generals:

87000 Romanent de Tresoreria, Despeses Generals 27.690’50 euros.
SEGON: Publicar aquest acord en el BOP, durant el terme de 15 dies hàbils, als

efectes de presentar reclamacions. Si transcorregut l’esmentat termini, no s’hagueren
presentat reclamacions, l’acord s’elevarà a definitiu.

8 PROPOSICIÓ RESTAURACIÓ DE LA LEGALITAT URBANÍSTICA.
EXP. 40/01-IF

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per 17 vots a
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favor del PP, SP, Bloc, i GM, i 7 abstencions del PSOE i UV, es ratifica la inclusió de
l’assumpte en l’ordre del dia.

Obert el torn d’intervencions, el representant de Segregació del Port, Sr. GIL,
diu: “En principi nosaltres aquest punt no se l’anem ni a votar, i és ben clar per què
prendrem eixa opció, vostès tenen rescatades totes les competències en la Comissió de
Govern, si donen les llicències d’obra allò lògic és que també la restauració de la
legalitat ho facen vostès en la Comissió de Govern. Nosaltres no anem ni a alçar la mà
en aquest assumpte. Però no obstant això ja que es parla en el punt de restaurar la
legalitat d’actuacions, al regidor d’Urbanisme jo li tinc fetes diverses peticions fa
mesos, Sr. Castelló, li tinc fetes diverses peticions, demanades per regidors i torne a dir,
fa mesos, i vostè en cap moment les contesta. Una legalitat important a restaurar és
l’edifici del Cine Oma, vostè s’ha compromès amb mi en diverses ocasions de donar-me
l’informe corresponent a eixe edifici i lògicament de restaurar la legalitat com en aquest
cas, prou més greu que el que crec que estem veient ara i és una cosa acostumada per
part d’aquest equip de govern encara que es facen peticions per escrit, el fet de no
contestar-ne cap, li podria parlar també de la nostra petició per escrit fa també diversos
mesos de la zona d’aparcaments d’Ingruinsa amb els Alucine, tampoc contesten, és un
tema d’urbanisme important, creiem que vostès estan fent més soroll que nous, com ja
els ha passat en moltes ocasions, crec que havien de fer menys soroll i treballar de
forma més clara i necessària per als ciutadans, fa uns dies vostè, Sr. Castelló, ha fet unes
declaracions en la premsa també vinculades amb el canvi de normes en urbanisme per
muntar hotels al nostre municipi, però se’ns ha quedat una vegada més en això, en
soroll, però sense tenir les normes gens clares, a mig elaborar, és xocant que aquesta
Comissió es va fer dimarts i avui és dijous, lògicament no hi havia gens de temps
suficient per a estudiar eixe tipus de normes, vull dir-li amb açò que o vostès canvien de
forma d’actuar o crec que val la pena, potser no venir als plens, açò s’està fent ja molt
llarg, és comissió rere comissió o ple rere ple, demanar-li a l’equip de govern que vostè
faça almenys les dues comissions que estan previstes per acord plenari, és més, el Sr.
Alcalde em va dir l’última vegada que anava a fer-me un quadre resum perquè sabérem
tots els regidors quan teníem les comissions, però costa molt poc parlar i molt treballar.
Arriba un moment que crec que és predicar al desert, açò és més prompte en comptes
d’un equip de govern, l’equip de govern de Pancho Villa, no hi ha forma d’aclarir-nos
en gairebé res, i han fet vostès una baixada de mans, crec que prou greu i que s’està
ressentint la gestió, no la de vostès sinó la que fem els altres, i d’açò em queixe un poc
als regidors que no són del PP, que són els majoritaris en l’equip de govern, i que estan
admetent que açò ocórrega. Jo crec que ha arribat el moment que es plantegen alguns de
vostès, els que estan en el Grup Mixt i els senyors del Bloc, si s’arriba a aquesta situació
és perquè hi ha una permissibilitat per part de vostès perquè l’equip de govern ja veig
que és difícil que s’arriben a considerar certes coses amb serietat, jo li recorde, Elionor,
que ens va portar fa com dos anys al director general de Turisme, o secretari, encara
amb major nivell, mire per on les normes no s’han canviat encara. Però no és això, és
que torne a queixar-me a aquest alcalde que la zona més emblemàtica del Port segueix
sense tenir una solució, tan senzilla que és, asseure’s per part dels tècnics i acabar d’una
vegada amb unes normes molt senzilles de corregir, perquè passen mesos, i ara estem ja
ficats en final de juny, el mes que ve juliol, i després agost, el que s’elabore de normes
ha d’anar a la Comissió Territorial d’Urbanisme, que no sabem les carreres que agafaran
tots els ajuntaments per ficar en la Comissió d’Urbanisme, per exemple de tot allò que
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vulguen modificar, o canviar als seus municipis?, quan arribe açò no serà com van de
primer a agafar, veurem quan s’agafa i veurem quan el Port en alguna de les zones més
emblemàtiques se soluciona, quan sembla que era senzill aconseguir unes normes que
admeteren la zona hotelera a l’Albereda, o el que és muntanya, seguim ara enllaçant-lo
amb altres coses més complicades, i açò no s’acabarà, a vostè jo li hauré parlat d’un
muntó de coses però no hi ha resposta a res, ara la resposta és que de sobte en la premsa
muntaran ports esportius, ja no ports, de tot, però l’important, la gestió del dia a dia no
ix. Vostè ha vist el camió a què se li van escapar les dues bobines l’altre dia, Sr.
Alcalde, quina bretxa va fer per on es van escapar les bobines?, doncs no hi ha cap
resposta per part de vostès a aconseguir que els camions en comptes d’eixir per la zona
dels multicines tan complicat per a la circulació, isquen per la part sud, no per la nord, ja
són diverses vegades el que han ocorregut aquests contratemps, veurem el que ocorrerà
algun dia. Açò no és del punt que estem tractant ara, però ho porte perquè vostès parlen
molt de fer moltes coses, però el que interessa no ho trauen mai endavant. Arriba un
moment que la inoperància que tenen comença a esglaiar, d’ací a no res ens fiquem en
les eleccions i totes aquestes coses que queden per desenvolupar i canviar passaran a
l’oblit. Vegem si ens prenem amb serietat certes actuacions i en comptes de fer les
comissions dues o tres dies abans del Ple, les fem amb temps i ens dóna temps a
elaborar les normes i almenys consensuar-les. Jo li ho demane a vostè, Sr. Castelló, ja
encaridament, crec que hem donat més que motius que les relacions en algunes coses
d’urbanisme vagen un poc millor, crec que hem sigut prou lleials en alguns casos quan
els ha abandonat part del seu equip de govern, amb la nostra actuació, i la de vostès per
descomptat no és la mateixa. Ens podíem ací posar molt crítics, però no vull, però es
tracta almenys que tinga algun gest del que estem demanant que no és per als
segregacionistes, és per a tot el poble, vostès l’agafen de la mà bé. Completar normes
hoteleres ara perquè a la zona monumental de Sagunt s’admeten dues plantes més o el
30% de l’aprofitament, perquè no sé qui ho va a aprovar això, si vostès estan contra les
obres del Teatre Romà, com agafaran edificis emblemàtics de Sagunt i li augmentaran la
volumetria quan les pitjors comissions que s’han fet en aquest Ajuntament han sigut les
de Patrimoni Històric Artístic?, les més llargues i les més pesades per no dir alguna cosa
pitjor, i ara admetrem, no que s’alce el ràfol de la cornisa quinze o vint centímetres, no,
ara alçarem l’edifici, tirar-lo i alçar més plantes, perquè jo no entenc com es farà això,
serà on es puga fer, així que estem en una situació d’un impàs enorme, anem a restaurar-
lo a la legalitat, ens el demanen als regidors que no vam tocar bola en res, aquest marró
el porten al Ple i els altres té la competència l’equip de govern en la Comissió de
Govern, escolte, porten-li’ls vostès a la Comissió de Govern, per descomptat Segregació
del Port no alçarà ni la mà, no se’n va ni a manifestar. I li torne a demanar
encaridament, Sr. Castelló, que certes coses les fem amb més temps, però ja no donem
tantes llargues.”

El Sr. ALCALDE diu: “Pregue que se cenyisquen una vegada més al punt de
l’ordre del dia i després en el torn de precs i preguntes diguen tot açò.”

El portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN, assenyala: “Jo
intentaré cenyir-me al que és el punt encara que subscric bona part del que ací ha
exposat Marcel·lí, de fet des de l’oposició en la Comissió d’Urbanisme, tenim aquests
temes prou clars. Estem parlant d’una proposició de restauració de la legalitat
urbanística, és a dir, d’un derrocament, d’un tirar avall quelcom que s’ha fet fora de llei,
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i en aquest tema hem de mantenir la nostra posició que ja hem expressat en aquest
mateix hemicicle en altres ocasions, és que vostès la llei li ho permet i així ho fan,
vostès es gasten quatre-cents o cinc-cents milions de pessetes sense coneixement del
Ple, entre quatre en la Comissió de Govern, o fins i tot el mateix alcalde, i després per
derrocar una antena de telefonia o un paeller el porten vostès ací a aprovació del Ple de
l’Ajuntament, fent-nos sota el meu punt de vista perdre el temps als 25 regidors que ací
estem. Em sembla que és incoherent sobretot amb, i ho ha dit també Marcel·lí, sobretot
amb la seua política de buidatge pràcticament absolut de competències d’aquest Ple en
benefici de la Comissió de Govern, ho ha dit molt bé, ho vaig a repetir perquè sembla
que això gràficament expressa el que passa ací, vostès sí que es reserven per a si
mateixos, la concessió de les llicències el construir, però quan cal derrocar quelcom,
d’acord amb la legislació vigent el porten ací perquè “és menys popular i així ens
repartim un poc entre tots eixa possible o suposada responsabilitat en què poguérem
incórrer”. Jo crec que no és seriós i sobretot el que fa és perdre el temps als regidors que
ací venim. Per tots els arguments que he dit, el Grup Socialista s’abstindrà.”

El portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, manifesta: “Només respecte a la
qüestió plantejada pel Sr. Crispín que ja s’ha comentat en tots els plens que ha vingut
una restauració de la legalitat urbanística. És molt senzill, quan es planteja l’assumpte
aquest ens diu el TAG d’Urbanisme i el secretari que açò és competència del Ple de
l’Ajuntament, i ja està. Si algú recorre eixe acte administratiu no podrà al·ludir al fet que
açò és un òrgan incompetent, si el fera la Comissió de Govern o el fera l’alcalde sí que
podria recórrer en base al fet que eixos òrgans són incompetents per conèixer aquest
tema, segons els informes del secretari i del TAG, així de senzill, Sr. Crispín. Jo, com
els vaig dir en la Comissió Informativa d’Urbanisme, que crec que és la quarta o
cinquena vegada que ho dic, em sembla molt bé que vostès s’abstinguen o que voten en
contra, o que voten a favor, facen el que vulguen, estan en el seu perfecte dret de votar
el que vulguen, fins i tot de canviar de criteri quan es tracta d’antenes de telefonia mòbil
perquè sembla que és políticament més correcte votar a favor que es tiren antenes de
telefonia mòbil que açò o que paellers o que patis posteriors. Poden fer el que vulguen,
és perfectament lícit, però entenga que nosaltres estem obligats pels informes del
secretari i del TAG d’Urbanisme que diuen és competència del Ple, que més volguérem
nosaltres en nom a l’agilitat que fóra a través de Resolució d’Alcaldia, tant de bo, tant
de bo es poguera fer a través de resolucions d’Alcaldia, que tots els dies signara el Sr.
Alcalde un muntó de coses, però ens diuen que és competència del Ple i per tant no ens
podem eixir d’ací. Demane que d’ara endavant facen vostès l’ús del vot que estimen
convenient d’acord amb la seua lògica i als seus criteris però que aquest debat no
tornem a reiterar-lo almenys fins que canvien de criteri el secretari i el TAG
d’Urbanisme.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, manifesta: “Jo crec que
no és seriós emparar-se en els informes del secretari i de l’interventor per intentar
explicar per exemple l’abstenció del nostre Grup, nosaltres així que es va plantejar en el
Ple municipal el primer expedient de mesures de restauració de la legalitat el Grup
Municipal de Segregació del Port va fer una proposta dient el següent: que per les
mateixes raons d’eficàcia i celeritat que es proposava a aquest Ple que es delegara en la
Comissió de Govern, i això és perfectament legal, o siga que no s’empare vostè en els
informes del secretari perquè si vostès emparant-se en l’eficàcia i la legalitat el
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delegaren i el votaren ací aquests temes arribarien al Ple, amb la qual cosa parlem que
vostès quan els convé utilitzen distintes mesures i eixa esmena de Segregació del Port
està i vostès es van eixir per la tangent. No em diga vostè que no, Sr. Adán, perquè jo
entenc d’aquests temes i vostè ho sap, i eixa esmena es va plantejar es delegara a
l’Alcaldia, i després l’Alcaldia que el delegue, o que el porte, i l’Alcaldia va dir que ni
parlar, i vostès tampoc, pels mateixos motius d’eficàcia i celeritat que vostès
argumenten per sostreure-li totes les competències al Ple, això és així i ací estan les
actes. Quant al segon tema ja sap que pot comptar amb nosaltres per a tot allò que siga
una millora del tema turístic, del tema d’equipament i del tema de dotacions, veurem si
es pot solucionar ja això del SUP 2, veurem si es pot ja fer aquestes regulacions i obrim
unes expectatives que els interessos econòmics de la localitat i el creixement, sobretot
estem parlant del nucli del Port, estan demandant.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, diu: “Em comenta la secretària
en funcions que efectivament això es pot fer, a final del Ple presente una proposició
perquè les competències passen a ser de la Comissió de Govern. Pensava que no es
podia fer eixa delegació a favor de la Comissió de Govern en aquest tema. Si no
l’haguérem fet abans sincerament, no tenim perquè venir al Ple ací a muntar aquesta
història cada dos per tres, al final presente una proposició perquè siga la Comissió de
Govern.”

Tanca el debat el Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista: “Vull
dir-li al Sr. Castelló, ja que si és possible la delegació en la Comissió de Govern
d’aquests temes, ja que crec que hauria de demanar que eliminaren de l’acta tot el que
he dit abans, relatiu a eixos consells de no intervenir en aquests temes que ens ha donat
vostè tan amablement.”

Atès que en data 1.6.01 es va procedir a l’obertura de l’expedient que figura en
la referència, el qual establia en la seua part dispositiva, punt 2n, el següent:

“SEGON: Procedir a l’obertura de l’oportú expedient de restauració de la
legalitat urbanística. Donat el caràcter de l’obra, haurà de plantejar a aquest
Ajuntament en el termini de 2 mesos des de la notificació de la present, la
sol·licitud de la corresponent llicència d’obres. Transcorregut aquest termini sense
que s’haja presentat aquest o bé en el cas que aquesta fóra denegada, s’adoptarà, si és
procedent, la mesura de demolició que figura en l’art. 184.3 del TR- 76. Aquesta mesura
de demolició, en el cas que aquesta es decidisca, serà COMPATIBLE i ADDICIONAL
a la imposició de la multa.”

Aquest expedient de restauració de la legalitat urbanística, paral·lel i compatible
amb l’oportú sancionador, és l’objecte del present acord.

En data 21.8.01 es va sol·licitar per l’interessat llicència d’obres que emparara
les instal·lacions realitzades.

En data 5.10.01 se li requereix perquè aporte documentació acreditativa de
disposar de l’oportuna concessió administrativa d’ús de l’espai públic aeri necessari per
a la radiodifusió.

Se li va atorgar sobrat termini per a la seua acreditació, i que així i tot aquesta no
va ser presentada, per resolució de data 4.2.02, es va procedir a l’arxiu de l’expedient.

Amb anterioritat, per part de l’interessat es van presentar una sèrie
d’al·legacions.
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Les primeres de 26.6.01, informades en el següent sentit:
Vistes les al·legacions realitzades per l’interessat en data 22.6.01 (data de

registre d’entrada 26.6.01), s’informa el següent:
1. Del contingut de la Resolució d’Alcaldia d’1 de juny de 2001, per la qual

s’incoen els oportuns expedients disciplinaris, es desprèn clarament que l’objecte
d’aquests no són les instal·lacions preexistents, que, en tot cas, es consideren fora
d’ordenació, i per tant excloses d’una intervenció administrativa directa en aquest
moment.

2. És més, és precisament aquesta situació de fora d’ordenació d’aquestes el
que habilita a poder atorgar una llicència municipal per al desenvolupament d’un ús
contrari a les actuals previsions de planejament urbanístic.

3. L’objecte de la intervenció administrativa se centra en la instal·lació d’una
parabòlica i de l’equip de ràdio, subjectes a la preceptiva llicència d’obres i
instal·lació, quant que qualsevol ús que es desenvolupe al terme municipal exigeix la
seua prèvia fiscalització per l’Ajuntament, a efectes de determinar la seua
compatibilitat amb l’ordenació urbanística, compatibilitat que en aquest cas concret no
es produeix però que es troba salvada per les circumstàncies indicades en la Resolució
d’Alcaldia abans esmentada.

4. S’aprecia per tant que l’objecte és extremadament senzill i per tant la
documentació a presentar no és gens complexa.

5. A l’efecte se li ha atorgat un termini de 2 mesos per a la seua presentació
davant de l’Ajuntament, en els termes de la legalitat vigent.

6. Procedeix per tant el manteniment de l’exigència indicada en la Resolució
d’Alcaldia d’1 de juny de 2001.

Les al·legacions presentades en data 10.7.01 tornaven a incidir en els mateixos
plantejaments i són mereixedores de la mateixa resposta, a la qual caldria afegir que ja
en la resolució d’incoació s’indicava que:

En aquest cas no concorre la circumstància d’ús efectiu, des de fa anys, de
l’activitat d’emissora de ràdio. És a dir, no s’està davant del desenvolupament efectiu
d’una activitat. No caldria partir, per tant d’un mer canvi subjectiu o de titularitat de
l’activitat d’emissora sinó de la implantació d’una de nova, igual a l’anterior,
aprofitant una obra o instal·lació preexistent.

Es planteja si en aqueixos casos en què hi ha una interrupció de l’ús és possible
interpretar la patrimonialització de drets contraris a pla.

En aqueix sentit cal assenyalar que el règim aplicable a les noves autoritzacions
o llicències municipals d’usos que es poden donar sobre construccions que estan fora
d’ordenació està recollit en l’art. 184 del Reglament de Planejament de la Comunitat
Valenciana, de 1998, en els següents termes:

Article 184. Obres permeses en les construccions fora d’ordenació

1. En les construccions fora d’ordenació:
A. No es podran realitzar altres obres més que les de mera conservació, reparació i
decoració que no sobrepassen les exigències el deure normal de conservació. Només es
poden donar llicències d’activitat per a l’ús que va ser construït l’edifici, propi de les
seues característiques arquitectòniques i a què es va destinar en el seu origen.

S’aprecia, a la lectura d’aquest article, que procediria l’atorgament de llicència
autoritzant-ne l’ús, i si és procedent l’obra accessòria, quant al fet que respecta el
previst originàriament, estant com està la construcció fora d’ordenació.
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Totes aquestes exposicions deixen clar l’abast d’aquest expedient, que no afecta
les instal·lacions preexistents, sinó les instal·lades pel subjecte incoat.

Com s’ha vist l’expedient d’atorgament de llicència d’obres s’ha arxivat, havent
de continuar-se l’expedient de restauració de la legalitat urbanística alterada.

MESURES QUE S’HAN D’ADOPTAR

L’art. 184.3 del Text Refós de 1976 assenyala que “l’Ajuntament acordarà la
demolició de les obres a costa de l’interessat i procedirà a impedir definitivament els
usos a què donara lloc...”

L’art. 29.4 del Reglament de Disciplina Urbanística de 1978 estableix el mateix.
S’arriba a les següents CONCLUSIONS:
1. Les obres s’han realitzat SENSE LLICÈNCIA d’obres.
2. S’ha procedit a l’ARXIU de l’expedient per causa imputable a l’interessat, en

no aportar la documentació requerida.
3. La mesura procedent en aquests casos és la DEMOLICIÓ DE LES OBRES

EXECUTADES.
4. El termini de compliment voluntari per l’interessat és de 15 DIES.
5. El cost estimat de la retirada dels elements objecte de l’expedient per part de

l’Ajuntament, en concepte d’execució subsidiària, si l’interessat no ho fera pel seu
compte en el termini indicat, és de 832’02 euros, repercutibles en aquest.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor del PP, Bloc, i Grup
Mixt, i 11 vots en contra del PSOE, SP i UV, ACORDA:

PRIMER: Acordar l’eliminació de les obres consistents en instal·lació d’antena
repetidora de ràdio difusió i d’antena parabòlica, ubicades a la parcel·la 117 de la
urbanització Monte Picayo, realitzades per RADIO AMISTAD.

SEGON: Concedir a RADIO AMISTAD un termini de 15 dies per procedir a la
retirada d’aquestes obres, advertint-li que en cas de no fer-ho en el dit termini, aquesta
administració realitzarà les actuacions per fer-ho a la seua costa, de forma subsidiària,
en els termes indicats en part expositiva.

TERCER: Habilitar l’alcalde perquè realitze les actuacions habilitants i de
concreció de l’acord de demolició.

9 DONAR COMPTE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT
EXERCICI 2001

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. ZARZOSO, diu: “Donaré compte de
la liquidació del Pressupost Municipal de l’exercici 2001, com tots vostès saben quan es
liquida un Pressupost hi ha dos factors econòmics, dos índexs econòmics que el
defineixen, l’aclareixen i que són el resultat pressupostari i el romanent de tresoreria.
Ambdós indicadors són coses distintes i per tant a l’hora d’exposar-los vull matisar que
per parlar d’ells hem de tenir clar el que representen cada un d’ells, no ens passe com en
el Ple de l’any passat. Resultat pressupostari, com molt bé diu l’informe d’Intervenció
és l’indicador que posa de manifest, primer si s’ha pressupostat correctament, i segon si
s’ha executat el Pressupost d’acord amb les previsions inicials. El resultat pressupostari
representa la comparació d’ingressos, drets reconeguts, amb les despeses, obligacions
reconegudes. L’any 2001 han sigut, drets reconeguts, 6.571.070.153 pessetes, i parle en
pessetes perquè l’any 2001 era la unitat monetària, obligacions reconegudes netes
6.382.585.352 pessetes, si dels drets reconeguts restem les obligacions reconegudes ens
trobarem amb el resultat pressupostari que ascendeix a 188.484.801 pessetes. Però no
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oblidem d’altra banda que tenim el que s’anomena les famoses desviacions, desviacions
positives de finançament que són aquelles subvencions que es retarden en el pagament i
a les quals hem de fer front amb recursos, i que en l’actual pressupost ascendeixen a
menys 888.648.048 pessetes. D’altra banda les desviacions negatives de finançament
que són subvencions que ens arriben molt prompte i que hem de retenir els seus diners
per a després haver d’anar pagant les distintes fases d’execució en la despesa i que
ascendeixen a 382.871.704 pessetes. Finalment tenim les despeses finançades amb el
romanent líquid de tresoreria que són 233.887.207 pessetes, la suma de les desviacions
positives més les negatives, més el romanent de tresoreria, és el que es coneix amb el
nom de l’ajust, ajust pressupostari. Si al resultat pressupostari li sumem l’ajust és quan
llavors obtenim el resultat pressupostari ajustat que al 2001 ascendeix a -83.404.334
pessetes.

Segon punt com he dit anteriorment, completament distint en el seu contingut a
l’anterior és el que es coneix amb l’estat de romanent de tresoreria. Romanent de
tresoreria és un resultat històric de la gestió del pressupost de 2001, i la de tots els
pressupostos municipals anteriors a ell, als quals cal afegir altres factors de gestió, tot
això tancat a data 31 del 12 de 2001, l’estat de romanent de tresoreria segons l’informe
d’Intervenció és el següent, pendents de cobrament 2.201.222.207 pessetes, aquests
pendents de cobrament procedeixen de pressupost d’ingressos corrents, d’ingressos
tancats, operacions no pressupostàries, dubtós cobrament pendent d’aplicació. Després
tenim els pendents de pagament, de fi de l’exercici, que ascendeixen a 2.321.437.063
pessetes. També procedeixen de despeses corrents, despeses tancades, d’ingressos no
pressupostats, etc. Un tercer factor determinant són els fons líquids de tresoreria fi
d’exercici, és a dir, els diners que tenim al banc, teníem al banc a data, els diferents
comptes bancaris, a data 31 del 12 de 2001, i que ascendia a 1.083.166.929 pessetes.
Després si als pendents de cobrament li restem els pendents de pagament, i li sumem el
romanent, li sumem els fons líquids de tresoreria, obtenim el romanent de tresoreria
total, que ascendeix a 962.952.073 pessetes, sensiblement superior al de l’any passat,
però d’altra banda tenim el que es coneix amb el nom de romanent de tresoreria afectat
a despeses amb finançament afectat, és a dir, despeses que a data 31 del 12 de 2001,
l’equip de govern tenia compromesos, i que ascendeixen a 1.094.405.098 pessetes. Si al
romanent de tresoreria total li restem el romanent de tresoreria amb finançament afectat
és quan obtenim el romanent de tresoreria per a despeses generals que ens dóna –
131.453.025 pessetes. I això és tot.”

El portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, assenyala: “La veritat, Sr.
Castelló, és que no sé com s’ho munta però cada vegada que hi ha un tema de
pressupostos, li toca presidir aquest Ple perquè el Sr. Alcalde s’escaqueja i no és capaç
d’escoltar ni el seu propi ponent, però és coincidència, però sempre ocorre el mateix,
quan parla el Sr. Zarzoso, el Sr. Alcalde se’n va. Jo li dic amb tot l’afecte del món que li
toca menjar-se això també, entre altres coses. Senzillament la meua exposició, deia al
Sr. Alcalde, però com que no està, em dirigia a ell, no tinc una altra alternativa que
dirigir-me a vostè, com a màxim responsable de la rifada a la qual hem sigut sotmesos
per l’actuació del regidor delegat d’Hisenda, pel que fa a l’aprovació de la liquidació del
Pressupost de 2001. El que fa no té parangó i a més s’empara en la seua aquiescència,
fixe’s, el passat dia 4 de juny sotmetíem a debat en Ple extraordinari l’aprovació
definitiva del Pressupost de 2002, i li vam manifestar la nostra disconformitat per no
poder disposar de les liquidacions del Pressupost de l’Ajuntament i els seus organismes
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autònoms prèviament al debat pressupostari. Deixàvem clar també la nostra
desconfiança en l’elaboració del Pressupost i fèiem referència en el Pressupost de 2001
a la diferència existent entre els ingressos pressupostats i el detall justificatiu de
256.745.000, que assenyalava l’informe d’intervenció i que ens feia pensar en la
possible il·legalitat del nostre pressupost i en la possibilitat de la seua impugnació, per
entendre que no atenia els crèdits necessaris per atendre les obligacions exigibles i amb
aquesta consideració deixàvem clara la nostra desconfiança en l’elaboració del seu
pressupost, ja que deixava al descobert una falta de rigor en separar-se de l’objectiu de
màxima prudència que s’ha vingut respectant en les previsions d’ingressos durant els
últims exercicis pressupostaris. Així mateix posàvem de manifest la nostra total
disconformitat amb la ja habitual situació que ens ve plantejant amb el reconeixement
d’obligacions sense consignació pressupostària procedents d’exercicis anteriors per
entendre que es ve efectuant any rere any amb ús abusiu d’aquesta ferramenta que li
permet la llei en condicions molt especials, a fi que els proveïdors no sofrisquen la mala
gestió dels regidors amb delegació, que es passen pel melic la partida consignada en el
pressupost, i gasten sense control el que els ve en gana deixant al calaix multitud de
factures sense haver sigut consignats els crèdits necessaris, i els demanàvem que se’ns
informara de la quantitat de factures que estaven en aquesta situació, a més de les que
havíem reconegut feia aproximadament dos mesos i que suposaven sobre 59 milions de
pessetes, sense que obtinguérem cap tipus de resposta per part del regidor delegat, pel
que s’ha vist hi havia molt d’interès a ocultar el que venia a continuació, veritat, Sr.
Zarzoso?, com creu que podem anomenar açò, ocultisme premeditat, encobriment d’una
mala gestió?, i li faré una altra pregunta en aquest cas d’alumne a professor, vostè, que
coneix bé la docència, quina nota donaria al seu alumne?, jo crec que com vostès diuen
zero patatero, veritat, Sr. Zarzoso?, i li aclarisc l’enigma, amb data d’eixida quatre de
juny i número de registre 007781, data en què estàvem debatent l’aprovació definitiva
del Pressupost, ens envia una citació a la Comissió Informativa Especial de Comptes i
Serveis Econòmics amb el següent ordre del dia, informe de compte general de l’any 98,
de l’any 99, de l’any 2000, donar compte liquidació pressupost Ajuntament 2001, donar
compte liquidació pressupost Cultura 2001, donar compte liquidació pressupost
Patronat Esports, Fundació de Menjadors Escolars de 2001, tots, liquidació del
pressupost del Consell Agrari 2001, i precs i preguntes. I fora de l’ordre del dia, cal dir
també encara que a mi realment m’agrada el futbol, però sóc d’alguna manera
conseqüent amb les meues obligacions, estàvem allí, pràcticament gairebé no hi havia
quòrum, estava jugant Espanya, i la posa a les 12 del matí, si vostè ho creu oportú,
estava gairebé amb el quòrum justet, justet, perquè lògicament hi havia regidors que
entraven i que eixien, fixe’s fins on arriba aquesta situació, com a anècdota, a més en
eixes situacions. Perquè fora de l’ordre del dia, a més de tot açò que us estic contant,
n’érem quatre gats per debatre d’alguna manera temes de la transcendència i de la
importància que es mereix, ens porta el regidor sotmetre a aprovació 204 milions en
factures sense consignació pressupostària, fora de l’ordre del dia, en eixa situació, de
pressa i corrents. No havia ocultat amb premeditació i traïdoria, ens havia ocultat amb
premeditació i traïdoria abans del debat d’aprovació definitiva del pressupost de 2002,
d’una banda les factures de calaix per un import de 204 milions de pessetes, d’altra
banda, també ens havia ocultat amb premeditació la liquidació dels pressupostos de
2001 i dels organismes autònoms, i tot això per què?, perquè tots ells eren deficitaris
excepte el del Consell Agrari, ha quedat clar que els regidors delegats, el regidor
d’Hisenda, tots, amb el beneplàcit del Sr. Alcalde i, en fi, tot l’equip de govern, es passa
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pel bigot els pressupostos i gasten el que els ve en gana sense cap rigor pressupostari.
Lamentablement, Sr. Alcalde, o Sr. Zarzoso, una vegada més he de donar-li com a nota
a la seua gestió del Pressupost, un zero patatero, i demanar-li que per favor no torne a
setembre les seues gestions nefastes als interessos dels saguntins. En una segona
intervenció, supose que hi haurà una segona intervenció, els efectuarà una avaluació
estrictament centrada en la liquidació del Pressupost de 2002, només a fi d’aclarir-li les
idees i que el poble de Sagunt interprete millor la situació que es viu en el maneig dels
comptes públics per tot l’equip de govern.”

El Sr. ALCALDE diu: “Sr. Ariño, el debat està organitzat i reconegut pel ROF i
tots els portaveus tenen un dret de torn de menor a major, si vol fer-ne ús, en fa ús, si no
volen fer ús del seu torn, passem al següent. Jo he dit que si algun regidor o algun
portaveu en la seua intervenció volia fer al·lusió, intervenir del 9 al 14, que podia fer-ho
encara que independentment a l’hora de donar compte el faria punt per punt, el 9, el 10,
l’11, el 12, el 13 i el 14, però en el debat si volen fer-lo junt el fan conjuntament. I no he
dit res més de l’ordre d’intervenció ni res d’això.”

En segon torn de paraula, la portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ,
assenyala: “La intervenció nostra llevat que es comence a concretar més i per no ser
molt extensa serà una intervenció general. Mire vostè, Sr. Zarzoso, lamentablement i
sap que el nostre grup ha plantejat una proposició per retraure-li a vostè el seu tarannà.
Lamentablement les liquidacions són el que són, i lamentablement els reconeixements
d’obligacions són el que són, quan vostè en una ostentació, jo crec que a més no
beneficia en res la imatge de l’equip de govern, vostè per a res, quan vostè té el valor de
prendre’ns el pèl una vegada més a l’oposició i a consciència i a posta, perquè ja
arribarem a la proposició nostra, vostè coneix unes despeses, i a consciència i a posta
eixa liquidació no es facilita a l’oposició, perquè vostè puga permetre’s el
desvergonyiment, i no li ho dic amb animositat, el desvergonyiment i l’atreviment de
titllar-nos d’impertinents i que ens maregem quan pugem a Sagunt, i que anem, i que
eixes quanties de despeses no són tan importants, quan vostè diu que els imprevistos són
un 5%, i quan ací estem denunciant constantment que no es recapta i no s’ingressa
d’acord amb les previsions, vostè es permet en la seua condició de regidor riure’s, però
fixe’s a mi em dóna igual que vostè es riga de mi, no s’està rient de mi, s’està rient dels
ciutadans, i quan parle dels ciutadans no parle dels votants segregacionistes, estic
parlant dels seus també. Mire, em limitaré a donar unes dades per no avorrir i perquè tot
el món tinga molt clar com porta vostè el tema, però a més de com es porta és el
tarannà, i eixe tarannà no es pot plantejar avui ací en un Ajuntament que aspira a tenir
una imatge democràtica, i una imatge de transparència. Començarem per la liquidació
d’ingressos, mire vostè, pressupost definitiu de l’any 2001, preveia uns ingressos
d’impostos directes de l’ordre de 13.478.095’81 milions de pessetes. En l’apartat
d’impostos directes només s’han reconegut 12.529.497’27 milions de pessetes, no, açò
són euros, perdó m’he embolicat, hi ha una diferència de més, al voltant de 12.478’095,
a 12.559’497, que vol dir aquest 12.559?, que per damunt d’eixa quantitat i estem
parlant d’una diferència al voltant d’un milió d’euros no?, doncs per damunt d’eixa
quantitat no es pot cobrar ni una pesseta més, en impostos directes, i s’han cobrat
10.823’070, una vegada que es fan els llistats d’impostos, i de taxes i es trauen a
cobrament excepte una omissió que hi haguera per damunt de les quantitats de dret
reconeguts, s’anomena així l’expressió, no es pot cobrar ni una pesseta. Anem als
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impostos indirectes, que ací la cosa s’aguditza, tenim una previsió d’impostos indirectes
de 2.564.579’67 euros, només s’han reconegut 1.614.121, la diferència és de 426
milions. Anem a les taxes i ocorre exactament igual, 7.321.908’30 i passem a
7.103.589, bé, açò, és una seqüència, Sr. Zarzoso, que es repeteix una vegada i una altra,
que estem farts de denunciar que les previsions s’incrementen en alguns impostos, en
algunes taxes, i vostè any rere any fa i realitza el mateix plantejament, després vostè no
té cap vocació de corregir i fer uns pressupostos reals, vostè té una vocació de quadrar
com siga, però anem a la liquidació de despeses, mire, només en el capítol d’inversions
quan vostè es vanta de la bona gestió, de les bones transferències, en el capítol set que
és el de transferències organismes autònoms, el pressupost definitiu era de 1.293.430’32
euros, només han reconegut despesa per valor de 338.003’49, de 1.293.430 només han
reconegut 338.003, però anem a les inversions, perquè vostès gestionen molt bé, anem a
les inversions, mire vostè, del capítol d’inversions 8.295.904’71 de pressupost saben
quant han reconegut, quant han posat en marxa?, 3.029.042, i han pagat 1.427.855, o
siga, perdó, 8.295.904, no m’he armat cap embolic, m’estic embolicant pels euros pels
decimals, no, però, veurem, Sr. Manolo, vostè calle que té també molt de reconeixement
d’obligacions i ja el veurem. Del pressupost definitiu de transferències de capital tenien
vostès 1.293.430 euros, no llegiré els decimals, només han reconegut 338.003 euros, i
han pagat dos-cents seixanta-set mil i escaig, eixa és la realitat de les execucions
d’inversions, i en matèria d’inversions del pressupost general vostès tenien 8.295.904
euros i només han executat 3.029.042, però han pagat només 1.427.855, si vol traiem el
romanent de tresoreria amb despeses de finançament afectat i afectat començar
llargament a parlar de com van les execucions d’inversions, perquè aquestes no són
dades meues, aquestes són dades de la intervenció, ho té vostè clar?, per això vostè no
facilita mai les liquidacions amb el temps suficient, perquè encara se li veuria el
plomatge més, però quan un està gestionant en nom dels ciutadans ha d’assumir les
seues decisions, vostè desprestigia no sols el consistori, el seu propi equip de govern,
perquè eixe tarannà tan antidemocràtic, tan opac, tan poc transparent no beneficia a
ningú, Sr. Zarzoso, i vostè aquestes dades les tenia, les tenia i se les va callar, si al final
tot s’acaba sabent, d’acord? I en ingressos, li recorde el mateix, 13.478.095, d’impostos
directes i només han reconegut 12.529.497, i han cobrat 10.823.000, si ens n’anem als
impostos indirectes, s’acorda vostè de l’impost de construccions, se’n recorda?,
2.564.579 previstos i reconeguts únicament 1.614.121 d’euros. És que el Sr. Civera,
com que ha de callar amb els seus reconeixements d’obligacions va sembrant discòrdia,
jo m’he equivocat amb els decimals, però ací hi ha de taxes, d’impostos directes,
indirectes, 2.564.579 euros i només han reconegut, amb la qual cosa només en podran
ser cobrats 1.604.121, o siga, cents i centenars de milions de pessetes que són paper
mullat, mire vostè, jo entenc que un s’equivoque el primer any, aquesta és la liquidació
d’ingressos, i aquesta és la liquidació de despeses del pressupost d’inversions, eixos
documents no els faig jo, els fa el servei d’intervenció, llavors, vostè el primer any
s’equivoca, no és un problema d’error és un problema de mala fe i de falta de tarannà
antidemocràtic, d’acord?, o explique’ns per què tots els anys hem d’estar plantejant les
mateixes qüestions, senzillament perquè a vostè li dóna el mateix safrà quilo verd, any
rere any incidirem i quan arribe la proposició parlarem del que hem de parlar.”

El representant del Grup Socialista Progressista, Sr. VIDAL, manifesta: “Perquè
no hi haja problemes parlaré en pessetes, i així segur que m’entenen tots, no hi haurà
cap problema. En primer lloc, hi ha una cosa molt clara, Sr. Zarzoso, que açò és una
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cosa que es repeteix any rere any, que han de passar quatre o cinc mesos, en aquest cas
cinc mesos, perquè se’ns facilite la informació del que ha passat l’any anterior, i ho hem
dit moltes vegades, que els sistemes informàtics permeten tenir-ho, com aquell que diu,
quasi l’endemà. En anys anteriors ens deien que no teníem els comptes del que havia
passat en l’exercici anterior perquè hi havia problemes informàtics, sempre se li atribuïa
als ordinadors, que hi havia el programa que no eixia, que tal, enguany, perquè ho
sàpien tots, no ha sigut eixe el problema, que tinguem ara les dades del que ha passat
l’any 2001, el problema ha sigut el retard de les entitats bancàries a facilitar les dades a
l’Ajuntament, açò és així o almenys el que se’ns ha dit. Però, bé, la realitat és que any
rere any amb un retard que clama al cel disposem de les faves comptades, i maquillades
que s’han realitzat en l’exercici anterior, perquè, clar, en cinc mesos han tingut temps
vostès de maquillar eixes xifres, han tingut temps. I donaré dues o tres xifres, mire
vostè, si l’any 99 els rebuts de dubtós cobrament o incobrables van suposar 494 milions
de pessetes, l’any 2000, 643, i l’any 2001 han sigut 625 milions de pessetes que vostès
han comptabilitzat com a rebuts incobrables o de dubtós cobrament, açò és una tònica
que s’està repetint any rere any. Hi ha una altra dada que ens ha cridat l’atenció i és,
perquè quede escrit, els ingressos per venda de solars de l’any que acaba d’acabar han
sigut de 457 milions de pessetes, doncs bé, han agafat tot açò, l’han posat, l’han
maquillat, i el resultat final és que si l’any passat van haver-hi, l’anterior, 292 milions
de superàvit, enguany ens hem trobat amb un dèficit de 131 milions de pessetes, a pesar
dels 457 milions d’ingressos per venda de solars que figuren ací en el Pressupost i que
estan al calaix o al sac de l’any passat. Però ho hem dit moltes vegades, el rigor ací en
aquest Ajuntament, en aquests últims temps, és, eixa persona, el rigor, el gran
desconegut a l’Ajuntament, no fa encara un mes es van aprovar definitivament els
pressupostos per a aquest exercici i pràcticament anem, una setmana després, ens trauen
vostès dels calaixos factures per valor de més de 200 milions de pessetes que s’havien
gastat l’any anterior i que no s’havien comptabilitzat en el Pressupost. Li ho hem dit
algunes vegades i li ho anem a repetir ara, Sr. Zarzoso, vostè no és de fiar, ens han
ocultat informació, i segueixen ocultant informació i no vull estendre’m molt però vull
fer-li algunes preguntes. Sr. Zarzoso, què farà vostè i quan ho va a fer?, per posar un
mínim de rigor en aquesta situació, que ens ha plantejat del resultat de l’exercici
anterior, jo li pregunte: proposarà a l’alcalde que adopte un acord pel qual se li
reduïsquen les despeses per import igual al dèficit que ara s’ha obtingut més l’import de
les factures sense consignació pressupostària?, proposarà a l’Alcaldia això?, que no cal
que vinga al Ple, dic a l’Alcaldia perquè és una competència que té l’alcalde, si farà eixa
proposta que es reduïsquen les despeses per import igual al del dèficit més les factures
sense consignació del que acabem d’aprovar, això és una proposta, o proposarà a
l’alcalde que acudisca a una operació de préstec per atendre aquests desfasaments
pressupostaris?, que també ho pot fer, no cal que vinga al Ple, o també hi ha una altra
proposta, que en el pròxim pressupost per a l’any 2003 s’aprove amb un superàvit igual
al dèficit actualment existeixen més les factures que estan sense consignació
pressupostària. Açò són propostes que vostè pot fer, i són propostes, plantejades per la
intervenció de fons, que no estic inventant res, o bé com que aquesta legislatura està ja
d’últimes, ja anem d’últimes en aquesta legislatura, el que farà vostè és que el qui vinga
darrere que s’apanye, i ja s’apanyarà, que és el que hem vingut observant aquests últims
anys, jo li demane, Sr. Zarzoso, que conteste, que vaja al gra, i conteste quina solució
aplicarà, però que conteste d’una forma que puguem entendre’l, perquè vostè ha vist,
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s’ha posat a parlar abans i ha desaparegut d’ací fins l’alcalde, conteste d’una forma que
puguem entendre’l. I no ens diga allò que qui mana, mana.”

El ponent, Sr. ZARZOSO, diu: “Sr. Montesinos, Sr. Vidal, efectivament la
Comissió Informativa que vam tenir el 7 de juny va ser molt interessant tant en el fons
com en la forma, la primera cosa que vull deixar-los clar és que si la vaig convocar el
mateix dia que jugava Espanya i Irlanda, pot estar segur que no ho vaig fer a
consciència, i m’agrada molt el futbol, no em vaig adonar d’això, però els fets estaven
així i pense que primer és l’obligació que la devoció, la nostra obligació era estar en la
Comissió Informativa d’Hisenda, per què dic açò, Sr. Montesinos?, dic açò, Sr.
Montesinos, perquè en aquesta Comissió vostè sap que primer es van dictaminar els
comptes generals dels anys 98, 99 i 2000, comptes generals que com hauran vist no he
portat a aquest Ple, no he portat a aquest Ple i la idea és portar-los al Ple de juliol, amb
l’única finalitat que tinguem temps d’estudiar-los tots, oposició i govern, cada compte
general, Sr. Montesinos, són quatre toms perfectament enquadernats que es troben en
els serveis d’intervenció, aquests quatre toms multiplicats per tres anys, són 12 toms, i
com vostè comprendrà no col·locaria 12 toms damunt de la taula. Mire vostè, el que sí
que vaig fer i vostè ho sap perfectament i repartir a tots els grups de l’oposició va ser un
tom que encara resultava prou gros, en el qual els vaig donar resumides totes les dades,
totes, sobre comptes generals de l’any 98, de l’any 99 i de l’any 2000, pense que eixa
tasca, que no és obligació de fer-la i menys pel regidor d’Hisenda, es va fer,
efectivament, el Sr. Vidal l’acaba de traure, va ser un gran esforç per aquesta Regidoria
que vostès tant critiquen i que jo tinc gran interès que en tots els punts existisca
transparència sobre aquestes, això d’una banda. En aquesta Comissió efectivament porte
la liquidació del Pressupost, el Sr. Vidal té raó en una cosa, que efectivament vaig haver
de portar-la abans, em vaig retardar, Sr. Vidal, efectivament és cert, però també és cert
el que li diré, que l’entrada de l’euro, i els canvis d’aplicació informàtica ens han portat
en els serveis econòmics de cap, d’altra banda, certa entitat bancària que ens mana els
disquets amb les recaptacions se’ns va retardar també més d’allò que s’ha previst, açò
va fer que el retard fructificara, però el que sí que ha de saber, Sr. Vidal, Sr.
Montesinos, és que l’article 174.4 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, diu que
la liquidació del Pressupost la signa l’alcalde previ informe d’intervenció i que es
donarà compte al Ple, no és obligatori portar-la a Comissió Informativa d’Hisenda, i jo
sóc tan ximple que damunt la porte a Comissió Informativa d’Hisenda perquè vostès la
coneguen i puguen estudiar-la perfectament, de què més m’han d’acusar?, és a dir, faig
una cosa que no tinc obligació de fer perquè l’oposició tinga perfecte coneixement i
perfecta transparència sobre aquesta. I un altre punt, l’altre punt que em diuen
pràcticament els dos, el Sr. Vidal, el Sr. Montesinos, és sobre factures sense consignació
pressupostària, vull dir-los que no vaig cometre cap tipus d’il·legalitat respecte d’això,
era una Comissió Informativa Ordinària, i per ser una Comissió Informativa Ordinària
l’article 84 del ROF permet votar la urgència i incorporar-les a aquesta, però, mire, Sr.
Vidal, fixe’s si la transparència d’aquestes factures pressupostàries va ser gran que la
Sra. Martínez en va traure fotocòpies i se les va emportar, què més transparència es pot
demanar sobre factures sense consignació pressupostària? Bé, ara ha fet vostè una
pregunta molt interessant, Sr. Vidal, que és imperatiu legal, que diu, què fa l’equip de
govern quan el romanent de tresoreria és negatiu?, dóna diverses opcions, les
transaccions que vostè ha dit, o es compromet a disminució de despeses, que seria la
primera, o a recórrer a un préstec del 5% en el qual s’ha d’amortitzar al final de
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legislatura, o una tercera que és per la qual ha optat l’equip de govern, aquesta opció és
com efectivament hi ha un romanent de tresoreria negatiu, només, Sr. Vidal, en 131
milions de pessetes, el pròxim pressupost del 2003 en compte de ser equilibrat
l’aprovarem, si tenim salut i esperem que així siga, amb un superàvit de 131 milions de
pessetes. I en aquesta primera intervenció res més.”

En segon torn de paraula, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS,
assenyala: “Seguint un poc el fil de les rialles que generen els pressupostos, o estar ací
parlant de les liquidacions, seguint un poquet el fil, per riure’s un poquet més, donaré
una dada significativa perquè no entraré a matisar i a aprofundir patronat per patronat, o
fundació per fundació, perquè seria molt llarg, però un exemple per riure’s, per
exemple, la Fundació de Cultura l’any 2001 té un pressupost per a Iberdrola de dos
milions, resulta que en el Pressupost per al 2002, per a Iberdrola quan resulta que cal
dotar més centres de llum, quan se suposa que ha de ser la factura molt més àmplia,
resulta que la factura, el pressupost és per riure’s, no és de dos milions, és de 1.800.000,
fixeu-vos si hi ha per riure’s. L’any passat dos milions i enguany cal dotar a més
centres, cal gastar més llum i ens pressuposten 1.800.000, si que és per riure, la veritat
és que és lamentable, Sr. Zarzoso, però així estan fent totes les liquidacions dels
patronats, dels pressupostos i de tot, per posar un exemple, he agafat el de Cultura, com
podria haver agafat qualsevol altre, vostè em parla que un dels grans problemes que té
és dels toms i toms i que hi ha molts toms, el problema de vostè és que jo me’l guise i jo
me’l menge, eixe és el seu problema, si haguera fet els deures en el seu moment, any
rere any les liquidacions estarien, ens estan presentant des de fa quatre anys arrere,
lògicament no ha fet vostè els deures. Des d’Unió Valenciana considerem que l’estudi
de la liquidació del pressupost de 2001, de manera separada del Ple de Pressupostos
permet analitzar de manera més detinguda la gestió dels diners públics de l’equip de
govern, aquest fet serveix a més per preveure futurs escenaris pressupostaris ja que com
tot el món sap el futur depèn en part del passat, i sobretot de l’actitud que es deixa
entreveure amb la gestió realitzada. Entrant en matèria li direm que després de tant de
gallejar de superàvit el pressupost de 2001 tanca amb un dèficit espectacular, el resultat
pressupostari de l’any llança uns nombres rojos de més de 83 milions de pessetes, la
veritat és que no sabem, bo, sí, a qui tracten d’enganyar, els nombres canten per si sols.
Davant d’aquestes xifres, Unió Valenciana els recorda el que ja va vaticinar en els
Pressupostos la liquidació dels pressupostos de 2002 també tancarà amb un dèficit fins i
tot major que el de l’any anterior, en haver d’afrontar aquest, enguany quan no un nou
recurs, a l’endeutament tal com assenyala l’informe de l’interventor. No és fàcil
endevinar que aquest escenari econòmic en una empresa privada haguera suposat la
dimissió de tot el consell d’administració, fins i tot el tancament de l’empresa. Aquesta
gestió malgastadora dels diners dels saguntins ens costarà interessos de demora,
problemes als proveïdors de l’Ajuntament, dèficits creixents, factures al calaix, etc., etc.
D’altra banda a més de valorar de manifestament millorable la política de gestió de
cobraments i pagaments resulta enormement preocupant que ni encara cobrant tot el
pendent de cobrament i pagant el pendent de pagament, descomptant els excessos de
finançament de projectes amb finançament afectat que lògicament només poden gastar-
se en aquests, encara tindríem un forat en caixa de més de 131 milions, romanent de
tresoreria per a despeses generals. En definitiva una gestió nefasta reiterada any rere
any, sense voluntat d’esmena per part de l’equip de govern, una situació que Unió
Valenciana torna a preveure que tornarà a ocórrer l’any que ve, l’interventor adverteix
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any rere any que els pressupostos que es presenten recullen ingressos unflats i menys
despeses de les reals, i vostès tretze són tretze, com se sol dir el qui vinga darrere que
s’apanye, eixa és la política que practiquen. Si l’home és l’únic animal que entropessa
dues vegades en la mateixa pedra, no sé com qualificar aquells que ho fan sempre, com
en aquesta ocasió. Allò lamentable de tot és que al final ho pagarà el poble. Per acabar
manifestar que encara que sense molta fe, pràcticament cap, confiem que canvien, ací se
li ha fet una sèrie de preguntes, a veure si plantegen alternatives, confiem que canvien el
rumb de la gestió dels pressupostos, i que no enganyen més els saguntins dient-los que
tenen superàvit quan tots els anys tenen dèficits que sagnen els nostres recursos.
Senzillament tot açò són uns resultats que com s’ha dit abans sembla l’exèrcit de
Pancho Villa, que cada un tira per on pot, i és aquest el resultat d’aquesta gestió i
d’aquest equip de govern. Com se sol dir i s’està parlant molt i en l’època que estem del
mundial, el millor jugador, diuen que és el més llest de la classe, diuen que és Raúl, jo a
vostè el qualificaria en aquests moments com el més fluix per no dir una altra cosa, de la
classe.”

El Sr. CORTÉS, portaveu del Grup Mixt, manifesta: “En principi intervindrem
encara que no hi ha hagut esment del Patronat, però sí que m’agradaria donar compte de
la liquidació del Patronat Municipal d’Esports. En contra del que deia Montesinos, jo
crec que al Patronat sí que hi ha una clara voluntat d’esmena, de corregir el dèficit que
s’ha anat generant al llarg de, jo crec que des de la seua creació, i de tal manera que a
pesar que el pressupost de 2001 amb referència al de 2000, va ser de 20 milions menys,
el dèficit ha passat de 24 milions al 2000, a 18 al 2001, i que els ingressos i les taxes
també fent referència al que deia el Sr. Montesinos, quant a ingressos unflats, no es
referia lògicament al Patronat, però sí que he de dir que els ingressos per taxes previstos
al 2000 van ser 71 milió, que al 2001 els previstos van ser 70 milions i que no obstant
s’han cobrat 81 milió de pessetes a pesar que la piscina ha estat tancada tres mesos i
com a conseqüència d’això hem minorat els ingressos en prop de 8 milions, que
lògicament si no hi haguera hagut eixe problema, en aquest moment, el dèficit del
Patronat seria de 10 milions i no de 18. Jo crec que és una evolució important ja que si
fem un xicotet recordatori des de l’any 95, perquè l’any 95 hi havia 20 milions, al 96,
59 milions, al 97, 75 milions, al 98, 59 milions, estem parlant de milions de dèficit, al
99, 40 milions, al 2000, 24 i al 2001, 18 milions, amb la qual cosa crec que sí que hi ha
eixe propòsit d’esmena d’intentar corregir eixe dèficit a pesar dels problemes que hi ha
hagut enguany que, com tot el món sap, hi ha hagut en els pressupostos 20 milions
menys i hem tingut la piscina tancada tres mesos, amb la qual cosa hem deixat
d’ingressar al voltant de 8 milions. Però hi ha una cosa també important que és la
diferència entre els drets reconeguts i les obligacions que ha sigut de cinc milions
negatiu, això representa la diferència de l’1’9 i tornant també a veure l’evolució, crec
que és una evolució positiva o que almenys té una tendència per ajustar els ingressos a
les despeses. Quant al romanent, que és la diferència entre cobraments i pagaments,
l’evolució com també he dit anteriorment en la lectura que he fet quant al dèficit dels
distints anys jo crec que anem en una tendència positiva i que espere que en un parell
d’anys o tres el Patronat aconseguisca estabilitzar el Pressupost d’ingressos i despeses.
Per tant almenys al Patronat, jo crec que sí que hi ha un propòsit d’esmena i de corregir
els errors a pesar de les moltes dificultats.

Quant a la liquidació del pressupost municipal, jo lògicament no és per tirar
coets, no és per fer palmes, no és per estar satisfet, com tampoc ho estic de la gestió del
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Patronat, pense que sempre és factible fer-ho millor, però hi ha diverses coses que vull
deixar clares, una per exemple quan deia el Sr. Vidal que Paco no és de fiar, mire vostè
el que li dic, jo crec que si haguera de fiar-me d’algun regidor seria de Paco, això d’una
banda, una altra cosa és que avaluem la seua gestió, en la qual podem estar més o menys
d’acord i que lògicament jo crec que no ens anem a posar mai d’acord en la gestió entre
l’oposició i l’equip de govern, perquè lògicament com he dit sempre els bous des de la
barrera es veuen de categoria, i sempre en aquest Ajuntament, o gairebé sempre aquest
Ajuntament ha tingut un dèficit important, que lògicament la tendència que hi havia
d’uns anys de bonança es va deteriorant, això és cert, i no es pot ocultar, les dades estan
ací i s’està veient que s’està passant d’un superàvit a un dèficit preocupant, però jo estic
igual convençut que des de l’equip de govern es posaran els mitjans necessaris per
corregir aquesta tendència deficitària que té el Patronat, però reitere una vegada més, jo
crec que els qui han governat, els qui han tingut la possibilitat de governar lògicament
saben que és molt difícil que un ajuntament al final no tinga dèficit, perquè al final
sempre passa el mateix, ajustar-lo perquè es quede en 0, ni dèficit ni superàvit és
pràcticament impossible, i quan tenim superàvit ens critiquen perquè el tenim, i quan
tenim dèficit ens critiquen perquè tenim dèficit, de totes maneres jo em quede amb el
superàvit, per descomptat.”

El portaveu del Bloc, Sr. CIVERA, assenyala: “També en el mateix sentit,
explicar un poc el resultat del pressupost de 2001, tot i que pareix que els companys no
havien reparat en el tema. El resum general és que els drets reconeguts de la Fundació
Municipal de Cultura en l’exercici 2001 van ser de 163 milions aproximadament i les
obligacions reconegudes de 183 milions, açò suposa un resultat pressupostari negatiu de
19 milions, però hem de tenir en compte que teníem un romanent de tresoreria de l’any
anterior de 22 milions amb la qual cosa açò suposa un resultat positiu de gairebé 3
milions de pessetes. Explicar simplement un poc açò, el perquè d’açò, l’any 2000 el
pressupost el vam executar tenint en compte que havia d’entrar en funcionament,
recordaran vostès l’auditori, cosa que no va ser així, va entrar a principis de 2002, i vam
intentar ja preveure que tinguérem una possibilitat de superàvit, de tenir no, de tenir una
quantitat destinada per a la posada en funcionament. Com no es va posar en
funcionament ací ve el romanent que va passar a l’any següent i que vam executar.
Eixos 22 milions anaven aproximadament 9 milions i mig per a la Casa de Cultura del
Port, i 9 milions per a l’Auditori, i la resta, 3’5 milions per a la Trobada d’Escoles en
Valencià que es va realitzar al Port de Sagunt. De manera que açò és el romanent eixe i
l’hem executat per a fer funcionar les nostres dependències. Després si veiem l’informe
extens de l’estat del romanent de tresoreria, veurem que lògicament tenim creditors
pendents de pagament fins a final d’exercici, uns 12 milions de pessetes, dels quals
corresponen a factures i altres despeses, 10 milions, i uns 2 milions i 300.000 el
corresponent a les nòmines del mes de gener que es queden pendents de l’exercici
anterior. En total fons líquids de tresoreria a final de l’exercici de 17 milions de
pessetes, amb la qual cosa hi ha un romanent de tresoreria total de 4.700.000 pessetes,
açò amb els ajustos de la liquidació ve a ser de la següent manera: resultat pressupostari
2.800.000 com hem dit, factures al 2001, no consignades que no es van presentar eixe
any, 5.500.000 la qual cosa vol dir un pressupost ajustat de menys 2.800.000 pessetes,
però açò com que el romanent de tresoreria era per finançar despeses generals 4.700.000
se’ls llevem als 5.500.000, total que podríem dir que el 2001 hem acabat amb un dèficit
de 900.000 pessetes, no arriba a un milió. El que he de dir és que ni per eixir al pas,
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encara que no ho han preguntat els companys, és que lògicament ací sí que hi ha hagut
un dèficit d’un milió de pessetes, però a mi m’agradaria reiterar una cosa que ja he dit
en alguna ocasió per a informació de la ciutadania i és molt important, i és que el nostre
departament de Cultura d’una ciutat com Sagunt, de 61.000 habitants, 163 milions, açò
és un pressupost molt curt i és molt curt encara quan disposem ja d’unes instal·lacions
en unes acceptables o bones, acceptables infraestructures culturals que tot el món ja
coneix, disposem de quatre sales d’exposicions, que disposem d’unes biblioteques
adequades, que disposem d’un teatre en unes bones condicions, que disposem d’un
auditori, etc., tot açò ens ha de fer pensar que necessitem més pressupost, pensen vostès,
ja ho he dit alguna vegada que auditoris del calibre com per exemple Torrent que té la
mateixa quantitat d’habitants, o molt semblant a la nostra, només l’Auditori té un
pressupost de 100, 125 milions de pessetes. En qualsevol cas el que vull dir és que la
gestió d’aquest Ajuntament pel que fa a Cultura és una gestió, jo crec que molt efectiva,
no sols molt efectiva sinó que anem amb les màquines al límit, traient tot el que podem
de si, per donar no sols fer una bona gestió, sinó fer una gestió amb molta dignitat. Jo
pense que amb açò estaria explicat tot, i si hi ha intervencions i no poguera contestar, les
continuaríem en un altre ple.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, indica: “Vegem, mire, Sr.
Zarzoso, vostè no té remei, una de les afirmacions que acaba de fer, literalment és que
vostè és tan ximple que porta els reconeixements d’obligacions a la Comissió
Informativa, i que legalment això no cal. Si vostè no sap ni el que està dient, no ho sap, i
si no que la secretària o l’interventor li ho aclarisca en aquest precís moment, vostès,
van sostraure de la competència plenària el reconeixement d’obligacions, i se la van
adjudicar a la Comissió de Govern, i és obligatori legalment quan se li lleva una
competència a un Ple municipal el que previ a l’aprovació de la Comissió de Govern
passe per la Comissió Informativa, és així o no és així, Sra. Secretària, veritat que sí?,
vostè porta quatre anys i pel que sembla no està assabentat encara de l’assumpte i a més
es vanta de demòcrata, li torne a repetir les seues jugades amb les liquidacions fora de
temps i les seues jugades amb els reconeixements extrajudicials, i ja vindrem a la
proposició. Mire vostè, eixe és el tema, les liquidacions d’ingressos són les liquidacions
d’ingressos, les liquidacions de despeses són les liquidacions de despeses, i jo lamente
moltíssim discrepar del Sr. Cortés quan sense saber tampoc el que diu, diu el següent:
quan hi ha superàvit ens critiqueu, quan hi ha dèficit també. No senyor, ací any rere any
hem posat de manifest que hi ha superàvit perquè la gestió de la despesa no s’ha
executat, jo crec que li vaig dir el primer any que vostès es vantaven d’un superàvit
senzillament perquè no havien gastat un duro de les inversions, i se les acabe de llegir, i
li les he donat a la premsa, és com si jo em vantara que a ma casa estalviem molt perquè
no mengem, m’explique?, això són els superàvits, i vostès porten un arrossegament de
sis-cents i escaig milions de pessetes. Llavors, jo crec que el seu tarannà que és quan
vostè parlant en termes col·loquials ens escarneix a tota l’oposició i al seu propi equip
de govern, perquè jo crec que si u ha tingut una despesa, la presenta i ja demostrarem
quan arribem al tema com està jugant vostè, no és que gaste més i que no execute les
inversions, és que damunt es permet burlar-se amb males arts, perquè jo li demostraré a
vostè com vostè era coneixedor d’un muntó de factures a finals de l’any 2001, i no va
obrir ni la boca, però no la va obrir ni al gener ni el 30 de març, efectivament. Llavors,
què estan fent vostès?, una gestió que ja el va advertir dos anys consecutius, l’ha
advertit la intervenció de fons, la despesa corrent està augmentant i els ingressos no,
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qualsevol ciutadà que ens estiga sentint sap que si els drets reconeguts estan baixant
cents i centenars de milions de pessetes i la despesa s’està disparant, ací cal acudir a
préstecs. Hem refinançat el deute, hem pujat les taxes i els impostos un 50%. Mire
vostè, no volia traure-ho a col·lació perquè és que vostè és molt recalcitrant, jo no sé si
és per ignorància o no, ací tinc jo l’informe realitzat per la intervenció de fons a una
petició subscrita per un terç de regidors en què any rere any, Sr. Zarzoso, es demostra, i
ho facilitarem a la premsa com entre les decisions estatals no sols de vostès, entre les
decisions i les revisions de valors cadastrals i de coeficients del govern i les seues
decisions tributàries, els impostos pugen un 50% aproximadament, i eixe informe que
conste, vostè es negava a facilitar-lo i tot el món li vam donar les gràcies al Sr. Castelló
que en eixe moment estava d’alcalde accidental, quan exercint el dret a la informació i a
l’obtenció de dades com a càrrecs públics democràtics i emparant-nos en els articles
legals va ordenar que es facilitara eixa informació als grups de l’oposició, aprenga vostè
d’altres del seu equip de govern, i vostè estava vetant això mesos i mesos, i té vostè el
mateix que el tinc jo, té vostè l’informe de la intervenció amb la data, Sr. Zarzoso, i es
demostra palmàriament que d’IPC res, que des del Pla de Sanejament fins a l’any 2001
la mitjana aproximada era del 50%, no ens tracte vostè com a subnormals, jo no tinc res
contra vostè a nivell personal, però eixes maneres i eixos tarannàs, eixos no beneficien a
ningú, llavors, que vaja vostè vantant-se de superàvit quan no s’han gastat un duro en
inversions perquè aproven els Pressupostos a finals d’agost o de juliol, o de setembre,
que vaja fent martingales de xiquet, perquè això és de xiquet perquè els informes estan
molt clars que al 4 de juny estaven, que tinga vostè reconeixements d’obligacions amb
registres de factura de novembre de 2001 i el 29 de març m’està vostè dient que no li
consta però que segurament n’hi haurà, escolte, per favor, això jo crec que desprestigia
qualsevol equip de govern, no a mi, a vostè que està fent eixes afirmacions.
Lamentablement l’any que ve tindrem més del mateix.”

El representant del Grup Socialista Progressista, Sr. VIDAL, assenyala: “Molt
breu perquè jo vull ratificar-me i explicar-me millor, per què considere que el Sr.
Zarzoso no és de fiar i he dit el que he dit anteriorment, sembla que s’havia molestat el
Sr. Cortés, però és evident que, bo, el Sr. Zarzoso té tretze vots captius entre els que es
troba el Sr. Cortés, i ací que pague la casa, es pose a la taula el que es pose. Mire vostè,
el dia 4 de juny d’aquest mes, es van aprovar els pressupostos per a enguany, aquest
exercici de 2002, el dia 7 de juny, tres dies després en l’horari del, com s’ha dit abans
del partit Espanya Irlanda, es trauen del calaix i es posen damunt de la taula factures per
més de dos-cents milions que s’havien, despeses de l’any passat, i que no s’havien
tingut en compte per a res, i és una informació que s’ha ocultat, ho he dit abans i ho
reitere, que se’ns està ocultant informació, i que segueixen ocultant informació, i dins
dels meus valors, no sé els de Cortés, però a mi una persona que m’oculta informació,
quan s’oculta informació no és de fiar. Segona qüestió, hi ha un altre tema que jo és el
que m’esperava, amb la seua solució perquè hi ha diverses solucions i ho he dit abans,
és que, bo, han fet el mateix, centrifugar el deute per a dos, tres anys, per a la pròxima
legislatura, per als qui vinguen en la pròxima legislatura, bo, ara també vostès amb la
proposta que acaba de fer que, bo, en el pròxim pressupost de l’any 2003 que es farà
potser al setembre o octubre de l’any passat, perquè l’any 2003 és l’any electoral, doncs
els qui vinguen darrere que s’apanyen i que llavors que elaboren un pressupost amb un
superàvit igual al deute, però no són 131 milions el deute, en són els 131 més els 200
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que va posar vostè l’altre dia damunt de la taula, més molts altres més que encara no
sabem els que hi ha als calaixos.”

Tanca el debat el ponent, Sr. ZARZOSO: “Com que la primera intervenció l’he
dedicada gran part a contestar al Sr. Vidal i al Sr. Montesinos, aquesta segona vaig a
dedicar-la a la Sra. Martínez. Jo tenia un professor de geografia que deia que el que Déu
no dóna, Salamanca ens ho ensenya, i pense i em manifeste en el mateix que
m’ensenyava eixe gran professor meu. Ací ha començat a llegir quantitats i, com és
natural en ella, quan toca les quantitats s’equivoca en tot, ho han vist ací, ha fregat el
ridícul, si euros, si pessetes, quan no sap que estem parlant del pressupost de 2001 i la
unitat monetària era la pesseta, però això és ja pràctica habitual en ella. Jo el que vull
incidir és que tot tipus de comparació econòmica que es faça ha de ser respecte al
resultat pressupostari. El resultat pressupostari que ens dóna era 188’4 milions de
pessetes, l’ajust del resultat pressupostari era –271 milions de pessetes, i eixes
desviacions de les quals no té culpa l’equip de govern perquè a veure quina culpa té
l’equip de govern que jo estiga esperant una subvenció, se’m retarde i jo haja d’afrontar
el pagament amb recursos propis, si també té culpa d’això l’equip de govern que vinga
Déu i ho veja. Perquè eixes desviacions són les que donen un menys 271 milions de
pessetes, que en sumar-les amb el resultat pressupostari ens dóna una resultat
pressupostari ajustat de –83’4 milions de pessetes, després ja saben vostès, ja sap
l’opinió pública tant de Sagunt com del Port, per què ens dóna –83’4 milions de
pessetes. Però si la Sra. Martínez estudiara un poc les coses i es llegira els informes
d’Intervenció, que crec que no els estudia, són molt clars, diu que el resultat
pressupostari ens marca dues coses fonamentals, primera, si hem pressupostat bé, i,
segona, si hem executat bé el pressupost, això és el resultat pressupostari. Vegem, si
hem pressupostat bé, pressupost inicial 6.170 milions de pessetes, pressupost definitiu
7.805 milions de pessetes, obtenim d’eixe pressupost definitiu una desviació de –83’4
milions de pessetes, i no parlem de previsió d’ingressos, no, parlem d’una desviació de
l’1’27% sobre drets liquidats nets, i això és molt clar l’informe d’Intervenció. Si quan
vam debatre l’aprovació del pressupost deien els senyors de l’oposició que estaven
unflats en 256 milions de pessetes, i jo vaig dir, respecte però no compartisc l’informe
d’Intervenció, ho vaig dir, ara se’m dóna la raó que m’he desviat en 83 milions de
pessetes. Segona cosa, que deixa molt clar l’informe d’Intervenció és si el pressupost
s’ha executat correctament o no s’ha executat correctament, en primer lloc els
romanents de crèdit cal remetre’ls a ells, són quantitats del pressupost que no s’han
executat, és a dir, no cal mirar grans coses, cal anar simplement als romanents de crèdit
que la Sra. Martínez no s’ha molestat ni a mirar, no s’ha molestat ni a mirar-los perquè,
si no, no haguera començat a dir-me quantitats d’inversions, allí ho té tot, en els
romanents de crèdit ho té tot, no es molesta a mirar res, i l’opinió pública del Port ha de
saber-ho, crec que ha de saber-ho. Llavors, veiem que els romanents de crèdit diu que hi
ha 1.422’6 milions de pessetes del pressupost d’un total dels 7.800 que no s’han
executat, però, alerta, eixos romanents de crèdit es divideixen en dues classes, en
compromesos i no compromesos, els compromesos que són adjudicats i que estan en
vies d’execució ascendeixen a 361’4 milions de pessetes i els no compromesos
ascendeixen a 1.061 milions de pessetes, això representa un 13’5% del pressupost que
no s’ha executat, per tant s’ha executat el 86’5% del pressupost. Vol dir que s’ha
executat, hem tingut una bona execució del pressupost a pesar que els pressupostos es
van aprovar tard i, mire vostè, encara més, i moltes vegades no s’han executat més
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inversions no per culpa de l’equip de govern, en absolut, l’exemple més palpable el
tenim amb el pàrquing de Sants de la Pedra, d’ací de Sagunt, quina culpa té l’equip de
govern que s’ha quedat dues vegades desert, en té alguna culpa l’equip de govern,
d’això?, en absolut, cap, per tant, si no s’ha executat més d’eixos 86’5 no és culpa de
l’equip de govern. Després d’aquesta intervenció, crec que he tractat de deixar clara la
liquidació del Pressupost de 2001, en això estic, a informar del que sé, com sé, i el
millor que sé, que els ciutadans tinguen consciència del que s’està fent ací per part
d’aquest equip de govern i que després analitzen, valoren i jutgen. I, finalment, que u és
democràtic o no és democràtic això es veurà a les urnes.”

Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament de la Resolució d’Alcaldia de data 5 de
juny de 2002, que diu:

“Examinada la liquidació del pressupost municipal per a 2001, formulada per la
Intervenció Municipal i

Vist que aquesta s’ha realitzat d’acord amb el que preveu la Llei 39/88, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, per
la qual es desenvolupa el capítol I, del títol sisè de l’esmentada Llei, Instrucció de
Comptabilitat per a l’Administració Local i les Bases d’Execució aprovades.

En virtut d’això, i atès el que estableixen els arts. 172.3 i 174.4 de la Llei 39/88 i
art. 90 del RD 500/1990.

RESOLC:

Primer: aprovar la liquidació del Pressupost Municipal corresponent a l’exercici
de 2001, el Resultat Pressupostari del qual és el següent:
Drets Reconeguts Nets (+) 6.571.070.153
Obligacions Reconegudes Netes (-) 6.382.585.352
Resultat Pressupostari 188.484.801
Desviacions Positives de Finançament (-) - 888.648.046
Desviacions Negatives de Finançament (+) + 382.871.704
Despeses Finançades amb Romanent Líquid de Tresoreria (+) + 233.887.207
Ajustos al Resultat Pressupostari - 271.889.135
Resultat Pressupostari Ajustat - 83.404.334

Segon: aprovar, així mateix, el Romanent de Tresoreria a 31 de desembre de
2001, segons el següent detall:
Deutors Pendents de Cobrament fi d’Exercici 2.201.222.207
De Pressupost d’Ingressos Corrents 1.361.780.715
De Pressupost d’Ingressos Tancats 1.440.158.601
D’altres Operacions No Pressupostàries 45.381.733
(-) Saldos de Dubtós Cobrament - 625.170.025
(-) Ingressos Pendents d’Aplicació - 20.928.817
Creditors Pendents de Pagament fi d’Exercici 2.321.437.063
De Pressupost de Despeses Corrents 755.868.92
De Pressupost de Despeses Tancades 69.010.212
De Pressupost d’Ingressos 10.561.057
D’altres Operacions No Pressupostàries 1.333.442.933
Fons Líquids de Tresoreria fi d’Exercici 1.083.166.929
ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (RTT) 962.952.073
ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB
FINANÇAMENT AFECTAT (RTAGFA)

1.094.405.098
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ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS
(RTGG)

- 131.453.025

Tercer: determinar els romanents de crèdit classificats en compromesos i no
compromesos, d’acord amb el detall existent en la documentació que acompanya a
aquesta liquidació i resumits com segueix:
PRESSUPOST DEFINITIU:                         7.805.236.369

OBLIGACIONS RECONEGUDES: 6.382.585.352
ROMANENTS DE CRÈDIT: 1.422.651.017

Compromesos: 361.472.455
No compromesos: 1.061.178.562
Quart: donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la primera sessió

que tinga lloc.”

10 DONAR COMPTE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST FUNDACIÓ
MUNICIPAL DE CULTURA, EXERCICI 2001

Es dóna compte de la Resolució d’Alcaldia de data 5 de juny de 2002, que diu:
“Examinada la Liquidació del Pressupost de l’Organisme Autònom “Fundació

Municipal de Cultura”, corresponent a l’exercici de 2001, formulada per l’interventor
delegat i considerant que aquesta s’ha realitzat d’acord amb el que preveu la Llei 39/88
de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, Reial Decret 500/1990, de 20
d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol I del títol sisè de l’esmentada Llei, Instrucció
de Comptabilitat per a l’Administració Local i les Bases d’Execució aprovades per a
l’exercici de 2000.

En conseqüència, i atenent el que estableixen els arts. 173.2 i 174 de la Llei
39/88 i l’art. 90 del RD 500/90, RESOLC:

Primer: aprovar la liquidació del Pressupost de la Fundació Municipal de Cultura
corresponent a l’exercici de 2001, el Resultat Pressupostari del qual és el següent:
Drets Reconeguts Nets (+) 163.552.392
Obligacions Reconegudes Netes (-) 183.183.294
Resultat Pressupostari - 19.630.902
Desviacions Positives de Finançament (-) 0
Desviacions Negatives de Finançament (+) 0
Despeses finançades amb Romanent Líquid Tresoreria 22.500.000
Ajustos al Resultat Pressupostari 22.500.000
Resultat Pressupostari Ajustat 2.869.098

Segon: aprovar així mateix el Romanent de Tresoreria a 31 de desembre de
2001, segons el següent detall:
Deutors Pendents de Cobrament fi d’Exercici 100.000
De Pressupost d’Ingressos Corrents 100.000
De Pressupost d’Ingressos Tancats 0
D’altres Operacions No Pressupostàries 0
(-) Saldos de Dubtós Cobrament 0
(-) Ingressos Pendents d’Aplicació 0
Creditors Pendents de Pagament fi d’Exercici 12.407.375
De Pressupost de Despeses Corrents 10.018.082
De Pressupost de Despeses Tancades 0
De Pressupost d’Ingressos 10.000
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D’altres Operacions No Pressupostàries 2.379.293
(-) Pagaments Pendents d’Aplicació 0
Fons Líquids de Tresoreria fi d’Exercici 17.074.702
ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 4.767.327
ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES
AMB FINANÇAMENT AFECTAT 0
ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES
GENERALS

4.767.327

Tercer: donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament, en la primera
sessió que se celebre.

11 DONAR COMPTE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST FUNDACIÓ
MUNICIPAL DE MENJADORS ESCOLARS, EXERCICI 2001

Es dóna compte de la Resolució d’Alcaldia de data 5 de juny de 2002, que diu:
“Examinada la Liquidació del Pressupost de la Fundació Municipal de

Menjadors Escolars per a 2001 formulada per la Intervenció Delegada i
Vist que aquesta s’ha realitzat d’acord amb el que preveu la Llei 39/88, de 28 de

desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel
qual es desenvolupa el capítol I, del títol sisè de l’esmentada Llei, Instrucció de
Comptabilitat per a l’Administració Local i les Bases d’Execució aprovades.

En virtut d’això, i atès al que estableixen els arts. 172.3 i 174.4 de la Llei 39/88 i
art. 90 del RD 500/90,

RESOLC:
Primer: aprovar la Liquidació del Pressupost de la Fundació Municipal de

Menjadors Escolars de l’exercici 2001, el RESULTAT PRESSUPOSTARI DEL QUAL
és el següent:
Drets Reconeguts Nets (+)         88.432.901
Obligacions Reconegudes Netes (-) 89.102.587
Resultat Pressupostari -669.686
Desviacions Positives de Finançament (-) 0
Desviacions Negatives de Finançament (+) 0
Despeses finançades amb Romanent Líquid Tresoreria 0
Ajustos al Resultat Pressupostari 0
Resultat Pressupostari Ajustat -669.686

Segon: aprovar, així mateix, el ROMANENT DE TRESORERIA a 31 de
desembre de 2001, segons el següent detall:
Deutors Pendents de Cobrament fi d’Exercici       4.351.055
De Pressupost d’Ingressos Corrents       4.351.055
De Pressupost d’Ingressos Tancats                    0
D’altres Operacions No Pressupostàries                    0
(-) Saldos de Dubtós Cobrament                    0
(-) Ingressos Pendents d’Aplicació                    0
Creditors Pendents de Pagament fi d’Exercici       4.917.766
De Pressupost de Despeses Corrents       4.073.335
De Pressupost de Despeses Tancades                    0
De Pressupost d’Ingressos                    0
D’altres Operacions No Pressupostàries                  831.613
Fons Líquids de Tresoreria fi d’Exercici               1.482.440
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ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL                  928.547
ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES
AMB FINANÇAMENT AFECTAT                             0
ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES
GENERALS

                 928.547

Tercer: determinar els romanents de crèdit classificats en incorporables i no
incorporables, i al seu torn els primers en compromesos i no compromesos, d’acord amb
el detall existent en la documentació que acompanya aquesta liquidació.

Quart: donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la primera sessió
que tinga lloc.

12 DONAR COMPTE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST PATRONAT
MUNICIPAL D’ESPORTS, EXERCICI 2001

Es dóna compte de la Resolució d’Alcaldia, de data 5 de juny de 2002, que diu:
“Examinada la liquidació del pressupost de l’organisme autònom “Patronat

Municipal d’Esports”, corresponent a l’exercici de 2001, formulada per l’interventor
delegat i considerant que aquesta s’ha realitzat d’acord amb el que preveu la Llei 39/88
de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, Reial Decret 500/1990, de 20
d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol I del títol sisè de l’esmentada Llei, Instrucció
de Comptabilitat per a l’Administració Local i les Bases d’Execució aprovades per a
l’exercici de 1999.

En conseqüència, i atenent el que estableixen els arts. 173.2 i 174 de la Llei
39/88 i l’art. 90 del RD 500/90, RESOLC:

Primer: aprovar la liquidació del Pressupost del Patronat Municipal d’Esports
corresponent a l’exercici de 2001, el Resultat Pressupostari del qual és el següent:
Drets Reconeguts Nets (+) 285.372.937
Obligacions Reconegudes Netes (-) 318.689.133
Resultat Pressupostari - 33.316.196
Desviacions Positives de Finançament (-) 0
Desviacions Negatives de Finançament (+) 39.322.185
Ajustos al Resultat Pressupostari 39.322.185
Resultat Pressupostari Ajustat 6.005.989

Segon: aprovar així mateix el Romanent de Tresoreria a 31 de desembre de
2001, segons el següent detall:
Deutors Pendents de Cobrament fi d’Exercici 3.735.826
De Pressupost d’Ingressos Corrents 3.735.826
De Pressupost d’Ingressos Tancats 0
D’altres Operacions No Pressupostàries 0
(-) Saldos de Dubtós Cobrament 0
(-) Ingressos Pendents d’Aplicació 0
Creditors Pendents de Pagament fi d’Exercici 12.594.091
De Pressupost de Despeses Corrents 7.404.667
De Pressupost de Despeses Tancades 568.588
De Pressupost d’Ingressos 10.100
D’altres Operacions No Pressupostàries
(-) Pagaments Pendents d’Aplicació

4.610.736
0

Fons Líquids de Tresoreria fi d’Exercici 1.739.543
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ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL - 7.118.722
ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES
AMB FINANÇAMENT AFECTAT

0

ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES
GENERALS

- 7.118.722

Tercer: donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament, en la primera
sessió que tinga lloc.

13 DONAR COMPTE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST CONSELL LOCAL
AGRARI, EXERCICI 2001

Es dóna compte de la Resolució d’Alcaldia de data 21 de maig de 2002, que diu:
“Examinada la liquidació del Pressupost de l’Organisme Autònom Consell Local

Agrari, corresponent a l’exercici de 2001, formulada per l’interventor delegat i
considerant que aquesta s’ha realitzat d’acord amb el que preveu la Llei 39/88 de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel
qual es desenvolupa el capítol I del títol sisè de l’esmentada Llei, Instrucció de
Comptabilitat per a l’Administració Local i les Bases d’Execució aprovades per a
l’exercici de 2001.

En conseqüència, i atenent el que estableixen els arts. 173.2 i 174 de la Llei
39/88 i l’art. 90 del RD 500/90, RESOLC:

Primer: aprovar la liquidació del Pressupost del Consell Local Agrari
corresponent a l’exercici de 2001, el RESULTAT PRESSUPOSTARI DE LA QUAL és
el següent:
RESULTAT PRESSUPOSTARI

PESSETES €UROS
Drets Reconeguts Nets (+) 204.242.433 1.227.521,74
Obligacions Reconegudes Netes (-) 178.520.925 1.072.932,37
Resultat Pressupostari 25.721.508 154.589,37

Desviacions Positives de Finançament (-)
Desviacions Negatives de Finançament (+) 22.647.356 136.113,35
Despeses finançades amb Romanents Líquid
Tresoreria

2.657.768 15.973,51

Ajustos al Resultat Pressupostari - 19.989.588 - 120.139,84

Resultat Pressupostari Ajustat 5.731.920 34.449,53

Segon: aprovar així mateix el ROMANENT DE TRESORERIA a 31 de
desembre de 2001, segons el següent detall:
ESTAT DEL ROMANENT DE TRESORERIA

PESSETES €UROS
Deutors Pendents de Cobrament fi d’Exercici 32.544.295 195.595,15
De Pressupost d’Ingressos Corrents 29.227.578 175.661,28
De Pressupost d’Ingressos Tancats 2.730.312 16.409,51
D’altres Operacions No Pressupostàries 586.405 3.524,37
(-) Saldos de Dubtós Cobrament
(-) Ingressos Pendents d’Aplicació
Creditors Pendents de Pagament fi d’Exercici 19.186.032 115.310,37
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De Pressupost de Despeses Corrents 12.555.902 75.462,49
De Pressupost de Despeses Tancades 700.000 4.207,08
De Pressupost d’Ingressos
D’altres Operacions No Pressupostàries 5.930.130 35.640,80
Fons Líquids de Tresoreria fi d’Exercici 13.900.749 83.545,18
ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 27.259.012 163.829,96

ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A
DESPESES AMB FINANÇAMENT AFECTAT 22.647.356 136.113,35
ROMANENT DE TRESORERIA PER A
DESPESES GENERALS 4.611.656 27.716,61

Tercer: determinar els ROMANENTS DE CRÈDIT classificats en incorporables
i no incorporables, i al seu torn els primers en compromesos i no compromesos, d’acord
amb el detall que hi ha en la documentació que s’acompanya a aquesta liquidació.

Quart: donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la primera sessió
que tinga lloc.”

En aquests moments abandonen la sessió el Sr. Gómez, Sr. Civera i Sra. Alegre.

14 PROPOSICIÓ UV SOBRE COMPLIMENT GRATUÏTAT DE
L’ENSENYAMENT OBLIGATORI. EXP. 35/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició, que diu:
“A causa de la descentralització administrativa de l’Estat amb motiu de la

Constitució Espanyola de 1978, pel que fa a l’àmbit educatiu, la col·laboració entre les
corporacions locals i les administracions educatives adquireix una nova dimensió. El
traspàs efectiu de competències i serveis educatius a totes les comunitats autònomes es
tradueix en una estreta col·laboració entre les distintes administracions implicades en el
servei públic educatiu.

La Llei 77/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local, en
l’article 25 reconeix com a competència de les entitats locals la de participar en la
programació de l’ensenyament, servint de base per a la determinació de la xarxa de
centres per part de l’administració educativa de comunitat autònoma, alhora que també
li reconeix l’obligació de participar en la vigilància del compliment de l’ensenyament
obligatori.

Per tot açò, l’educació constitueix l’àmbit especialment propici per al
manteniment d’una intensa col·laboració de les administracions educatives i les
corporacions locals, tenint en compte la proximitat d’aquestes últimes als seus veïns.
Aquesta cooperació comporta un considerable nombre d’actuacions que es concreten no
sols en la creació, construcció i sosteniment dels centres, o en la intervenció en els
òrgans de govern dels centres, o en la programació de l’ensenyament, sinó també en la
col·laboració de l’administració local en la prestació de serveis complementaris a
l’educació (prestació del servei de transport, menjador, etc.), àmbits en què la
col·laboració entre les administracions és molt intensa.
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Per aqueixa raó, les administracions autonòmiques convoquen periòdicament
ajudes destinades a les corporacions locals per al desenvolupament d’aquests serveis
(ajudes destinades a l’educació de menors de 4 anys, ajudes per a activitats
complementàries...) o bé convenis –amb la Generalitat o amb la Diputació– per a
l’execució d’obres als centres docents, etc.

Igualment, des de la Conselleria d’Educació i Cultura, com a administració
competent, es convoquen ajudes per a l’adquisició de llibres de text per a l’alumnat que
cursa educació primària i el primer cicle d’educació secundària obligatòria als centres
finançats amb fons públics (com és el cas de l’Ordre i Ajudes per al curs 2002-2002,
publicada en el Diari Oficial de la Generalitat Valenciana núm. 4151, de 19 de
desembre de 2001).

No obstant això, per ser l’administració més pròxima dels ciutadans, els
ajuntaments assumeixen despeses i competències que no ofereix ni garanteix la
Generalitat Valenciana, com pot ser la gratuïtat dels llibres de text en l’ensenyament
obligatori, assumpció competencial que no ve acompanyada per la dotació econòmica
que hauria d’eixir dels fons de l’administració autonòmica.

Per tot açò, es proposa l’adopció dels següents ACORDS:
PRIMER: El Ple de l’Ajuntament acorda realitzar un estudi detallat, en l’àmbit

de les seues competències, amb la finalitat d’analitzar l’efectiu nivell d’escolaritat al
nostre municipi, així com un estudi sobre les necessitats reals dels nostres centres
docents a l’efecte de sol·licitar subvencions a la Conselleria de Cultura i Educació.

SEGON: El Ple de l’Ajuntament acorda sol·licitar a la Generalitat Valenciana,
administració amb competències exclusives en matèria educativa a la Comunitat
Valenciana, que es faça càrrec del cost dels llibres de text en l’ensenyament obligatori
per tal de garantir la gratuïtat de l’ensenyament com marca la Constitució Espanyola.

TERCER: Comunicar aquest acord a la Presidència de la Generalitat Valenciana
i a la Conselleria de Cultura i Educació i als mitjans de comunicació.”

En aquests moments es reintegren a la sessió el Sr. Gómez, Sr. Civera i Sra.
Alegre.

Obert el torn d’intervencions, el representant del Bloc, Sr. ARIÑO, diu:
“Respecte a aquesta moció, Sr. Montesinos, nosaltres estem d’acord amb el fons del
plantejament però sí que hi ha algunes consideracions que hauríem de fer-li, abans que
res és que nosaltres se la votaríem sempre que eliminara el primer punt perquè no té cap
sentit, i ara li ho explique, el que es demana a aquesta corporació. Si vol, crec que no és
el moment, però si vol li ho faig o li envie una relació detallada de quines són les
demandes que nosaltres tenim als nostres centres i que reiteradament li hem fet saber a
l’administració, tant als Serveis Territorials com al director general de Centres, com al
director general de Règim Econòmic, per tant és redundar sobre una cosa que no té cap
sentit poder-la fer. En eixe sentit no tindria cap sentit fer un estudi i pel que fa al nivell
d’escolarització, és més, enguany hem posat en funcionament un programa per treballar
el grau d’absentisme que hi ha als centres, amb la qual cosa li podem donar totes les
dades d’açò que vol, no té sentit aprovar una cosa que s’està fent, com alguna vegada ja
ha passat amb alguna de les seues mocions que presenta, presenta mocions de coses
òbvies que al dia a dia dels ajuntaments es fan. Faria altres consideracions, en el
preàmbul diu que es convenien obres, jo en els anys que porte no sé que hi haja hagut
convocatòries per conveniar obres, només se subvenciona el primer cicle, a educació
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secundària obligatòria dels llibres, açò és un poc sorprenent, però, vaja, supose que en
l’esperit que és on anem, nosaltres estem d’acord que el text constitucional ja ho diu, si
la gratuïtat de l’ensenyament obligatori és gratuït, valga la redundància, ha de ser en tots
els nivells que impliquen bàsicament l’escolarització que és el professorat i l’assistència
als centres, i l’altre factor, no tan important però no menyspreable a principi de curs que
pot oscil·lar entre les 15 i 25.000 pessetes per família i alumne, el que ve a pagar una
família, és evident, igual que passa en la resta de països de la Comunitat Europea, dels
quals nosaltres volem arribar a ser part no sols plena sinó equiparables en totes les seues
competències, també demanem que siga efectiu igual que allí. Per tant, acabant la breu
intervenció, simplement li dic que si lleva el primer punt, perquè li torne a reiterar que
en aquest cas sobra, i quan vulga i si té interès jo li’l faig arribar, amb la resta, en el
segon que és on va el fons de la qüestió, estaríem d’acord a donar-li el nostre vot
favorable.”

El portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “Sembla lògic que a
aquestes alçades se sàpiga per la comunitat educativa les qüestions que planteja ací
perquè si no malament podríem analitzar amb què comptem i quins resultats volem
aconseguir. Serè summament breu, vull dir-li al proponent que les mocions que porta
ací sembla que es facen amb detectiu, és a dir, es detecta algun problema, alguna qüestió
latent o mínimament susceptible de debat en la societat, es porta al Ple en la versió que
s’entén que és més positiva políticament, això és el que es fa, es detecta que en aquests
moments de fi de curs, etc., es planteja ja el tema de les ajudes sobre material escolar, es
planteja en el Ple, es detecta a través del tema de la vaga general que la posició dels
autònoms no ha sigut coincident amb la dels sindicats majoritaris perquè hi ha cert
enfrontament en la posició dels autònoms amb els treballadors per compte aliè, es porta
una moció al Ple, i això té un nom que el Sr. Montesinos sempre esmenta per a la resta
de mocions que no són les que ell presenta i no és un altre que oportunisme. Done un
parell de dades, simplement l’any 95 quan va haver l’últim govern socialista a la
Comunitat l’import de les ajudes ascendia a 763 milions de pessetes, en el passat curs
va ser de 1.278 milions de pessetes, pràcticament el doble, i ara una qüestió de
concepte, en primer lloc que en els quatre anys demostrant que el que he dit
anteriorment respecte a la paraula oportunisme no és simplement una expressió que es
diu ací, sinó que és perfectament refutable, en els quatre anys que Unió Valenciana va
estar amb responsabilitats de govern en el Consell mai va plantejar cap tipus de qüestió
sobre aquesta matèria, i en segon lloc una diferència quant a la forma d’aquestes ajudes,
saben vostès que en matèria sindical també passa sovint i també en qüestió educativa els
partits que jo quan el pose entre cometes, no és per dir progressistes, sinó per dir
pogressistes, el que passa és que els mitjans informatius m’ho solen corregir i em posen
progressistes, jo vull dir pogressistes, però, bo, sempre fan el mateix, és a dir, cal
repartir uns diners entre els funcionaris municipals, un augment lineal per a tot el món,
no hi ha cosa més injusta, el Partit Socialista en eixa època era també del lema cafè per
a tots, es repartia a tots 5.000 pessetes de la mateixa manera i es va acabar, no hi ha res
més injust que tractar a dos desiguals de la mateixa manera, d’aquesta forma entenem
que l’actual sistema de subvencions, en el qual es té en compte el nivell de renda de
cada una de les famílies sol·licitants, és més just, és més equitatiu i en qualsevol cas és
més social, no estem d’acord que se li pague a tot el món els llibres de text, perquè ens
sembla absolutament discriminatiu, perquè uns xiquets la família dels quals té uns
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ingressos de 50 milions de pessetes a l’any, damunt la Generalitat Valenciana li ha de
pagar els llibres de text, vaja estat social i democràtic de dret en què estaríem.”

Tanca el debat el portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS:
“M’agradaria que Ariño, que és el que m’ha fet una proposta, la poguera atendre, per no
haver de tornar a repetir després. Comentava, Sr. Ariño, jo no dubte, que li quede clar,
l’esforç que des de l’Ajuntament, des de la seua delegació, no dubte de l’esforç que es
fa per part de l’Ajuntament, ara el que sí que deixe en dubte és que com a
contraprestació per part de la Generalitat no és el mateix esforç que es fa des d’ací, com
des d’allà cap ací. Dit això, si vostè em comenta i em diu que eixe estudi al punt número
u a què jo faig referència, diu que açò està ja realitzat, tenen ja un estadístic de quines
són realment les competències i tot el que existeixen quant al tema de l’escolaritat dels
municipis, doncs bé, si està fet no hi ha cap problema, el punt es retira perquè es dóna
per fet, segons comenta el regidor delegat d’Ensenyament. El punt número dos estaria
d’acord, el punt número dos, lògicament crec que ací sí que coincidim tots, que no és el
mateix esforç d’allà per a ací que d’ací cap allà. Quant al tema, contestar-li al Sr.
Castelló i dir-li que s’informe, que aquesta mateixa moció el Partit Popular l’ha
presentat en ajuntaments on no governa, i l’ha presentat el Partit Popular, i això és així,
no és cap invent xinès, això és una realitat i en eixos ajuntaments on el PP no governa
que l’ha presentat, i si no que s’informen, perquè l’han votat a favor lògicament, estan
d’alguna manera exigint o demanant resultats i informes d’alguna manera per al seu
municipi. Dit d’una altra manera jo ja m’ho esperava, tota moció que porta l’oposició
ací, siga qui siga, és sempre oportunisme, lògicament és sempre, és la contestació, açò
és oportunista, doncs mire, en política estem per a això, per plantejar les deficiències i
les necessitats existents, i si en aquests moments o d’ací dos mesos, veiem o percebem
que les necessitats en són altres, presentarem una altra moció respecte a eixes
necessitats per recordar-los quines són les nostres obligacions i quines són les
necessitats del municipi, eixa és l’obligació i per a això estem en política. Parlant
d’oportunisme jo torne a fer referència: a què li diu ell portar ací el Sr. Olivas el dia de
la vaga?, això no sé si serà oportunisme o serà típicament un gest de prepotència lògic
que sol practicar el Partit Popular, em sembla a mi. I quant al tema dels sous de repartir
cafè per a tots, simplement recordar-li i és actualitat, el tema del sou vitalici que se li ha
aplicat al Sr. Zaplana, que si això també és quelcom oportunisme.”

En el debat, el Sr. Ariño presenta una esmena que consisteix a eliminar l’apartat
primer de la part dispositiva de la proposició, que, sotmesa a votació, és aprovada per
15 vots a favor de PSOE, SP, BLOC-EV i UV, i 10 abstencions de PP i GM.

Per tot això, incorporada l’esmena aprovada a la proposició i sotmès a votació el
fons de l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor de PSOE, SP, BLOC-EV
i UV, 9 vots en contra de PP i 1 abstenció del Sr. Cortés, ACORDA: Aprovar la
proposició degudament esmenada la part dispositiva de la qual queda de la següent
manera:

PRIMER: El Ple de l’Ajuntament acorda sol·licitar a la Generalitat Valenciana,
administració amb competències exclusives en matèria educativa a la Comunitat
Valenciana, que es faça càrrec del cost dels llibres de text en l’ensenyament obligatori
per tal de garantir la gratuïtat de l’ensenyament com a marca la Constitució Espanyola.



45

SEGON: Comunicar aquest acord a la Presidència de la Generalitat Valenciana i
a la Conselleria de Cultura i Educació i als mitjans de comunicació.

En aquests moments, a les 11 hores i 50 minuts l’alcalde abandona
momentàniament la sessió, i és substituït en la presidència pel primer tinent d’alcalde,
Sr. Castelló.

Així mateix abandonen momentàniament la sessió el Sr. Vidal, Sr. Crispín i Sra.
Hernández.

15 PROPOSICIÓ UV, REVISIÓ TRACTAMENT FISCAL I LABORAL
D’EMPRESARIS I PROFESSIONALS AUTÒNOMS. EXP. 36/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposta, que diu:
“A hores d’ara ens trobem enfront d’un sistema fiscal i laboral injust pel que fa

al tractament dels empresaris i treballadors autònoms. En l’àmbit fiscal, respecte a les
empreses considerades capitalistes, i en l’àmbit laboral, respecte als treballadors
enquadrats en el Règim General de la Seguretat Social. Aquesta situació esdevé de la
consideració d’empresari capitalista que les lleis en vigor atorguen als qui, per distintes
qüestions, es veuen obligats a enquadrar-se en el Règim General de Treballadors
Autònoms.

Considerar que en les circumstàncies econòmiques, laborals i socials actuals, tot
aquell que és titular d’un comerç o taller, un taxista, un transportista, un repartidor o un
membre d’una xicoteta empresa de serveis, s’ha d’equiparar legalment a un empresari
capitalista, suposa un desconeixement de la realitat i una carència de sentit comú. Més
greu és aplicar aquesta mateixa consideració de capitalista a l’autònom col·laborador
(familiar directe del titular).

En Unió Valenciana entenem que no tenir en consideració que les empreses
capitalistes estan, en la mesura que poden, prescindint de treballadors per subcontractar
moltes feines i serveis a “empresaris i professionals autònoms” per evitar el que quasi
sempre és una vertadera relació laboral, és tancar els ulls a la realitat. La millor prova
d’allò que s’ha exposat és l’importantíssim creixement –molt superior a l’afiliació al
Règim General– que en els darrers anys s’ha produït en l’afiliació al Règim
d’Autònoms, com a conseqüència de les circumstàncies abans assenyalades. Per tot
això, entenem que s’està vulnerant clarament el principi d’igualtat de dret proclamat en
l’article 14 de la nostra Constitució.

Per tant, les innumerables llacunes i injustícies que existeixen actualment en el
sistema jurídic que regula els empresaris i treballadors autònoms, plantegen la necessitat
d’una revisió de la legislació en matèria fiscal i de protecció social que els done més
flexibilitat i els homologue a la resta de treballadors. Tractant-se d’un segment de la
població activa important, generador d’ocupació i riquesa, des d’Unió Valenciana
considerem que haurien de rebre un tractament fiscal menys perjudicial per als seus
interessos, començant amb la revisió de l’actual sistema de mòduls i en l’elaboració
d’una nova normativa sobre els conceptes desgravables en la declaració per estimació
directa.
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D’altra banda, en matèria de Seguretat Social, estem en presència d’un col·lectiu
al qual no se li reconeix els accidents laborals, les malalties professionals o el dret a
indemnització per les seqüeles en accidents laborals, sense oblidar la discriminació
respecte a l’accés al subsidi de desocupació, les bases de cotització, la possibilitat de
jubilació als 60 anys i en general, tot un conjunt de possibilitats que es reconeixen els
treballadors enquadrats en el Règim General de la Seguretat Social i que a aquest
col·lectiu se’ls nega. Així mateix, cal dir que el treballador per compte propi està obligat
a cotitzar des del primer dia del mes en què inicia la seua activitat, subsistint aqueixa
obligació mentre desenvolupa la seua activitat fins i tot en els casos d’incapacitat
temporal i risc durant l’embaràs en les dones.

Els empresaris i professionals autònoms, davant de totes aquestes desigualtats,
també reclamen a l’Estat l’establiment de mecanismes específics per a obtenir préstecs a
baix interès, tal com ocorre en altres països de la Unió Europea.

Per tot açò, es proposa al plenari de l’Ajuntament l’adopció dels següents
acords:

PRIMER: El Ple de l’Ajuntament acorda sol·licitar al Govern central la revisió
del tractament fiscal dels empresaris i treballadors autònoms en les línies següents:

• Desaparició de l’Impost d’Activitats Econòmiques, per considerar-lo un
important gravamen sobre l’activitat emprenedora.

• Revisió de l’actual sistema de mòduls i elaboració d’una nova normativa sobre
els conceptes desgravables en la declaració per estimació directa, fins a
l’equiparació a les normes de l’Impost de Societats.

• Bonificació, en part, del pagament d’impostos al llarg dels tres primers anys de
l’inici de l’activitat econòmica, i bonificacions en els impostos de Successions,
Transmissions i Actes Jurídics Documentats per transmissió de negoci “inter
vivos” o “mortis causa”.

• Constitució de línies específiques de caràcter financer per a microempreses, així
com incentius fiscals per a assegurar la continuïtat familiar en l’activitat
econòmica.

• Regulació d’un impost especial reduït, per a gasoil de locomoció quan el seu ús
siga imprescindible en determinades professions i activitats.

SEGON: El Ple de l’Ajuntament acorda sol·licitar la revisió de la legislació en
matèria de protecció social i laboral:

• Cotització voluntària respecte a l’accés a contingències de malalties
professionals i accidents laborals i per desocupació, per a aconseguir una
equiparació de les prestacions al Règim Especial de treballadors autònoms amb
els del Règim General de protecció social.

• Cotització voluntària per a garantir el cobrament per incapacitat transitòria, per
baixa de maternitat de les dones autònomes i per incapacitat permanent, parcial
o total, igual que en el Règim General.

• Accés a la incapacitat permanent qualificada als 55 anys, en les mateixes
condicions que per als afiliats al Règim General.

TERCER: El Ple de l’Ajuntament acorda comunicar aquest acord a la Presidència
del Govern, al Ministeri d’Economia, al Ministeri d’Hisenda i als mitjans de
comunicació.”
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En aquests moments, a les 11 hores i 55 minuts el primer tinent d’alcalde és
substituït en la presidència de la sessió pel quart tinent d’alcalde, Sr. Adán fins a les 12
hores i 10 minuts en què l’alcalde es reintegra a la sessió.

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. MONTESINOS, diu: “Una altra
moció d’oportunisme perquè cada vegada em donen més oportunitats de tornar a
recordar, i tornar a repetir temes com el que ara els acabe de comentar. Aquesta moció
pràcticament en aquesta legislatura l’he presentat tots els anys, el que ocorre és que
enguany la presente un poc més ambiciosa i amb més profunditat.”

El representant del Bloc, Sr. ARIÑO, assenyala: “Estem d’acord amb l’esperit,
de fet una moció semblant a aquesta la tenim presentada com a partit en alguns
municipis, supose que estaran amb nosaltres a acceptar una xicoteta esmena en la
primera proposta, en la de la desaparició de l’IAE, simplement una clàusula de
salvaguarda que diga: sempre que s’assegure per part de l’administració una línia de
subvenció que compense la pèrdua deguda. És de sentit comú, supose que no està
explícit però està implícit en el que es demana, però ens agradaria des del nostre punt de
vista, que s’acceptara. Per la resta és simplement fer una crida a l’administració
competent perquè el tema dels autònoms d’una manera definitiva se solucione perquè sí
que és veritat, que avui en dia els proletaris, si es poguera parlar d’ells, estan sent els
autònoms que són els que més inseguretat laboral tenen, els qui tenen més dificultats per
a accedir a crèdits, els qui tenen més dificultats perquè el règim de la seguretat social
puga emparar-los una baixa, etc., etc., i la pressió fiscal amb pocs mitjans per poder-se
assessorar bé. Estem d’acord amb l’esperit de la moció, si ens accepta eixa xicoteta
esmena.”

El Sr. CORTÉS, portaveu del Grup Mixt, manifesta: “És cert que hi ha una gran
discriminació del règim d’autònoms amb el règim general, jo no estic d’acord en alguna
de les apreciacions que ha dit Montesinos perquè crec que no beneficiaria els autònoms
però lògicament no és el moment d’entrar en un debat. El tema de mòduls, hi ha
comerciants i empresaris que els interessa i que els és molt rendible i lògicament hi ha
altres que els perjudica d’una manera important, per tant és un tema que no és tan
senzill dir mòduls no, o mòduls sí, perquè lògicament hi ha gent que està molt satisfeta
amb els mòduls i lògicament hi ha altres que no estan satisfets, després quant a
estimació directa equiparar-la a la de societats jo crec que tampoc els interessa, però, bo,
jo crec que en línies generals el que pretén aquesta moció és que alguns aspectes
importants dels autònoms que lògicament els perjudica sobretot no tenir dret a
desocupació, que és un tema important, el tema de les jubilacions, que hi haja doble
arrasador a l’hora de jubilar un comerciant empresari d’un treballador per compte aliè,
jo crec que eixos són els aspectes més importants que cal solucionar, més que el tema de
fiscalitat perquè estic convençut que en molts casos la fiscalitat que s’està aplicant en
aquests moments és una fiscalitat que per a un gran sector important del comerç i de
l’empresari és una fiscalitat totalment suportable, jo crec que on cal recalcar aquesta
moció és en dos aspectes fonamentals, un: tenir dret a desocupació; dos: que a partir del
primer dia que cauen de baixa per malaltia o accident tinguen dret a cobrament, i tres:
que tinguen unes jubilacions dignes equiparables a la resta de treballadors per compte
aliè.”
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El portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, diu: “Senzill des d’un grup
polític sense representació en l’àmbit nacional, gestionador d’aquest impost, dir que
desaparega l’IAE, i portar-lo al Ple municipal i quedar-se tan ample, no se li escapa a
cap dels membres d’aquesta corporació la voluntat declarada del president del Govern,
de no eliminar però sí en molts casos mitigar l’acció de l’IAE sobre la xicoteta i mitjana
indústria i sobre les empreses en general, per a això dir que hi ha una Comissió Paritària
precisament realitzada entre l’Estat i les corporacions locals, perquè ningú dubte que
l’Impost d’Activitats Econòmiques afecta directament corporacions locals i la qüestió
no és demanar la desaparició i ja està, que està estudiant el tema i que també s’estan
realitzant treballs per una comissió tècnica en la qual estan integrats precisament els
empresaris i els comerciants, sobretot la xicoteta i mitjana empresa que és la més
afectada per eixe nivell d’afecció que té sobre l’activitat de la xicoteta i mitjana
empresa, i comentar respecte al tema central de la moció que no és un altre que el dels
treballadors autònoms, que hi ha un acord subscrit pel Govern, Comissions Obreres, i
COCPYME, en el qual s’arribava a un acord per protegir i per millorar el règim
d’autònoms i ho feia basant-se en tres qüestions fonamentalment d’eixe acord. La
primera, la d’incloure una acció protectora dispensada pel règim d’autònoms en la
prestació d’una incapacitat permanent total qualificada, aplicable al treballador autònom
de 55 o més anys i que ja no exercisca una activitat ni siga titular d’un establiment
mercantil o industrial, que també fóra aplicable a treballadors del règim agrari, i
treballadors del mar, la segona mesura acordada consisteix a establir la inclusió en
l’acció protectora del règim d’autònoms de la cobertura dels riscos professionals,
accidents de treball, malaltia professional, en la qual es tinga en compte també les
cotitzacions, i en tercer lloc evitar la discriminació de la dona agrària i assegurar la
correcció, enquadrament i afiliació dels treballadors en el règim agrari.

Tot això sense oblidar que una de les actuacions més importants a la qual ha fet
referència el Sr. Cortés és precisament estar en l’avantguarda europea en matèria de
jubilació gradual i flexible. A la possibilitat, ens estem referint, que treballadors
autònoms continuen treballant després d’aconseguits els 65 anys igual que els
treballadors per compte aliè. Amb eixe fi ja s’han articulat una sèrie d’exempcions en
les quotes de la seguretat social per a treballadors autònoms que han complit l’edat de
65 anys i que acrediten 35 anys de cotització. La mesura que es va pactar amb sindicats
estava només plantejada per a treballadors en règim general, però el govern del Partit
Popular l’ha ampliat a treballadors autònoms. En virtut de l’última reforma laboral
s’han incrementat també les bonificacions en les quotes a la seguretat social, respecte
del primer treballador contractat per un treballador autònom o el que s’està complint en
certa mesura, les incentivaciones que se sol·liciten per al règim especial d’autònoms,
això demostra que les polítiques del govern, Partit Popular, a més de millorar la situació
i la protecció social d’importants col·lectius com el que ens referim té un denominador
comú, la consecució de més i de millor ocupació per a tots. Però eixe assumpte no
queda ací, el Partit Popular seguirà adaptant mesures per als emprenedors d’aquest país,
que són els vertaders generadors de riquesa i se seguirà a través del solc que ha marcat
al Congrés de Diputats una subcomissió que es va formar per a l’estudi de qüestions que
afecten els autònoms, microempreses i emprenedors, i ara ve això de l’oportú i
l’oportunisme, és oportunista pel tema de la vaga, és oportuna, per a nosaltres clar, açò
és com quan a un entrevistador li fan una pregunta i li diuen, la típica coentada de:
m’alegre que em facen aquesta pregunta. M’alegre que ens plantege aquesta moció,
Montesinos. El 20 de juny de 2002, és a dir, fa set dies, el Congrés dels Diputats ha
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aprovat els acords d’eixa subcomissió creada a l’empara del Partit Popular, amb un
ampli conjunt de propostes, el 20 de juny de 2002, fa una setmana, ara com no teniu cap
representant al Congrés és fàcil que no tinguéreu aquesta informació, però fa set dies
que la va aprovar el Congrés dels Diputats. Ja dic que és normal que no tingueu eixa
informació, Vicente Martínez Pujalte, bon amic d’aquesta ciutat, ens ha facilitat aquesta
informació, i dic que és excusable que vostès no tinguen eixes dades, de totes maneres
advertir-los que a la vista de les últimes enquestes sembla que això serà la punta de
l’iceberg respecte d’Unió Valenciana. En eixes mesures s’estableix que el treballador
desocupat que prenga la decisió d’iniciar una activitat per compte propi tinga la
possibilitat que les cotitzacions siguen satisfetes per l’INEM a càrrec de la prestació que
li haguera correspost. Eixa mesura fomentarà l’ocupació autònoma que significarà la
reducció dels costos a la seguretat social durant els primers anys d’activitat. També s’ha
impulsat un sistema que permetrà els treballadors autònoms tenir coberta la incapacitat
temporal des del quart al quinzè dia i no com actualment, que es fa a partir del setzè. A
més el Govern no content amb eixes mesures està estudiant per portar-la a cap la
situació dels treballadors que es troben inclosos en el règim general i que per raó de
realitzar una segona activitat cotitzen al règim especial d’autònoms, és a dir, que
tinguen pluriactivitat i també analitzarà l’afiliació al règim general de la seguretat social
dels seus familiars. També es té en consideració el que aquells treballadors que realitzen
l’activitat principalment per a una o dues empreses i que corren el risc de cessar en
alguna d’aquestes i tenen un gran detriment en els seus ingressos, hi haja un fons de
garantia que els protegisca enfront d’eixes situacions. No es queda ací, s’està disposat a
fer moltes més coses per a la protecció social d’eixos treballadors autònoms, al cap i a la
fi no hem d’oblidar que açò sí que és donar blat i no és predicar com fan vostès des dels
seus bancs.”

El ponent, Sr. MONTESINOS, manifesta: “Contestant d’alguna forma al
comentari o la proposta del Sr. Ariño, efectivament és lògic si suprimim l’IAE,
l’Ajuntament deixa de percebre un import econòmic, és lògic assegurar-se la font
d’ingressos que ha d’estar contemplada, aquesta és més enriquidora d’alguna manera, si
vol, tot el text i tot el punt de la moció que presenta Unió Valenciana, no hi ha cap
inconvenient, però es dóna per fet que si se suprimeix una font d’ingressos ha de
complementar-se amb una altra. A més coincideix que durant aquests últims tres anys
les mocions que hem presentat sí que afegíem eixe punt, potser ací se’ns haja despistat,
però no està de més i és interessant deixar-lo clar i afegir-lo, perquè hi haja consens,
perquè crec que estem tots en la mateixa línia i en la mateixa idea. Quant a la
justificació del portaveu del Partit Popular, lògicament jo crec que es desmereix sempre
si cada vegada que ha d’argumentar o justificar quelcom ha d’intentar menysprear el
contrari, sí, és que la seua pràctica i forma constant justificant-se amb unes enquestes
que si estarem, de si no estarem, que si desapareixem, lamentablement cada vegada
vostè crispa més la ciutadania i tot el món, açò és el mateix cas que, per exemple, el
tema d’Unió Fenosa, que jo vaig recolzar i recolze, i ho dic clarament pel tema del
projecte d’Unió Fenosa quan ací es va suscitar el debat, quan hi havia alguns
intervinents en contra de la instal·lació d’Unió Fenosa, no li vaig voler dir res perquè no
vàlua la pena quan aquells deien 300 vostè deia, si sou quatre gats, és la forma que li
perd i li lleva la raó a vostè per la seua forma de plantejar amb el menyspreu el contrari,
amb el menyspreu el proïsme, però bé, eixe és el seu tarannà i no n’entén un altre, i la
seua forma d’actuar, allà vostè, seguisca amb eixe poc de respecte cap als altres, siguen
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3 o siguen 33 els manifestants, amb tot el respecte del món, això no canvia les idees de
ningú, estiga o no estiga Unió Valenciana, cosa que tinc molt clar, que no he de viure
d’açò per si li serveix de res, jo no he de viure d’açò, vostè, potser, sí, per això li
preocupa tant. Quant a la supressió de l’IAE, és que són vostès els del Partit Popular,
que campanya rere campanya són els seus temes estrelles, llevarem l’IAE, i, clar,
lògicament passen els anys, el Sr. Zarzoso em deia l’any passat que tenia molta fe, jo
crec que la fe l’ha de perdre per complet perquè açò, s’acaba la legislatura i aquell tema
gran de campanya de suprimirem l’IAE, no s’aconseguirà i no ho va a posar en pràctica.
O siga que són vostès els qui ens recorden o els qui diuen en els seus programes el que
volien fer que després no fan, però sí que diuen i tornen a dir que anem a fer. Quede clar
que no ens val ja més promeses o treballs o comissions tècniques paritàries o no
paritàries, sobretot una altra vegada en vespres d’eleccions, la passada legislatura, les
passades eleccions quan faltava un any també anunciaven a so de bombo i platerets la
supressió de l’IAE, ara diu que el dia, fa set dies, sí, senyor, el Sr. Pujalte, el conec molt
bé perquè llig la premsa encara que no tinguem representació, ha dit que crearà una
comissió o que l’ha creat, per posar-se a treballar sobre tota aquesta problemàtica o
necessitats del xicotet i mitjà comerç, doncs em sembla molt bé, però no em valen ja
més promeses, i d’alguna manera a l’oposició, la tracte com la tracta, amb eixe
menyspreu, dient que està fora de lloc, no està fora de lloc amb tot l’ímpetu del món
perquè hem de tornar-li-ho a recordar, tornar-li-ho a dir, a insistir perquè és la nostra
obligació perquè passa legislatura rere legislatura i aquestes coses no es compleixen,
ara, clar, lògicament a falta d’un any s’ha creat una comissió, tros de notícia, també fa
quatre anys van dir que llevarien l’IAE, tros de notícia, però ací està. Jo, la meua
obligació i el meu deure és tornar-ho a recordar i que es pose en pràctica. M’alegre un
muntó que s’haja posat una comissió de treball però aquesta comissió de treball com
moltes altres poden durar anys i panys i passar la següent legislatura i seguir estant
treballant i sense arribar a concretar res. Dit el que s’ha dit, el tema està clar, jo crec que
amb el suport del Bloc podem traure també endavant i fer un gran, en benefici dels
xicotets i mitjans treballadors perquè vegen que també hi ha algú a l’Ajuntament, els
que voten a favor que també es recorden d’ells.”

El Sr. ADÁN diu: “Un aclariment, Sr. Montesinos, la legislatura a nivell
nacional no li queda un any, ho dic per la confusió que té vostè i la reforma respecte a
l’IAE es tramita al Parlament nacional i no a les Corts Valencianes, per tant estem a
mitjan legislatura, no queda un any perquè finalitze la legislatura a nivell nacional i eixa
reforma de l’IAE es portarà a cap pel govern del Partit Popular, encara que vostè no
s’ho crega.”

En el debat, el Sr. Ariño presenta una esmena in voce que consisteix a afegir en
el primer epígraf del punt primer de la part dispositiva el següent tenor: “i que els
ingressos obtinguts per l’IAE s’obtinguen per alguna altra font de finançament”.

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per 13 vots a favor de PSOE, SP,
BLOC-EV, UV i Sr. Cortés i 9 abstencions de PP i GM.

Per tot això, incorporada l’esmena aprovada a la proposició i sotmès a votació el
fons de l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor de PSOE, SP, BLOC-
EV, UV i Sr. Cortés i 9 vots en contra de PP i GM, ACORDA: Aprovar la proposició
degudament esmenada la part dispositiva de la qual queda de la següent manera:
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PRIMER: El Ple de l’Ajuntament acorda sol·licitar al Govern Central la revisió
del tractament fiscal dels empresaris i treballadors autònoms en les línies següents:

• Desaparició de l’Impost d’Activitats Econòmiques, per considerar-lo un
important gravamen sobre l’activitat emprenedora i que els ingressos per l’IAE
s’obtinguen per alguna altra font de finançament.

• Revisió de l’actual sistema de mòduls i elaboració d’una nova normativa sobre
els conceptes desgravables en la declaració per estimació directa, fins a
l’equiparació a les normes de l’Impost de Societats.

• Bonificació, en part, del pagament d’impostos al llarg dels tres primers anys de
l’inici de l’activitat econòmica, i bonificacions en els impostos de Successions,
Transmissions i Actes Jurídics Documentats per transmissió de negoci “inter
vivos““ o “mortis causa”.

• Constitució de línies específiques de caràcter financer per a microempreses, així
com incentius fiscals per assegurar la continuïtat familiar en l’activitat
econòmica.

• Regulació d’un impost especial reduït, per a gasoil de locomoció quan el seu ús
siga imprescindible en determinades professions i activitats.

SEGON: El Ple de l’Ajuntament acorda sol·licitar la revisió de la legislació en
matèria de protecció social i laboral:

• Cotització voluntària respecte a l’accés a contingències de malalties
professionals i accidents laborals i per desocupació, per aconseguir una
equiparació de les prestacions al Règim Especial de treballadors autònoms amb
els del Règim General de protecció social.

• Cotització voluntària per garantir el cobrament per incapacitat transitòria, per
baixa de maternitat de les dones autònomes i per incapacitat permanent, parcial
o total, igual que en el Règim General.

• Accés a la incapacitat permanent qualificada als 55 anys, en les mateixes
condicions que per als afiliats al Règim General.

TERCER: El Ple de l’Ajuntament acorda comunicar aquest acord a la Presidència
del Govern, al Ministeri d’Economia, al Ministeri d’Hisenda i als mitjans de
comunicació.

16 PROPOSICIÓ SP, PETICIÓ INFORME PER GARANTIR PAGAMENT
OBRES URBANITZACIÓ EXTERIOR NORD PALÀNCIA. EXP. 37/02-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició, que diu:
“De tots és conegut que a càrrec del Patrimoni Municipal del Sòl s’ha abonat per

import de 683.944 euros (113.798.624 ptes.) les despeses d’obres d’urbanització
exterior corresponents a la Unitat 3 al Nord del Palància.

Igualment és de domini públic que d’acord amb la Resolució del conseller
d’Obres Públiques i Urbanisme de data 18 de maig de 1995, les obres d’urbanització
exterior del nord del Palància havien de ser pagades pels propietaris beneficiaris de
l’execució del Pla General d’Ordenació Urbana. És més, aquesta Resolució estableix
com a conditio sine qua non per poder urbanitzar el nord del Palància que els esmentats
costos d’urbanització siguen assumits pels propietaris.
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Fins a la data i davant de la reiterades preguntes del nostre grup municipal
relatives a la devolució del dit import a les arques municipals a càrrec dels propietaris
beneficiaris de l’actuació, s’ha obtingut únicament la resposta del regidor delegat
d’Urbanisme en el sentit que “quan es reparcel·len la resta d’unitats d’execució
pendent” es faran efectius els costos pels beneficiaris.

Aquesta resposta no suposa cap garantia respecte al fet que la devolució dels
ingressos generats pel Patrimoni municipal del Sòl es materialitze, màximament quan
les parcel·les resultants de la reparcel·lació de la Unitat núm. 3 ja aprovada no han
quedat afectades al compliment d’aquesta càrrega urbanística mitjançant anotació
registral en la part que els corresponga. O almenys, en cas contrari, no se’ns ha
informat.

Sense perjudici que en l’actualitat estan pendents processos reparcel·latoris i que
dites càrregues d’urbanització puguen ser propostes per l’agent urbanitzador, la veritat
és que el transcurs del temps entre la despesa realitzada a càrrec del Patrimoni
municipal del Sòl i els mecanismes legals ad hoc que garantisquen la devolució de
l’import degudament actualitzat a les arques municipals han de ser previstos.

Per això, es proposa al Ple municipal l’adopció d’acord amb part dispositiva del
tenor literal següent:

Que el secretari general i l’interventor de fons, per tal de garantir la devolució a
les arques municipals de l’import degudament actualitzat i prèviament abonat amb
ocasió de les obres d’urbanització exterior al nord del Palància, s’emeten els informes
pertinents i comprensius dels següents termes:

Mitjans legals amb el quals compta la corporació per tal de garantir que els
propietaris afectats o els adquirents posteriors de parcel·les s’abonen les despeses
finançades amb Patrimoni Municipal del Sòl en la forma exposada. Per al supòsit que
s’haguera establert algun tipus de garantia, valoració legal de l’eficàcia de la mateixa i
termini d’exigibilitat del compliment de l’esmentada obligació a càrrec de la dita
garantia.

Situació actual i possible prescripció de l’exercici d’accions per la corporació
per tal de fer efectiu el dit pagament”.

Obert el torn d’intervencions, la ponent, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Evidentment la
moció és de caràcter tècnic i nosaltres perquè no s’ha tornat a preguntar fins a la
presentació d’aquesta moció, no sabem si el proponent del PAI o l’adjudicatari preveurà
en els mecanismes reparcel·latoris el pagament d’urbanització, però hi ha una cosa molt
clara, Sr. Castelló, sense perjudici del que propose l’adjudicatari, l’adjudicatari no es
tirarà terra als seus ulls, llavors, tenim uns pagaments que ja s’han efectuat fa prou anys,
des de l’any 98 es comencen a fer aquests pagaments, desconeixem les garanties, i
evidentment no crec que existisca cap inconvenient per part de vostès que hi haja un
informe jurídic en el qual s’avaluen i que se’ns informe els regidors de quins
mecanismes legals s’han actuar perquè això torne a les arques municipals i a més
degudament actualitzat perquè no és el mateix l’import de pessetes fa quatre anys que
l’import actual. Si la resta de grups està d’acord, jo no tinc cap inconvenient perquè
s’entre a votar.”

El Sr. CASTELLÓ diu: “Contestar només a la ponent que efectivament
l’urbanitzador sí que fa referència, assumeix l’obligació de reintegrar a l’Ajuntament els
618.000 euros que al seu dia es van anticipar, i que eixe cost el pretenen repercutir en la
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Unitat d’Execució 1, 2 i 5, en haver integrat la 1 i la 2 junt amb la 5 en un mateix PAI.
D’altra banda, respecte als informes que sol·licita no hi ha cap inconvenient perquè
s’emeten respecte d’això i per això que anem a votar favorablement.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposició dalt transcrita que ací es té per reproduïda a tots els

efectes legals.

17 PROPOSICIÓ SP, NETEJA I COL·LOCACIÓ SIFONS EMBORNALS DE
CLAVEGUERAM. EXP. 38/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició, que diu:
“Per tal com els embornals existents a les vies públiques del Port manquen en

alguns casos dels pertinents sifons i en altres la falta de pluja provoca l’evaporació de
l’aigua retinguda amb les consegüents males olors i insalubritat. Circumstància que
s’agreuja a l’època estival donades les altes temperatures i l’obertura de les finestres
pels veïns residents és per això que de conformitat amb allò que s’ha exposat es proposa
al Ple municipal que adopte acord amb part dispositiva del tenor literal següent:

Que al més prompte possible el regidor delegat del servei de clavegueram i els
serveis municipals a ell adscrits procedisquen a la realització de les actuacions urgents i
pertinents per a la instal·lació de sifons als embornals que no en tenen i a l’adopció de
les mesures que calguen a fi d’evitar les males olors existents a les vies públiques del
Port, a càrrec de la partida pressupostària aprovada a l’efecte.”

Obert el torn d’intervencions, la ponent, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Jo tinc molt
clar, regidor de vies públiques, que per voluntat de vostè no serà. També tinc molt clar
que s’ha incrementat aquesta partida al cinquanta i escaig per cent, i el que sí que és un
prec que crec que compartim els dos és que en un servei tan bàsic com aquest les seues
partides a diferència d’altres anys no es vegen minorades i vostè puga executar i prestar
un servei bàsic a la població, sabem que hi ha embornals que no tenen aquests sifons, si
realitzen vostès eixe estudi per al Port, el volen realitzar per a Sagunt, magníficament
també, no hi ha cap problema, però a veure si eixe increment de partida se’l respecten
encara que siga enguany, i un servei bàsic que és el clavegueram l’anem a tenir en
condicions perquè de veritat, i vostè sap i jo li remet a molts veïns del Port a vostè, i
estan tots contents de com els atén, la veritat és que les males olors, sobretot per la zona
baixa, abunden en quantitat i les olors són molt fètides.”

El portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, assenyala: “Simplement
que efectivament em consta que és així, que és al Port, però que a Sagunt també en
alguns llocs ocorre el mateix, com al seu torn també em consta que es prendran mesures
o s’estan prenent mesures ja.”

El representant del Partit Popular, Sr. PÉREZ, explica: “Només un xicotet matís,
la campanya d’estiu ha començat molt prompte, nosaltres ja hem començat a netejar-los,
a part d’això, ací tinc dos oficis remesos per l’encarregat de clavegueram a l’empresa
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perquè quinzenalment procedisca a la neteja i canvi d’aigua, perquè el problema és que
l’aigua se putrefacta, instal·lar les arquetes simfòniques perquè les instal·larem
gradualment, i per descomptat que intentarem fer-ho.”

La ponent, Sra. MARTÍNEZ, indica: “Ambdós sabem que sense sifons el
problema es repetirà contínuament, el mateix que s’aproven modificacions de crèdit i
suplements per al Consell Agrari, jo crec que no estaria gens malament, si estem parlant
d’una ciutat del turisme, i d’una ciutat del servei i la seua Generalitat està preveient per
al Port tant de creixement perquè que s’ampliara eixa partida, nosaltres aprovaríem eixe
plantejament perquè entenem que és un servei prioritari i bàsic per a la instal·lació de
sifons, si no hi ha sifons als embornals sabem tot el món que es pot estar tirant aigua
però el problema quan fa molta calor i cada vegada en fa més es mantindrà, si vostè
planteja una proposta de modificació a l’equip de govern o al Ple per a aquesta partida
nosaltres l’aprovarem. Però sense sifons el problema és un poc tirar els diners, és a dir,
neteges, evites el problema però a la setmana següent estem igual, els sifons el minoren.
Vostè fa eixe increment o eixe suplement i nosaltres el recolzarem.”

Tanca el debat el Sr. ALCALDE: “Tinga en compte que les obres del col·lector
de l’av. del Mediterrani no s’han realitzat perquè l’estiu estava ací i els mateixos
comerciants ens van demanar que no s’iniciara en temporada d’estiu, i no tots els
embornals especialment per l’evacuació d’aigües pluvials, especialment les reixetes
d’evacuació d’aigües pluvials perquè el sifó provoca retencions quan vénen les fortes
pluges torrencials. Alguna vegada que es va fer va caldre després suprimir-los, alguns
vam viure en eixa zona, que és la que més aigua recull de tot el municipi, i preferim que
s’evacue immediatament, tant de bo poguérem aconseguir les dues coses, l’evacuació i
l’evitació d’olors.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots a favor del PSOE, SP i UV, i 13
vots en contra del PP, Bloc i Grup Mixt, ACORDA:

No aprovar la moció dalt transcrita.

18 PROPOSICIÓ SP PETICIÓ INFORME VALORACIÓ I COST
INDEMNITZACIONS AMB OCASIÓ REVOCACIÓ LLICÈNCIES
TRANSFORMACIONS AGRÀRIES. EXP. 39/02-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició, que diu:
“En el passat Ple del mes d’abril, mitjançant compareixença sol·licitada a

l’efecte, el president del Consell Agrari, Sr. Ariño, va reconèixer que l’Ajuntament
hauria d’abonar les indemnitzacions pertinents per la revocació de llicències concedides
il·legalment.

Amb la finalitat de poder conèixer la quantia a la qual ascendirà l’import de les
indemnitzacions a satisfer als titulars de llicència d’obres és per això que es proposa al
Ple adopció d’acord amb part dispositiva del següent tenor literal:
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Que el secretari general emeta informe jurídic en relació amb la quantia
estimada de les indemnitzacions a satisfer amb ocasió de la revocació de llicències
concedides il·legalment pel Consell Local Agrari.”

Obert el torn d’intervencions, la ponent, Sra. MARTÍNEZ, diu: “El tema està
molt clar, jo ja sap vostè que no vaig al Consell Agrari, però tampoc estaria malament
que donara compte a la resta de regidors si ho estima vostè convenient, del debat que va
haver-hi en el Consell Agrari sobre la necessitat d’obrir diligències prèvies o no i aclarir
els fets, perquè un informe de fets no serveix per a res, i ja li ho dèiem en el Ple
pertinent, el que sol·licitem és a quina quantia, perquè a més és molt fàcil de valorar, a
quina quantia ascendirà les indemnitzacions per les revocacions de llicències, que es
faça un informe pel secretari assistit dels informes tècnics que calguen. Quant ens
costarà la revocació d’eixes llicències als ciutadans?”

El portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, assenyala: “Nosaltres
també estem d’acord amb el tema, ja ho vam dir, per dues vegades, primer demanant la
compareixença i després explicant-ho en el passat Ple del 26 de març, el meu Grup
sol·licitava la compareixença del regidor del Bloc, delegat del Consell Agrari, Sr. Ariño,
la dita compareixença es va efectuar en el Ple ordinari d’abril, corporació de 2000, i
després de sentir les explicacions del Sr. Ariño que difícilment va intentar justificar
l’injustificable, d’alguna manera abocant responsabilitats o tirant balons fora, o abocant
responsabilitats sobre el funcionari, sol·licitàvem responsabilitats i la dimissió de la seua
Delegació al front de l’àrea d’Agricultura i la Presidència del Consell Agrari, una
vegada va quedar demostrada la seua incompetència per gestionar aquesta àrea, va ser
invitat per la resta de grups de l’oposició a obrir diligències prèvies, informatives, o a
proposar una comissió d’investigació a fi de depurar responsabilitats. Des que açò va
ocórrer fins ara han passat més de tres mesos, i des que es van produir els fets dos, des
que es va efectuar la seua compareixença, i li recordem una vegada més al regidor que
estem esperant solucions respecte d’això, mentrestant ens unim a la proposició
efectuada, com he dit abans, per Segregació del Port, que per part del secretari general
s’emeta informe jurídic de la situació actual d’aquest expedient indicant-nos la quantia
estimada de les indemnitzacions a satisfer amb ocasió de la revocació de llicències
concedides il·legalment pel Consell Agrari.”

El representant del Bloc, Sr. ARIÑO, manifesta: “Han eixit dos temes en
referència a aquesta qüestió, d’una banda estan les valoracions i per una altra la
depuració, un poc de responsabilitats, jo ja vaig explicar en el Ple que tocava que jo
havia posat el càrrec a disposició de l’alcalde igual que qualsevol persona, ell els
anomena, i ell els pot cessar en qualsevol moment, no hi havia més qüestió. Respecte a
la qüestió tècnica ho vam aclarir a petició de Manolo Esparza, el que passa és que
vostès dos, que han parlat, que en són membres, perquè aquell dia no van acudir a
l’explicació que es va fer per part del personal tècnic, de com havien passat aquests
errors; es va donar una explicació satisfactòria per unanimitat de tota la resta de
membres de l’executiva del Consell Agrari, jo vaig entendre igual que tots els qui
estaven allí que des d’eixe punt de vista el tema havia quedat més o menys aparcat.
Respecte a això de les valoracions, que és el que porta avui la moció, he de dir-li, al
contrari del que ha dit el Sr. Montesinos, que pareix que té molt d’afany d’exagerar les
coses, com ja s’ha vist, ell parlava de centenars de milions, torne a dir ací, ho diré en
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euros, que queda més modern, i al final els resumiré en pessetes, agafant les dades dels
mateixos projectes que es van presentar, com no, en base a això es paga la taxa, i com
no en base a això s’haurà de demanar la indemnització, perquè en els quatre expedients,
bo, cinc expedients, per un que és una refosa, un és de 17.000 euros, l’altre de 26.000
euros, l’altre de 14.000 euros, 33.000 euros, i 13.000 euros en nombres redons, total,
108.000 euros, en pessetes 18 milions de pessetes és el que costa tot el que han
presentat, suposant que s’haguera acabat d’executar tota l’obra. Evidentment com no és
el cas, el dia i ací és on entra Maribel a contestar-te a la teua petició, el dia que estiga el
procés administratiu acabat és quan tindrem ocasió de saber açò com està.
L’Ajuntament ha obert una revisió d’ofici de les llicències i per tant ara se’ls ha
demanat, com no pot ser d’una altra manera, que és preceptiu, que els implicats facen
les seues pròpies al·legacions, en vista del que diguen i del que no diguen, i dels
informes tècnics pertinents, es prendrà la resolució definitiva. Després d’açò, encara ha
d’anar al jutge, que és el qui finalment dictamina si es pot o no fer, i en eixe moment és
quan estarem en ocasió de veure, a partir d’un informe tècnic, en funció del que s’haja
fet, quina serà la quantia, però ara evidentment no té cap sentit fer cap valoració perquè
el procés estem en fase de fer-lo, no té cap sentit fer una valoració d’una cosa que
encara no es pot valorar.”

Tanca el debat la ponent, Sra. MARTÍNEZ: “La pretensió que es faça un
informe jurídic que no es demana que siga definitiu és pel següent, perquè
sorprenentment més d’una vegada els equips de govern han decidit tirar als tribunals
una reclamació que era legítima per part dels propietaris com és aquest cas, ja que s’han
revocat unes llicències perquè es van atorgar il·legalment i ha acabat costant més el plet
i els interessos que el que s’haguera degut d’abonar si hi haguera hagut sentit comú, el
cas paradigmàtic, Marcel·lí, aquella expropiació famosa que es demanava un milió i mig
i tu ho has comentat moltes vegades, i després entre interessos i plets i contenciosos,
quina diferència va haver-hi?, doncs uns vint i escaig milions va caldre pagar, o uns
divuit milions, a què em referisc?, que el Ple tinga coneixement d’estimativament quins
són els criteris d’indemnització de cara que si hi ha una bona disposició, perquè a més
cal indemnitzar, això ningú ho va a discutir, es faça una reunió amb els propietaris i es
puguen abonar eixos costos. Portar-lo al Ple i exigir que s’aprove és per assentar eixe
precedent, si no moltes vegades entre costes judicials, retards i interessos, i honoraris de
lletrats, acaba pujant més tot eixe procés que el principal. Ara facen vostès el que
vulguen, perquè com ens fiquem en plets, veuran.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 24 vots a favor del PP, Grup Mixt,
PSOR, SP, UV, la Sra. Alegre i el Sr. Civera, i 1 abstenció del Sr. Ariño, ACORDA:

Aprovar la proposició amunt transcrita que ací es té per reproduïda a tots els
efectes.

El Sr. ARIÑO sol·licita un torn d’explicació de vot; se’l concedeix i diu:
“Només aclarir, Maribel, que no estem en cap plet, no estem en cap recurs, simplement
que el procés administratiu s’acaba necessàriament no hi ha cap camí intermedi, s’acaba
necessàriament amb un dictamen del jutge si al final la Sentència ha de ser o no, perquè
és un estat de dret, i sobre un permís que se li ha donat, un jutge ha de dictaminar que
no, l’Ajuntament farà el seu informe, a partir d’eixe moment és quan les parts, si no es
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posen d’acord, sí que es pot iniciar el que dius tu, arribar a un consens, però fins eixe
moment no es pot fer res, per tant és pel que jo deia que ara no es pot fer cap valoració.”

19 PROPOSICIÓ SP, CRÍTICA GESTIÓ REGIDORIA HISENDA. EXP.
40/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició, que diu:
“Per tal com el regidor delegat d’Hisenda en sengles compareixences realitzades

i relatives a diverses qüestions pressupostàries, entre elles, el reconeixement
extrajudicial de crèdits pendents d’aprovació no sols no va informar en la forma
sol·licitada sinó que va negar l’existència de deutes pendents a càrrec de l’exercici de
l’any 2001 en manifestar literalment: “he de manifestar-me que a data d’avui posseïsc
informació suficient per poder-li contestar que no hi ha despeses sense consignació
pressupostària pendent de pagament, excepte els recentment dictaminats en la Comissió
Informativa d’Hisenda de data 24 de gener de 2002”, afirmació que va realitzar en el
passat Ple 26/3/2002 sabent que a la dita data es coneixia per la Intervenció municipal
les factures pendents de pagament. I igualment en matèria d’execució dels pressupostos
de la corporació corresponents a l’exercici 2001 hem constatat la irregular i parcial
execució d’aquests, situació que s’ha repetit des de l’inici d’aquest mandat.

En conseqüència, d’acord amb allò que s’ha exposat, la que subscriu, proposa al
Ple municipal que adopte acord amb part dispositiva del tenor literal següent:

Retraure públicament al regidor delegat d’Hisenda la manca de veracitat,
transparència i tarannà democràtic demostrat en les compareixences sol·licitades per
informar el Ple municipal sobre el reconeixement extrajudicial de crèdits corresponents
a despeses sense consignació pressupostària de l’exercici 2001 i igualment la
incompetent gestió de despesa que any rere any, com a responsable d’Hisenda l’equip
de govern ha demostrat, una vegada han pogut ser conegudes les liquidacions de
l’exercici pressupostari corresponent a l’any 2001, sol·licitant el seu cessament.

Instar a l’Alcaldia Presidència, per al supòsit que no cesse el seu regidor delegat,
informe de les mesures pertinents que pensa adoptar en el present exercici per tal
d’evitar la situació tan repetidament denunciada.”

Obert el torn d’intervencions, la ponent, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Intentaré ser
breu, per què instem a vostè?, perquè vostè és el president de la corporació, Sr. Alcalde,
i tarannàs d’aquest to com el del eegidor d’Hisenda no beneficien a ningú i els primers a
vostès, com a equip de govern. Si vostè recorda, Sr. Zarzoso, en el Ple de gener de
2002, li vam demanar que compareguera per explicar els reconeixements extrajudicials
de crèdit, eixes compareixences s’han de realitzar al mes següent, per donar-li temps a
vostè a preparar-la, vostè com sabia de la petició en la mateixa sessió va contar el que
va estimar pertinent, amb posterioritat en data de 26 de març de 2002, fa al·lusió i es
reitera vostè que no coneixia, que el que havia dit al gener, i ja li vaig dir a vostè al març
de 2002, ja li vaig dir a vostè que jo a eixa data no coneixia res, clar, com que això és
molt perillós a continuació afig, vostè diu, mire respecte a les despeses sense
consignació pressupostària que estan presents els llegiré el que li vaig dir, he de
manifestar-me que a data d’avui posseïsc informació suficient, vostè es vanta que
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posseeix informació suficient, per poder-li contestar que no hi ha despeses sense
consignació pressupostària pendents de pagament excepte el recentment dictaminats en
la Comissió Informativa d’Hisenda de 24 de gener de 2002, això li vaig contestar, però
si els hi haguera en un futur, a pesar que vostè té la informació suficient, això
s’anomena un disbarat, perquè si no té informació suficient, si els hi haguera en un
futur, cosa probable perquè jo li’l donaria, i a més es vante i continua dient, mire, si jo
sóc demòcrata que eixos reconeixements els passe per la Comissió, ja li he aclarit la
Secretària amb un gest afirmatiu que no és que siga vostè demòcrata és que no té vostè
més remei, i ja li hem criticat tots els grups municipals com una vegada i una altra vostè
juga a l’amagatall i a prendre’ns el pèl. Vegem, la cosa està molt clara, està claríssima,
quan jo li parle a vostè del capítol VI del Pressupost, i que a nivell d’inversions
d’execució d’inversions, és una autèntica rialla, vostè ix amb una execució global del
Pressupost, quan nosaltres critiquem els reconeixements extrajudicials de crèdits vostè,
Sr. Zarzoso, ens posa el cap com un bombo, dient, escolte, que en totes les corporacions
hi ha una sèrie de despeses imprevistes, que ací sorgeixen necessitats, que ací hi ha
coses que no es poden preveure que ací les factures arriben a final d’any i per despeses
que no estaven previstes. Vostè sap que això és una autèntica mentida, llavors, jo ja li he
demanat moltes vegades que almenys, per pudor propi i aliè, no utilitze eixes tàctiques i
a més no es vante del que ha de vantar-se vostè. Li deixaré pas a vostè i després
seguirem, i jo li demostraré amb dates i dades com vostè coneixia perfectament això,
com en cap cas eixes despeses són excepcionals i imprevistes, com cada vegada tota la
seua lletania, del que gasta més, després veu minorat els crèdits, és absolutament
mentida, perquè portem any rere any reconeixements extrajudicials de crèdits i com en
qualsevol cas hi ha partides de serveis bàsics que es minoren, enfront d’altres despeses
que no són necessàries i que vostès no tenen més remei que assumir per mor de l’equip
de govern, i li seguisc dient el que no he dit jo, ho han dit ja els serveis econòmics,
vostè sap tan ben com jo, i ho hem comentat que vénen els anys de les vaques flaques,
per molt Parc Sagunt, la despesa corrent està augmentant contínuament i no tenim
ingressos corrents, i li he llegit la liquidació d’ingressos, no presumiré d’endevina, a
l’any que ve hi ha eleccions, m’imagine que intentaran no pujar les taxes i els impostos,
però ací vaig jo, no tindran més remei que pujar-los, i no li escomet els guanys a l’equip
de govern que li succeïsca a vostès, no se les escomet, perquè no és problema de gastar,
és problema de no ingressar, i cada vegada hi ha més despeses supèrflues i menys
serveis bàsics atesos amb qualitat de zones verdes, clavegueram i de tot el que estem
parlant ací, i cada dia hi ha més cancaneo que no és bàsic. Atenguem eixes necessitats
bàsiques i eixos serveis i després si sobra ja veurem en què ens els gastem, i vostè en
eixe sentit ha sigut i continua sent malament gestor, per no ficar en cintura l’equip de
govern, i a més doblement malament gestor per les enormes pujades d’impostos i de
taxes per un pla de sanejament per renegociacions de deute i des d’ací li avise també
que eixe préstec de 540 milions que tenen vostès previst a pesar de vendre’ns als
portenys el patrimoni municipal del sòl, van a haver de tirar mà d’ell, fixe’s, una altra
vegada sóc endevina, en molt escasses setmanes si no l’han començat ja, perquè no
s’arriba a recaptar tot això, i per què em pose jo així?, mire vostè, perquè com que ja
hem denunciat en el tema de patrimoni en el tema de les inversions, en el tema de les
taxes, els portenys i les portenyes paguem el 70% de tota aquesta mala gestió, i vostè
s’ha queixat amb raó, Sr. Zarzoso, que no arriben les transferències de les conselleries,
té vostè raó, no arriben a temps, i això retarda la hisenda local, però el govern del Sr.
Zaplana és responsable que els pressupostos en aquesta corporació s’aproven al maig,
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juny, juliol i agost?, també és responsable el Sr. Zaplana, el Sr. Zaplana no és
responsable d’eixes aprovacions. Vostè ha posat un exemple molt desafortunat quan li
comentava al regidor d’Inversions que a l’av. Sants de la Pedra, quina culpa tenia que
s’haguera quedat dues vegades desert?, jo li diré un altre plantejament, el Sr. Adán, no
pot aprovar cap plec de condicions ni adjudicar res fins que vostès a base de lleva i
posa, són capaços de llançar els pressupostos a la corporació, i enguany ha sigut finals
de maig, principis de juny. El mateix alcalde al març ens deia en aquest Ple: no es
preocupen vostès, la intenció de l’equip de govern és a l’abril presentar els
pressupostos, a 5 de juny, això és responsabilitat de vostès, no del govern autonòmic.
Ara seguirem amb les xifres.”

El Sr. ALCALDE diu: “Crec que hem complit les dates aquelles que vaig dir
perquè entre l’aprovació inicial i l’aprovació final hem guanyat tres mesos respecte a
l’any passat, i és difícil com vaig dir en aquella ocasió per les pròpies transferències de
l’Estat i per les pròpies transferències del govern autonòmic, si nosaltres aprovem un
Pressupost abans, vostès diuen que són amb ingressos previsibles i no reals, i si els fem
amb els ingressos reals d’eixes transferències ens retardem en la confecció del
pressupost, per on vulguen ens donen. Però, en fi, d’acord amb la seua moció, la seua
proposició, Sra. Martínez, que la desglossa en dues parts vostè, perquè ho he dit en
alguna ocasió ací en el Ple, les empreses que ens facturen i especialment algunes grans
com ara les elèctriques, telefòniques, o la nostra pròpia empresa municipal que són les
facturacions més grosses, normalment el mes de desembre és difícil que puguen
presentar la factura del mes de desembre en el mateix mes de desembre abans del 30 de
desembre, per tant són factures que entren en l’exercici següent i és obligat reconèixer-
les i tal, i això no vol dir que siga una mala gestió, cal diferenciar perfectament, eixes
factures lògicament es presenten fora de l’exercici perquè normalment és així. I en la
segona part, despeses d’any rere any, mire, simplement li ensenyaré unes gràfiques que
és com a mi m’agrada funcionar, perquè una imatge val més que mil paraules, açò era
quan nosaltres ens vam fer càrrec, açò era en pessetes, i ací té vostè els resultats de cada
any, els reconeixements, les obligacions, els romanents de tresoreria i el deute i crec que
hi ha una enorme diferència de gràfica, però possiblement potser és que no les vam
explicar bé, tractarem d’explicar-les bé, perquè sàpiga com estem, i com s’han tancat
tots els exercicis, per la qual cosa diu exercici després d’exercici com es ve tancant.”

El representant del Partit Popular, Sr. ZARZOSO, assenyala: “La veritat és que
la Sra. Martínez, quant em costarà de criar-la, no ho sé, és difícil, sentint-la és difícil. En
el Ple de gener, Sra. Martínez, efectivament té raó quan vaig dir que no tenia constància
que existien factures sense consignació pressupostària, té la seua explicació, quatre dies
abans, en Comissió Informativa d’Hisenda, es van aprovar factures per import de 59’4
milions de pessetes, jo no ho sabia, jo després d’aprovar 59 milions de pessetes jo no
sabia ni se’m va ocórrer preguntar-lo, però és que és el mateix perquè, mire vostè, si jo
li dic a vostè la veritat, i vostè se la creu em dirà: demane la teua dimissió perquè tens
l’obligació de saber-ho, si no li dic la veritat, vostè demanarà la meua dimissió perquè
diu que mentisc, és a dir, de totes maneres, eixa és la seua demagògia, vostè demanarà
la meua dimissió. Per cert, li recorde que en aquella intervenció del Ple de gener, jo li
vaig dir el que vostè ha dit, que quan pujava del Port a Sagunt, que arribava ací i hi
havia tantes rotondes que arribava marejada i per això s’equivocava vostè quan parla de
xifres, home, jo el que sí que pense és una cosa, que tan analfabet és el que escriu el
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verb haver-hi sense hac, com el que no sap llegir una quantitat, i vostè ací ara ens acaba
de donar un exemple palpable en la seua anterior intervenció. Però no sols és això, Sra.
Martínez, la seua contestació i que consta en acta quan jo li recrimine per això, perquè
diu, ronda els 50 milions, ronda, com aquell que diu ací queda això, ronda, la seua
contestació i que consta en l’acta, diu, en la meua moció, alerta, que va ser la moció que
vostè va presentar, no vaig presentar jo, que vostè va haver d’escriure, fixe’s vostè el
que estudia o l’al·lèrgia que sent vostè cap als nombres, perquè és així, el que no sé és
com té vostè la gosadia de ficar-se al camp numèric, diu, en la meua moció vaig
equivocar la quantitat perquè en eixe moment la vaig haver de redactar a mà, fixen-se
vostès senyors, és que la contestació que em dóna és grossa, i així consta textualment en
l’acta, que els puc a tots vostès ensenyar. Torne a llegir, en la meua moció vaig
equivocar la quantitat, perquè en eixe moment la vaig haver de redactar, Sra. Martínez,
vostè és un rar fenomen que no es veu tots els dies, i això és així, i continua sent, però el
que sí que tinc ganes és que els portenys, com vostè els anomena, almenys ho sàpien,
però és que després en el Ple crec que va ser de febrer, em torna a fer les mateixes
preguntes, i jo li conteste sobre les factures sense consignació pressupostàries en termes
anàlegs a l’anterior, però li dic que cosa probable, existeixen, jo a vostè en l’altra
intervenció li admet que hi ha factures sense consignació pressupostària, però el que no
em podrà vostè negar a mi, mai, és que jo no sóc un funcionari d’administració local, jo
sé que hi ha factures sense consignació pressupostària, la qual cosa no tinc obligació de
saber en aquells moments és totes les factures que són, i quant és l’import com vostè em
demana. Jo això ho sabré quan intervenció em prepare l’expedient i llavors jo el revise,
per això no li puc preguntar, admet que hi ha factures, però no sé quantes són, ni sé
quant. Mire, Sra. Martínez, jo el que vostè critique la meua gestió i demane la meua
dimissió com a regidor d’Hisenda és una cosa que en compte d’apesarar-me
m’enorgulleix, hi ha un refrany que diu, tan poc vals que no tens enemics, alerta,
enemics ací estem parlant a nivell polític. Jo crec que vostè és una enemiga política
caiguda del cel perquè vostè sola s’autodestrueix i destrueix tot el que vostè té al seu
voltant, no tinga cap dubte. Jo no sé si el Sr. Gil a partir d’ara haurà de lligar-se ja les
espardenyes perquè prompte li arribarà el torn, però jo no demanaré que vostè dimitisca,
no senyora, al Partit Popular no li interessa que vostè dimitisca, no, perquè és l’única
forma que obtinguem la majoria absoluta sense cap dubte, falten onze mesos perquè
acaben les eleccions, si no s’avancen, i vostè ha oblidat el motiu principal pel qual vostè
es va presentar a les eleccions, presentar l’expedient de segregació, que vostè el té més
verd que un ceba, ja el veurà. Però el que sí que faré a partir d’ara és recordar-li, algunes
preguntes, perquè vostè es va presentar a les eleccions, amb això, amb l’expedient de
segregació, per exemple quan vostè presente, supose que el portarà i el presentarà i
donarà comunicació a la premsa, em dirà per on traça vostè la ratlla que divideix el
terme municipal, haurà de traçar vostè la ratlla, haurà de dir-me, per exemple, com
divideix els dos nuclis perquè siguen capaços d’autofinançar-se?, haurà de dir-me com
divideix el parc industrial?, haurà de dir-me com vostè divideix la zona turística?, i jo
això li ho vaig a recordar a vostè, perquè per a això va ser vostè elegida.

Finalment, per acabar, Sra. Martínez, supose que si l’expedient de Segregació
del Port no el trau vostè, el mínim que haurà de fer és no presentar-se a les pròximes
eleccions.”

En segon torn, el portaveu del Grup Mixt, Sr. CORTÉS, manifesta: “Açò és una
teoria meua, teoria de Cortés, quan una situació és molt roïna, com era la situació
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pressupostària fa sis anys, lògicament la tendència és a millorar, i quan una situació és
òptima com la que es va aconseguir fa dos anys, d’alguna manera pel sanejament
econòmic, lògicament la tendència és o a mantenir-se o a empitjorar, lògicament en
aquest moment està clar que hi ha una tendència a la baixa quant al que era la situació
econòmica de l’any passat o de fa dos anys, però això és així, si una cosa està molt
malament allò normal és que arribe un moment que no estiga ja tan malament que no
puga descendir malament, i allò normal és que puge, i quan una situació econòmica és
pròspera com la que vam tenir fa dos anys o l’any passat, el normal és que eixa situació
lògicament o es mantinga o empitjore, i en aquest cas indiscutiblement està empitjorant
perquè les dades estan ací, però el que està clar és que hi ha un refrany que diu que una
cosa és predicar i una altra cosa és donar blat, vostès m’imagine que han fet ara un
concert, a Sagunt no?, i en quants diners s’han passat d’eixe concert, més o menys del
que tenien pressupostat?, milió i escaig, dos milions, no s’han passat en res, segur?,
perquè a mi m’han assegurat, o perquè l’escenari han dit que el pague l’Ajuntament, que
això no entra en el concert, però l’escenari l’anem a pagar nosaltres o vostès?, no, el que
vull dir amb açò és que una cosa és predicar i una altra cosa és donar blat, i quan s’està
a l’oposició lògicament allò normal és criticar, i això ho han de fer i em sembla correcte,
però quan s’arriba a la realitat, la realitat dura i crua és que ací durant, que jo sàpiga, la
majoria no sé si hi haurà hagut algun any que no hi haja hagut dèficit, però la majoria
d’anys hi ha hagut dèficit per una situació o una altra, i per això no sé, jo crec que
demanar la dimissió d’un regidor, en aquest cas d’Hisenda, que jo crec que prou
desgràcia té de ser d’Hisenda, clar, per aquest tema, em sembla improcedent.”

El representant del Bloc, Sr. ARIÑO, assenyala: “Jo també, breument, em
sembla que acusar el regidor d’Hisenda de tarannà antidemocràtic, em sembla que és
estar fora de la situació, si hi ha hagut una deficiència pressupostària o hi ha hagut
partides pressupostàries sense consignació pressupostària supose que és una
responsabilitat de tots els qui formem l’equip de govern, no exclusivament d’ell, per
tant jo crec que és exagerat demanar la dimissió del regidor d’Hisenda, en un cas com
aquest, i per l’única cosa que he volgut eixir és un poc per donar-li el suport, és un
home que sempre està obert a qualsevol tipus de diàleg i a explicar les coses que facen
falta, per tant crec que no té cap sentit la proposta, i des del nostre Grup, per
descomptat, estem absolutament en contra de la petició que fa el vostre Grup.”

El Sr. ALCALDE diu: “Si vol que li diga abans de la seua intervenció, perquè no
crega que li ho dic després, em dóna igual, mire, l’any 97 hi ha una proposta en el punt
31 del Ple del 25 de novembre de 97, deia, proposta manteniment equilibri financer
entre cost i finançament a les noves inversions que escometa aquest Ajuntament. I està
aprovada, i la mantenim en vigor per a les inversions. Com vostè ha dit anteriorment la
despesa corrent ha augmentat, que dubte és possible que la despesa corrent ha
augmentat perquè la ciutat ens està creixent i molt, lògicament hi ha més necessitats i
vostè l’ha apuntat anteriorment, amb la neteja i la creació de més sifons en embornals i
tota la resta, no obstant la moció està aprovada i lògicament havien d’haver presentat ací
un projecte i la partida pressupostària que haguera vingut. Però tinga en compte que per
a l’Estat, per a la hisenda pública, el Ministeri, continuem sent una ciutat amb 57.000
habitants, i els ingressos que ens vénen és per 57.000 habitants, perquè es basen en el
padró d’habitants realitzat fa cinc anys, estem a l’espera del resultat del padró que s’ha
realitzat en aquests anys, però actualment si consulta vostè amb el Departament de
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Governació, li diran que superem la xifra amb molt de 61.000 habitants, lògicament la
despesa corrent s’ha de notar. El mateix que les inversions, necessitem més inversions a
la ciutat, i això no és prou per reprovar el regidor d’Hisenda perquè enguany hàgem
tingut dèficit, i com li dic, si vol li puc dir dels exercicis anteriors, però com que ho faré
públic, dels tancaments d’exercicis anteriors com els hem tingut.”

Tanca el debat la ponent, Sra. MARTÍNEZ: “Vostè ha d’eixir-se per la tangent,
jo vaig dir que l’havia escrit a mà i de pressa, en eixe moment, però és el mateix, vostè
mai entra a la qüestió de fons, Sr. Zarzoso, diu que no sabia, jo li diré com en una hora
és molt fàcil de saber, mire vostè, anirem desmuntant els seus arguments, i després li
contestaré a vostè Sr. Ariño pel suport, que, que menys que el suport per part del Bloc.
Mire vostè, el primer argument que diu vostè és que sempre hi ha despeses imprevistes,
vostè ens parlava d’un 2’5, un 5%, les despeses que hi ha ací en l’expedient 2 i en
l’expedient 1, d’imprevistos no tenen absolutament res perquè si vostè considera
despeses imprevistes totes les despeses derivades del plec de condicions de la SAG,
perquè no sé què anomena imprevistos, si vostè considera despeses imprevistes la neteja
d’edificis de centres escolars, la telefonia, els subministraments d’energia elèctrica, que
això són despeses corrents, si vostè això ho anomena imprevistos, jo no sé vostè com
preveu, perquè tenen les seues partides pressupostàries. Mire vostè, quant a
desconeixement de dates, vostè diu que no pot saber, hi ha un registre de factures que és
un registre obligatori en la intervenció de fons, Sr. Zarzoso, el 30 de novembre de 2001
la SAG li girava la factura corresponent al servei de neteja d’edificis dependències
municipals i col·legis públics, acollit al plec de condicions tècniques administratives de
l’Excm. Ajuntament, i vostès li donen data 14 de desembre de 2001, aquest
reconeixement extrajudicial no anava en el número u, anava en el número dos, sap vostè
quan l’ha tret a la llum?, al juny de 2002, curiosament uns dies després que el
Pressupost s’haguera aprovat, ho té clar?, vostè s’atrevia a dir que havia millorat perquè
en l’expedient u eren 59 milions, 60, a mi em dóna igual, estem parlant de mig milió de
pessetes dalt o baix, de moment portem 263.805.669 a càrrec de l’exercici de 2001.
Quan el Sr. Alcalde ensenya corbes i ensenya xifres, jo li diré una cosa, vostès al 97
després de tirar el Partit Socialista, van aprovar un pla de sanejament, han renegociat el
deute, han deixat d’amortitzar capital de deute, han pujat els impostos i taxes, el que jo
li dic no, el que li diu l’interventor de mitjana i els veïns no són ximples sumant, i tenim
préstecs i l’última que han fet és acudir al 2000 a préstecs d’inversions i a crèdits
extraordinaris perquè no els arribava, li hem criticat la seua mala gestió en inversions, i
als fets em remet, ara mateix en una moció de sifons per a embornals de clavegueram
vostès l’han votat en contra perquè el mateix regidor delegat ha de reconèixer que no hi
ha crèdit per als sifons del clavegueram, per a altres festes sí que n’hi ha, entre elles les
del Bloc, no m’estranya el suport. Mire vostè, li llegiré el registre de factures que jo
ahir, perquè com vostè molt bé sap ens vam dedicar també a fer l’expedient de
segregació i a recollir dades, a pesar de la dificultat constant que alguns serveis ens
posen per obtenir, li llegiré en pla molt breu unes quantes factures de despeses
imprevistes i excepcionals, Iberdrola el 28 del 12 ja tenia vostè a Iberdrola en el registre
de factures, no ho porta en el reconeixement u, ho porta en el reconeixement dos, al
juny, perquè la festa d’Iberdrola ascendeix a la quantitat de 12.821.040 pessetes, de
Telefónica té vostè el registre de factures el 18 del 2, quan li vam preguntar al març,
tampoc sap res de Telefónica, i Telefónica de la seua facturació tenia 898.152 pessetes,
de Correus i Telègrafs que ací no es gasten sobres ni s’utilitza res, són totes despeses
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imprevistes, el 31 del 12 de 2001 ja tenia el seu assentament en el registre de factures de
la Intervenció, vostè no necessita, Sr. Zarzoso, que l’interventor li presente l’expedient,
vostè, que és el regidor delegat d’eixe servei de dirigir-se als serveis econòmics, i dir,
quants registres de factures han arribat en eixos quinze o vint dies, jo vaig tardar una
hora a aconseguir dades, a vostè li’l proporcionen en cinc minuts, i vostè al març callat i
al gener callat, i açò és de juny de 2002, quan s’ha aprovat. Seguiré amb les despeses
imprevistes, 22.649.545 de la SAG, corresponent al plec de condicions de la neteja,
després, seguint el criteri del seu president de la corporació que ell diu que hi ha major
despesa corrent, jo no li ho vaig a discutir, perquè cal netejar més, caldria concloure que
vostès fan els Pressupostos i les previsions de despeses amb les natges, perquè no sols
n’hi ha aquesta, n’hi ha moltes més de la SAG en l’un, aquesta factura té entrada el 30
de l’11 de 2001, jo entenc que el correu és un servei deficitari des de l’internuclis a la
Casa Consistorial, se li dóna entrada el 14 del 12 de 2001, quan s’aprova aquesta
factura?, després del Pressupost, Sr. Zarzoso, això és jugar amb les cartes marcades,
això és prendre el pèl, i no han acabat els reconeixements de crèdit, això ho sabem
també vostè i jo. Continuem amb les despeses imprevistes, i excepcionals que a pesar
del seu gran, vostè és un gran coneixedor de nombres, jo m’he gitat a les dues i mitja, i
evidentment el meu camp no són els nombres, bé, i m’he equivocat pels decimals,
vostès en una ostentació de genialitat matemàtica facultaven l’alcalde l’any 2001,
perquè ens estalviara 80 milions de pessetes d’aigua, se’n recorda vostè?, Aguas del
Júcar, 36.348.686 pessetes, obres complementàries de cabals d’abastiment d’aigua, que
algun dia explicarà això què és, perquè altres 33.139.793 pessetes, junt amb una altra
xifra també de subministrament d’aigua de 74.423.857 pessetes, 107.500.000 de
pessetes de despeses extraordinàries, ací només hi ha una conclusió, Sr. Zarzoso, o
vostè fa les previsions pressupostàries amb, li dic, la part inferior de la seua columna
vertebral, o açò no té ni peus ni cap, perquè de despeses extraordinàries no té
absolutament res. Seguisc, Girsa Ecoparque, que el porta la regidora del Bloc,
l’Ecoparque, com sabeu ens va tocar una bonoloto i no paguem servei de manteniment
d’Ecoparque, és gratis, això és mentida, se sap que cal pagar eixe servei, bo, perquè no
s’havia pagat res i hi ha 923.000 pessetes de gestió, està fins a la nòmina, Sr. Zarzoso,
d’un conserge de la SAG, llavors, açò no s’hi val, i no em vinguen vostès amb corbes de
deute perquè vostès han pogut fer el que van impedir fer a l’anterior equip de govern, i
no és que jo li estic fent la campanya al Partit Socialista, ni ho pretenc, però cal tenir un
criteri de justícia, i aquestes dades les vaig traure jo en una hora del registre de factures,
vostè si tinguera eixe tarannà democràtic i transparent, en comptes de ficar la poteta
dient que és ximple perquè ens dóna compte a la Comissió d’Hisenda quan és la seua
obligació legal, vostè haver dit: senyors açò és el que hi ha, i açò són totes les factures
que al novembre, desembre estem ací acumulant, perquè si jo, que sóc de l’oposició en
una hora i mitja sóc capaç de traure aquestes dades, vostè, que és el regidor del servei,
ho té prou millor que jo, però, clar, no convenia traure-ho. Li recorde la rialla de vostè
quan va traure l’expedient dos, uns dies després del Pressupost us acordeu els de la
Comissió d’Hisenda, les rialles del Sr. Zarzoso i del Sr. Ariño?, llavors, vostès
gestionen malament, inverteixen tard i estan augmentant una despesa corrent que no
anem a cap costat, i hi ha una altra segona afirmació, quan vostè s’ompli la boca com un
clergue en un púlpit dient: el que gaste més a l’any que ve pagarà eixos excessos, si és
mentida, si el que gasta més a l’any que ve segueix gastant més, perquè no són despeses
imprevistes, perquè vostès no poden fer front, és més, fixe’s, només d’interessos
d’Hidroelèctrica n’hem pagat 369.419 pessetes, només de retard d’interessos de
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factures, vostè em vol dir a mi que el subministrament d’energia elèctrica dels serveis
municipals és una despesa imprevista i extraordinària?, té vostè la bonica xifra de
369.419 pessetes d’interessos de demora a la companyia hidroelèctrica, que aguanta
més que un polp davall l’aigua, només d’això, després, ací, jo per què li demane la
dimissió?, perquè vostè està portant les coses a un extrem que no toca, ens toreja, ens
pren el pèl als ciutadans i damunt pretén vendre unes idees que el primer any podrien
colar, però no el segon, el tercer i el quart i el més important, vostè seguirà igual, no
m’estranya que el Bloc li diga que el recolza, li recorde el Pressupost de l’any passat, es
va llevar tot el terraplenament de vies públiques, tot, vostè sap per què i jo també,
perquè calia donar gust, quantes vegades hem denunciat?, ara hi ha una proposició de
mobiliari urbà, ara llegirem, regidor de Manteniment i Vies Públiques, les exorbitants
despeses en jocs infantils i mobiliari que fa l’equip de govern, perquè, clar, tenir les
zones verdes en condicions i enjardinades i amb mobiliari urbà, és un capritx dels
ciutadans, però carregar projectes internuclis per a cases multiusos amb quinze milions
de pessetes, això és una necessitat prioritària, no caldria sinó. El que no hi ha és
vergonya torera, no hi ha vergonya torera, i el pròxim equip de govern, siga del color
que siga, pagarà la festa, i els ciutadans, i jo no em dedique ni al tarot ni a l’endevinació,
els ciutadans d’ací a tres mesos amb les taxes, s’assabentaran del que val un pinta de la
pujada que hi haurà, i no ens hem posat amb el tema de la diferenciació de fem, la
recollida selectiva i el tractament, que es lliguen les sabates els veïns dels rebuts d’aigua
i de fem, recorde’s del que li dic, però mentrestant visca la mare superiora. Si vostè
encara reconeguera el que ha de reconèixer jo que sóc discreta callaria la boca però
vostè ens pren el pèl per activa i per passiva. Aquestes factures les tenia vostè al
novembre, desembre, aquestes, de l’any 2001, entesos?, i açò són els plecs de
condicions de la SAG, i si vol continuem llegint despeses extraordinàries i urgents. I
respecte a l’expedient, nosaltres ens presentem per fer l’expedient, efectivament,
nosaltres tenim un muntó de documentació de les facilitats que ens ha donat el seu equip
de govern, almenys alguns de vostès, altres no, per poder obtenir documentació, batalles
legals i d’escrits d’un any de termini, però no es preocupe que l’expedient es presentarà.
I només faltava que vostè em demanara la meua dimissió, jo no governe, el dia que
governe me la demana, però el que no és de rebut és que vostès, que van impedir
renegociar deute, que van bloquejar tots els reconeixements extrajudicials de crèdit a
l’anterior equip de govern, i jo no vote al PSOE, que això ho sap tot el món, ara
gallegen del que no deuen, perquè García Felipe es va estrènyer les sabates com a
regidor d’Hisenda, i vostès ho saben, i va caldre pujar impostos i va aguantar el que va
poder, i han arribat vostès amb aquests socis d’embarcament de la nova onada, i vinga
el glamour, i vinga tirar els diners, perquè porten més de 670 milions de reconeixement
extrajudicial, amb un 50% de pujada, i renegociant el que els ix dels nassos, ho han fet
vostès prou pitjor que ho va fer l’equip anterior, i han tingut tots els avantatges del món,
i això s’anomena parlar rectament i amb justícia, així que no gallegem d’allò que no
mereixem. Per tant, vostè veurà, m’imagine que l’alcalde per descomptat que no el va a
cessar, però tornant-li el comentari cada vegada que vostè em diu Sra. Martínez, la gent
del meu Grup i de la meua associació està molt contenta, perquè, fixe’s, és curiós, jo sóc
dona, i normalment les dones pintem molt poc en política i ens toca pencar molt perquè
se’ns reconega igual, curiosament sempre les contestacions no li les dóna al Sr. Vidal, ni
li les dóna al Sr. Montesinos, quan jo parle de reconeixements i de liquidacions, sempre
me les dedica a mi, sempre, veritat que sí?, perquè vostè sap que jo aquests nombres
me’ls mire, a mi m’és indiferent equivocar-me en uns decimals, ho puc corregir, el greu
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de l’assumpte és que vostè no corregirà perquè no pot, perquè està lligat per un muntó
de compromisos, i qui paga açò?, els ciutadans, i li seguisc recordant i nosaltres ens
anomenem portenys i portenyes, des de la fundació del nostre poble, Sr. Zarzoso, ho té
clar?, i està en els documents administratius a l’arxiu, el poblat del Port, res de Port
saguntins, el poblat del Port, això ho diu la mateixa administració saguntina en els anys
disset i vint, nosaltres paguem el 70% de tots aquests destarifos i ja li demostrarem i
vostè sap que estem darrere d’això, ja li demostrarem les pessetes, inversió al Port, ara
que se’ns han obert algunes portes per poder comprovar-ho, després de baralla de tres
anys, i l’expedient el tindrà vostè a la taula, no es preocupe, que si alguna cosa ens
caracteritza els del Port és que som lluitadors i constants, i mai ens han regalat res, ho té
clar?, doncs conteste al registre de factures.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots a favor del PSOE, SP i UV, i 13
vots en contra del PP, Bloc i Grup Mixt, ACORDA:

No aprovar la proposició dalt transcrita.

20 PROPOSICIÓ SP, CONTRACTACIÓ URGENT MOBILIARI URBÀ
PRESSUPOST 2002. EXP. 41/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició, que diu:
“Per tal com en exercicis anteriors les partides pressupostàries destinades a

mobiliari urbà no s’han executat en la seua totalitat o en la seua execució s’han realitzat
despeses no corresponents a l’esmentat mobiliari urbà, la qual cosa ha motivat les
queixes reiterades tant dels usuaris dels jardins de l’antic sanatori com els d’altres zones
verdes, és per això que se sol·licita al Ple municipal l’adopció de l’acord amb part
dispositiva del tenor literal següent:

1. Que el regidor delegat de via pública i responsable del servei aporte un
informe tècnic acreditatiu de l’estat de mobiliari urbà i manteniment de zones verdes
enjardinades del municipi i el seu cost estimat.

2. Que sense perjudici de l’anterior la partida pressupostària destinada a
mobiliari urbà quede vinculada en si mateixa.”

Obert el torn d’intervencions, la ponent, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Per què estem
demanant la vinculació en si mateixa de la partida?, perquè una cosa és el que posa la
partida i una altra cosa és on se’n van els diners, perquè nosaltres ens hem trobat
partida, pla de descentralització administrativa, perquè saben vostès en què se ho han
gastat, en estanteries per al Gabinet de Valencià, que està genial, per exemple, mobiliari
urbà, pins, 750 aniversari, no sé què és, així contínuament, ací estan les dades. Llavors,
que quede vinculada i que tots eixos diners de mobiliari urbà es gasten en el que s’ompli
u la boca de dir que es gasta perquè els exemples abunden quan u té per fi accés als
detalls de liquidació, i es tira muntons d’hores comprovant coses. La reparació de la font
del Sanatori prevista l’any, crec que va ser 97, no es va executar ni una pesseta, que
l’any 98 i 99 de les despeses de mobiliari urbà es van detraure quantitats que no eren
corresponents per a res a eixe concepte de mobiliari urbà, que en cap cas els imports
d’eixes partides s’han gastat en la seua totalitat, excepte un any que sí que es va
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incrementar, que va ser crec al 99-2000, i que a data de pressupost del 2001, no
coneixem l’execució d’eixes partides perquè una altra cosa que també incompleixen
graciosament és que hi ha obligació legal de donar trimestralment o quadrimestralment
informe al Ple de l’execució del Pressupost i ho van fer una vegada amb uns vuit quilos
de paper, inintel·ligibles, i no han tornat a donar compte de l’execució del Pressupost,
de l’estat de com es va executant el Pressupost, a data d’avui no sé com va, però vostè
coincidirà amb mi que moltes despeses d’eixe mobiliari urbà no han acabat en mobiliari
urbà. Per favor que es vincule la partida de mobiliari urbà, que es vincule, faça vostè
eixe informe i a veure si almenys una cosa tan supèrflua com és el mobiliari urbà i la
qualitat de vida de zones verdes, els xiquets i les famílies les podem tenir en condicions,
això és qualitat de vida urbana, la resta són favades.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 22 vots a favor del PSOE, SP, GM i PP,
i 3 abstencions del Bloc, ACORDA:

Aprovar la proposició amunt transcrita que ací es té per reproduïda a tots els
efectes.

21 PROPOSICIÓ PSOE, PETICIÓ AUXILIAR ADMINISTRATIU AMB
DESTINACIÓ A EPA. EXP. 42/02-M

Sotmès a votació, d’acrod amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

En aquests moments, a les 13 hores i 30 minuts, s’interromp la sessió per
permetre la intervenció del públic en aquest punt, en virtut del que preveu la Carta de
Participació Ciutadana; Montserrat Solaç, directora de l’EPA, diu: “Em toca venir una
altra vegada com vaig venir al mes de novembre, segurament tots vostès es recordaran
que vam estar ací en eixe moment un col·lectiu molt important, en aquest moment com
que s’ha canviat l’horari del Ple, no ha sigut tan important, però hi ha una representació
del professorat, si haguera sigut aquesta vesprada seríem molts més. Em toca estar per
apel·lar de nou a la sensibilitat dels senyors i senyores regidors i del Sr. Alcalde
d’aquest Ajuntament, vostès saben i si no saben jo li ho torne a dir que el Centre d’EPA
de Sagunt és segurament el més gran de tota la Comunitat Valenciana, té en aquest
moment més de 1.300 alumnes i la Universitat Popular també és, crec, de les més grans
i de les més importants, crec que junts estem fent una tasca educativa que si jo estiguera
ací estaria ben orgullosa, i ací on estic també estic ben orgullosa perquè sóc partícip i
protagonista d’açò, com molts ciutadans de Sagunt. Llavors, en aquell moment, en el
mes de novembre ja, entre altres problemes els plantegem la necessitat que tenim d’un
administratiu perquè com vostès saben i, si no jo li ho dic, la Llei d’Adults de la
Comunitat Valenciana no està del tot desenvolupada en aquest moment, i no es preveu
encara dins de poc de temps si serà així, però encara no, que hi haja un administratiu,
ací en el Ple, hi ha cinc o sis professors almenys de diferents instituts i centres, i saben
perfectament que un centre de 1.200 o 1.300 alumnes, qualsevol institut té tres o quatre
administratius, nosaltres fem també la secundària i cada any hem de matricular de nou
eixes persones, perquè és gent que no sabem mai si continuaran o no, açò no és
obligatori i la gent cada any torna a començar si volen, normalment molta gent continua,
però això no ho sabem, cal fer de nou les matrícules. Llavors, 1.300 persones ocasionen
molta feina, molt de treball burocràtic, el centre on està el Regidor d’Ensenyament té
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150 alumnes i té un administratiu, els centres on estan altres professors en tenen 3 i 4,
crec que han de ser conscients del que això és, llavors, nosaltres hem format i ajudat
milers de ciutadanes i ciutadans de Sagunt a millorar la seua qualitat de vida,
l’ensenyament, a trobar un treball, etc., llavors, jo crec que aquest Ajuntament hauria de
ser sensible a aquest Ple i tirar-nos una mà, ajudar-nos, de manera que provisionalment
fins que la Conselleria dote del personal administratiu necessari, tirar-nos una mà i
contractar algú a temps parcial o com siga, perquè ens ajude en eixa gestió. No tinc més
a dir, jo he sentit tota l’estona parlar de pressupostos, de superàvit, de diners, si aquestes
ací des del públic sents com els diners van i vénen i la veritat és que al·lucinem veure
que no es pot contractar un administratiu, són tants els diners que val un administratiu?,
perquè jo crec que els ciutadans de Sagunt entendrien molt més açò, que moltes coses
que jo he sentit aquest matí, i altres més, per tant crec que està tot dit, vostès tenen la
paraula.”

Llegida la proposició, que diu:
“El CPFPA Miguel Hernández de Sagunt ha comptat aquest curs amb una

matrícula de més de 1.300 alumnes, matriculats en diferents programes, cursos i
activitats. D’aquest alumnat al voltant de 650 persones fan activitats organitzades
conjuntament per l’escola i la UP. Com que la Llei de FPA no ha acabat de
desenvolupar-se i encara no s’han creat els centres oficialment amb l’estructura i
plantilles definitives, Conselleria encara no ha creat la plaça d’administratiu per a les
escoles de persones adultes. Aquesta situació ha provocat els últims cursos un excés de
treball burocràtic, que durant l’últim curs ha sigut insuportable, especialment per a
l’equip directe del centre de FPA.

Al mes de novembre la comunitat educativa del Centre Públic de FPA Miguel
Hernández ja va denunciar aquest problema al Ple de l’Ajuntament.

Coneguda aquesta situació, el consell d’administració de la FMC va decidir amb
data 8 de novembre de 2001, per unanimitat, que s’acceptara una moció per presentar a
l’Ajuntament de Sagunt (com s’expressa en el punt 18 de l’acta de la reunió del mateix
dia).

Al mes de desembre de 2001, la directora de l’EPA va enviar un escrit al Consell
Escolar Municipal on es demanava la resolució d’aquest problema, i proposava:
- Que el Consell Escolar se solidaritze amb aquest tema i exigisca a la Conselleria la
resolució d’aquest greu problema, i el normal desenvolupament de la Llei de FPA.
- Mentre la Conselleria resol aquest tema, el Consell Escolar sol·licitaria a
l’Ajuntament, donada la important labor social i educativa que realitza el Centre de
FPA, la provisió d’un/a administratiu de manera provisional.

Després d’aquest acord, el regidor d’Ensenyament es va oferir a fer gestions
oportunes a la Conselleria per tractar aquest tema. Per la qual cosa va plantejar aquest
problema a la Direcció General de Règim Econòmic amb el Sr. Alejandro Bañares
Vázquez, i junt amb la directora del Centre de FPA, a la Direcció General d’Ordenació i
Innovació Educativa i Política Lingüística, Sr. Josep Vicent Felip i Monlleó, el passat
mes de maig.

Com a resultat d’aquestes converses els dos directors generals reconeixen la
problemàtica existent als centres de FPA grans, com el cas de Sagunt, però diuen que
com que legalment encara no estan creats amb la normativa i plantilla definitiva, de
moment no es pot fer res.
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D’una altra part, com a conseqüència de l’acord pres en la FMC el mes de
novembre, es va enviar un escrit a la Direcció General de Personal i a la Direcció
d’Ordenació i Innovació denunciant aquesta necessitat i demanant una solució.

Com que el curs ha acabat i no s’ha rebut cap resposta per part de la Conselleria,
proposem la següent moció:

Que l’Ajuntament de Sagunt, tal com es va aprovar en la FMC el 8 de novembre
de 2001, concedisca provisionalment suport administratiu al Centre de FPA de Sagunt
fins que la Conselleria el faça.

Que el Ple de l’Ajuntament sol·licite a la Conselleria que es dote de personal
administratiu el Centre d’EPA.”

Represa la sessió, i obert el torn d’intervencions, la representant del Grup
Socialista Progressista, Sra. PANIAGUA, diu: “Jo voldria afegir un tercer punt in voce,
que consistiria a dir que el Ple de l’Ajuntament de Sagunt, sol·licite el desenvolupament
definitiu de la Llei d’Ensenyament de Persones Adultes. Jo vull recalcar dir que les
dades són taxatives, que 1.300 alumnes són molts alumnes perquè estiguen sense eixe
servei, a més crec que sóc la primera que no vull que l’Ajuntament de Sagunt es gaste ni
un sol euro que no li corresponga, però pense que 650 persones que estan ateses
mitjançant l’EPA i en connexió amb la Universitat Popular, jo crec que és un volum de
persones suficients com perquè l’Ajuntament sense cap pena ni sensació de ser
explotats, puga respondre a la petició que fa l’EPA de posar un personal administratiu
provisionalment, també vull recalcar eixe terme, provisionalment, perquè açò siga
possible. Jo crec i com a treball en un centre educatiu i crec que ací en som molts, pense
que si ens imaginem per un moment els centres educatius de qualsevol lloc sense
administratius, entendríem el descabell que suposaria en eixos centres estar sense
personal administratiu. Montse Solaz ha dit que bé, que hi ha centre i tots sabem que és
veritat que amb aquest volum d’alumnat tenim 3 i 4 administratius al centre. A mi no
em sembla bé que 1.300 alumnes o almenys els 650 de la UP estiguen sense cap servei
d’aquest tipus, crec que és imprescindible, a més crec que en la moguda de diners que
ací s’ha parlat avui, jo crec que tampoc suposa molta despesa que l’Ajuntament es gaste
aquests diners. Jo ara calle i seguiré en el segon torn o al tancament.”

La Sra. CONTRERAS, representant del Grup Mixt, indica: “Per descomptat si hi
ha qui té i ha tingut interès pel Centre de l’EPA, perquè es creara, perquè es construïra, i
precisament per la quantitat d’alumnes i d’interès que ha suscitat en aquest Ajuntament
ha sigut precisament al seu dia el CDS i després Miquel Àngel Cortés i Maria Dolors
Contreras i no he de dir res quant al moment en què l’EPA va ser creada i que va haver
d’intervenir en aquest cas una negociació ja a nivell de les conselleries perquè figurara
el Centre aquest en els pressupostos de la Generalitat. Vull dir que compartisc,
evidentment, l’interès i la necessitat d’aquest centre i les necessitats que està tenint en
aquest moment de personal, però no estic d’acord amb aquesta moció per una cosa que
és molt evident, ací aquesta moció se signa pel PSOE i es diu que és una moció que naix
d’un acord per unanimitat de la Fundació Municipal de Cultura, si s’han fixat vostès
aquesta moció la presenta el Partit Socialista, no la presenten tots els membres de la
Fundació Municipal de Cultura que jo no he signat perquè eixe no és l’acord que allí es
va prendre, que quede clar que eixe no és l’acord que allí es va prendre. Allí es va
prendre l’acord de presentar una moció a l’Ajuntament i de demanar que el segon punt,
que l’Ajuntament de Sagunt sol·licite a la Conselleria que es dote de personal
administratiu al Centre d’EPA, va haver-hi un debat seriós en aquest sentit i jo vaig
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votar a favor fent saber que evidentment no votaria allò altre a favor perquè nosaltres no
teníem competències en això, i que també em semblava una cosa estranya que eixe
acord nasquera en la Fundació Municipal de Cultura quan hauria d’haver debatut en
altres llocs i en altres fòrums d’aquest municipi.

Explicaré per què naix de la Fundació Municipal de Cultura, perquè és una
relació que hi ha personal de simpatia i de mutu treball entre la Universitat Popular que
pertany a la Fundació Municipal de Cultura i l’EPA, que hi ha unes molt bones
relacions i que la Universitat Popular cedeix o ha cedit en aquests casos personal del seu
entorn per a poder ajudar l’EPA, sobretot a les èpoques de les matriculacions, no estic ni
de bon tros en contra que això es faça, però per descomptat això no és un acord que
puguem prendre nosaltres institucionalment però explica quina és la raó per la qual es
pren eixe acord a la Fundació Municipal de Cultura i quina és la raó que hi haja eixa
interrelació. Quant a la moció jo estaria d’acord en els dos últims punts, en el segon i en
el tercer que ha pronunciat Cèlia in voce quant al fet que es demane el desenvolupament
a la Conselleria de la Llei de Persones Adultes, per a poder procedir a, en aquest cas, el
subministrament de personal administratiu per a EPA. No estic d’acord que Personal, el
Departament de Personal, pose una contractació destinada a EPA per diverses raons, la
primera és que acaben d’exposar els regidors d’aquesta corporació responsables de
l’àrea d’hisenda quina és la situació en què ens trobem que és en un estat de dèficit, la
segona és que en aquests moments m’estic trobant amb vertaderes dificultats per a
poder fer contractació de personal administratiu que necessita aquesta casa per a
complir amb les seues obligacions aquesta seria una extralimitació de les seues
obligacions, i la tercera seria que assentaríem un precedent molt perillós perquè setze
centres més d’ensenyament podrien demanar-nos que posàrem personal administratiu bé
a compte, bé provisionalment o bé de manera definitiva, i per descomptat jo com a
delegada de personal no estic disposada a això, sí que admetria els punts dos i tres que
són els que es van acordar a la Fundació Municipal de Cultura perquè així es va
expressar després d’un debat finalment i si es lleva el primer punt, jo podria votar la
moció a favor i per descomptat intentar ajudar-vos que aconseguiu eixe personal que
tanta falta fa.”

El representant del Bloc, Sr. ARIÑO, diu: “Aquest és un tema llarg i la moció té
algunes imprecisions, per no dir, diu que es van iniciar contactes després de l’acord del
consell d’administració del 8 de novembre, no és cert, tu saps, Montse, que des de
principi de curs m’ho vas plantejar i jo en totes les entrevistes que he tingut, i n’he
tingut alguna abans d’aquesta data, ho vaig plantejar, ho he dit als Serveis Territorials,
ho he dit a la Direcció General de Centres, ho he dit a Règim Econòmic, i una
personalment amb tu, ho vam dir al d’Ordenació Educativa, i estem pendents d’una
entrevista amb el director general de Personal, que crec jo al final que és qui podrà obrir
la porta, realment la gran explicació és la que acaba de dir ara Maria Dolors, una qüestió
pressupostària i que cada administració assumisca la seua responsabilitat, jo ho lamente
però com a exemple, en l’últim Consell Escolar Municipal, es va demanar, i jo vaig dir
el mateix i per tant hem de ser conseqüents, un educador que abans hem aprovat en el
Ple, demanar-li-ho a la Conselleria que és cosa seua, volia que, mentre ve l’Ajuntament
ho assumira, però després va sorgir un altre educador per a Mediterrani, va eixir un altre
per a Eduardo Merello, i un altre per al Camp de Morvedre, no estem parlant d’un sinó
que estem parlant de quatre, com dius a un que sí i a tres que no?, però és que a més van
venir els del transport i van demanar que també, mentre Conselleria no sé què, els
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xiquets que vénen de Vilamar, a veure si l’Ajuntament podia assumir el transport
escolar, i després vingué la vostra proposta a l’últim Consell Escolar Municipal que
com ací diu o com ací no diu, no es va aprovar tal com estava. Vam fer el següent,
demanar a la Conselleria, evidentment totes les vegades que vulguen, però que
l’Ajuntament assumira, parle de memòria, però allí vam aprovar la vostra proposta amb
aquest matís, que des de l’Ajuntament s’ajude l’EPA durant el període de matriculació,
bàsicament en la mesura de les seues possibilitats, eixa és l’expressió exacta en què es
va aprovar, en la mesura de les seues possibilitats a l’època de matriculació com ja
s’està fent d’altra banda des de la UP procurarem que eixe esforç siga un poc més gran,
és el que es pot fer, però no podem anar més enllà. Jo lamente, el bonic és dir que sí,
però lamente dir les coses com són. I després també com ha dit ella, jo tinc ací el text
exacte de la moció de la Fundació Municipal de Cultura, i l’afegiment que diu, fins que
la Conselleria ho faça, ací no està redactat, per tant no són exactes els termes en els
quals es va dir.

Al final és la història que estem dient, si cada administració no assumeix les
seues competències i una altra que per defecte sempre ha de ser l’Ajuntament, ja de fet
assumim algunes coses que no són coses, però que si no les fem nosaltres no les fa
ningú, i eixa és la gran diferència, respecte a aquest tema. Aquest tema quan vam estar
parlant amb Felipe, va reconèixer el primer que era obligació seua, i ells havien de fer-
ho, el que passa és que havien de supeditar-ho al desenvolupament de la normativa que
poguera contemplar eixa plantilla, i nosaltres per descomptat ens solidaritzem amb
vosaltres fent la vostra, la vostra petició, però no podem assumir de cap de les maneres
el cost de personal que suposa, no pel que suposaria que suposa diners sinó per
l’exemple o pel greuge comparatiu que passaria respecte a altres casos molt semblants.
Jo el que finalment, i amb açò acabe, i després concrete què és el que nosaltres faríem,
el que jo lamente és l’estil en què s’ha fet aquesta moció, vingué una de les educadores,
es va dir que es fera una proposta des del Consell Escolar Municipal a Conselleria
demanant-ho i que es portara una proposta al Ple com a Consell Escolar Municipal,
vosaltres en aquest cas vau fer la vostra proposta al Consell Escolar Municipal, però en
cap cas, ho repetisc i tinc el vostre text ací davant, que es fera una proposta al Ple
perquè el Ple l’elevara a la Conselleria, jo lamente que s’utilitzen eixes fórmules.
Nosaltres aprofitaríem aquesta moció, el dos i el tres, per descomptat, i l’un, dir que,
ajudar l’EPA a l’època de matricula en la mesura de les nostres possibilitats en el
període de matriculació.”

El Sr. ADÁN diu: “Des del públic saben perfectament que es pot intervenir al
principi dels punts de l’ordre del dia i després no es pot establir debat amb els senyors
regidors, ho saben perfectament, saben quines són les regles del joc, i evidentment no
procedeix que els donem la paraula. Montserrat, no podem entrar a debatre amb
vosaltres, i no podeu participar en el debat amb els regidors, s’intervé al principi i
després el debat és entre els regidors, a més la moció damunt ve d’un grup polític, Carta
de Participació Ciutadana, ens la creiem tots, quan ens convé i quan no ens convé,
d’acord?”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, assenyala: “Molt
breument, nosaltres us recolzarem, evidentment, la moció, perquè una altra vegada més
tenim la doble moral, com que això no és una competència obligatòria municipal es farà
el que es puga però 33 i les de terra, i 1.300 ciutadans s’emprenyaran. Jo li pregunte al
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Sr. Ariño: és un servei obligatori la guarderia rural?, que costa de despesa corrent cent
vint milions de pessetes anuals, i no viu de l’agricultura només que l’un i escaig per cent
de la població activa, això és un servei obligatori?, no, és un servei obligatori el Gabinet
de Promoció del Valencià, quan tots els funcionaris que opositen i tots els laborals estan
aportant la seua titulació en valencià, que se li dóna punts a l’oposició, veritat que no,
Ariño?, i vinga a ampliar el servei, és que és així de clar. Quan convé no passa res i
quan no convé ho sentim molt. Doncs ací tens 1.300 veïns que estan usant eixos serveis.
Ara, acomodadores a la Fundació de Cultura, i fullets de luxe per a qualsevol exposició
de pintura. Mira, et contaré una cosa que riuràs un muntó, perquè veges la doble moral i
ja me’n vaig al meu escó, tu saps que cada vegada que es fa una exposició a l’antic
Sanatori per mor del Bloc, Centre Cívic, cada vegada que es pengen uns quadres saps el
que fan?, piquen les parets, piquen per a penjar els quadres que queda genial, i després
quan es retira l’exposició es massilla i es pinta, que no passa res, què val això, 30.000
duros?, com si en valguera a 1’50, què val un catàleg d’una exposició que potser té 200
visitants?, 20.000 duros, 80.000 pessetes?, tampoc passa res, perquè estem parlant de
Cultura en majúscules, de cultura de nivell. Per a la cultura de mig pèl, que la gent vaja
a estudiar i a formar-se ací no pinta res, llavors, tenir molt clar també com la doble
moral funciona per a uns serveis i per a altres no.”

En segon torn, la representant del Grup Mixt, Sra. CONTRERAS, indica: “Molt
breument per dir que acceptaria la intervenció del Sr. Ariño quan diu, substituir el punt
u per l’Ajuntament ajudarà en la mesura de les seues possibilitats.”

El Sr. ARIÑO, representant del Bloc, diu: “A vegades et provoquen, i no podem
escapar, Maribel, em sembla que tu sí que tens doble moral, abans estaves demanant
rigor pressupostari, que ens cenyim al que siga, però ara davant dels 1.300 teòrics
alumnes, el que faça falta, jo crec que utilitzes exemples molt desafortunats per la
qüestió, el de la guarderia és una cosa heretada, la guarderia que m’estranyava que no
isquera, i els qui són habituals saben que és un tema que normalment ix tots els dies, pot
ploure o pot ser festa però el tema és que ha d’eixir la guarderia rural, la guarderia rural
és un servei heretat i si no el feren els guardes rurals l’hauria de fer la policia local,
perquè al final cal cobrir també el servei de vigilància fora del nucli urbà, com és obvi.
Després sempre en la seua explicació intenta fer sang de les comparacions, es fica en el
del valencià per a veure si ens provoquen, ella que parla de tarannà, tarannà democràtic,
de ser una persona plana, només fa que furgar en la ferida, crear sempre un
ressentiment, sempre parla del greuge comparatiu de voler crear una fictícia, que jo crec
que afortunadament és minoritària, com ha dit molt bé Zarzoso, l’única cosa que
aconsegueix és que dins del seu Grup, va per la cinquena excisió, no sé si arribarà a la
sisena, i es poden comptar i enumerar les múltiples víctimes que hi ha hagut amb el
problema segregacionista. L’única cosa que estic veient tota l’estona és que Maribel,
aprofitar qualsevol ocasió per a crear greuge comparatiu i fer una cosa que
afortunadament ningú entra, però que de tant en tant si no et contestem sembla que
tingues sempre la raó, és crear un teòric odi entre Sagunt i el Port, el que es fa ací és per
a alguns d’ací i els del Port són els qui paguen, eixa fórmula no qualla de cap de les
maneres.

Respecte a l’auxiliar, aquest que hauria de venir, és evident que podríem assumir
aquest servei, però no és tan important, jo quasi crec que és més, per tant no podem dir
que no, ara hi haurà uns xiquets del col·legi de Vilamar que per normativa de la
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Conselleria el centre que els adscriuen és el Camp de Morvedre, hi haurà xiquets que
hauran de desplaçar-se quatre quilòmetres lineals des de sa casa fins al centre, ells
demanaran que s’incloga com a transport escolar, però si no hauran de pagar-se de la
seua butxaca tots els dies, algunes vegades quatre vegades, el transport escolar, i en eixe
cas, què passa?, que com a Conselleria no paga que pague l’Ajuntament, perquè jo
també crec que és de justícia, persones en un estat de dret on l’ensenyament és
obligatori, i si no poden assumir des de sa casa el cost d’açò, per què l’ha de pagar el
propi usuari una cosa, com és el que li obliguen anar a escola, que el faça
l’Ajuntament?, em sembla molt bé, però com que no tenim diners per a tots, jo crec que
el millor és fer una ratlla clara i transparent, i si li diem que no a uns, podem dir-los amb
la mateixa cara d’alta als altres que no, i se m’havia oblidat una cosa i per això
bàsicament he eixit, en l’última comissió del Consell Escolar Municipal, la proposta que
jo acabe de dir, modificant el punt primer, que s’ajude des de l’Ajuntament, des de la
Fundació Municipal de Cultura, en l’època de matrícula en la mesura de les seues
possibilitats va ser aprovada, no sols per unanimitat, sinó volia ressaltar açò, per
membres molt significatius del Partit Socialista, que com tots sabem és molt legítim que
a més de ser del Partit Socialista tinguen altres funcions en la societat i estan
representant altres sectors en el Consell Escolar Municipal i no van tenir cap
inconvenient a aprovar açò mateix que jo acabe de dir.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, indica: “Sr. Ariño, que li
quede clar el següent, els segregacionistes denunciem un fet existent, que és el greuge
comparatiu, els qui el creen són vostès, vostès s’omplin la boca de ciutat global menys
quan li convé, ara en el torn de precs i preguntes parlarem dels centenars d’hores
extraordinàries de la policia local, de com està el servei els caps de setmana i com no hi
ha cap problema, però vostès el d’auxiliars de policia local de la guarderia rural, hi ha
prioritats i prioritats, hi ha 1.300 veïns que demanden eixe servei, jo sóc la primera que
diu que hi ha serveis bàsics i obligatoris, crec que he sigut jo, des de l’any 99, ara, que
uns senyors del Bloc que estan tirant amb pólvora de rei, es permeten ací dir-li a uns
ciutadans, així de clar, que és que això no és competència, és competència la guarderia
rural, i el gabinet psicopedagògic, i planificació, i el gabinet de normalització
lingüística, això són serveis obligatoris?, vinga, home, que ja està bé de tenir la cara tan
dura, així de claret. Ací hi ha hagut plantejaments que el Partit Popular ha assumit en
altres localitats amb pacte amb el Bloc com el de Vila-real, que suposava un estalvi
importantíssim de despesa corrent amb la solució que els donava jo, que era incentivar,
que passaren a ser auxiliars de policia local i no hi ha hagut manera, i això està motivant
que hi haja poca policia local, muntons de pagaments d’hores extraordinàries i un
servei, el de guarderia rural, que ara per ara no el té pràcticament ningú. Però per a això
hi ha diners. Nosaltres aprovarem eixa moció, i entenem que necessitat per necessitat,
que es cobrisca temporalment això, i si fa falta anar a la Conselleria jo li done la raó al
Sr. Alcalde, això és un servei de la Conselleria, ara, el que no pot ser és agafar alguns
temes amb paper de fumar i altres ací no hi ha problema i es gasta el que faça falta, això
és la doble moral que exercita, i nosaltres denunciem la discriminació, no la creem.”

La ponent, Sr. PANIAGUA, tanca el debat: “Ací s’han dit moltes coses i crec
que no totes cenyides a la sensatesa i la lògica del que tots sabem. Vegem, primer,
Maria Dolors, tu com a membre del Consell de la Fundació, no sé el que recordaràs, tu
has dit ací unes coses, però jo tinc ací l’acta de la sessió i la puc llegir literalment,
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llegiré el que procedeix evitant la introducció i resumint-la que davant d’una proposta
de moció del representant d’Unió Valenciana allí, açò és de novembre de l’any passat
Maria Dolors, llavors, davant d’una moció que presenta el representant d’Unió
Valenciana, i que jo recolze, la moció del representant diu, un, que la Fundació
Municipal de Cultura es dirigisca a l’Ajuntament de Sagunt demanant que aquest
concedisca suport administratiu a l’EPA; dos, que s’inicie immediatament l’estudi d’un
conveni de col·laboració entre l’EPA i la Fundació de Cultura, Ajuntament, perquè en el
futur se li puga prestar suport administratiu a l’EPA. Després de discutir la feliç moció,
s’acorda per unanimitat, primer, acceptar el punt primer de la moció que acabe de llegir
i per tant dirigir-se a l’Ajuntament de Sagunt demanant que el mateix concedisca suport
administratiu a l’EPA, i segon, dirigir-se a l’Ajuntament perquè aquest sol·licite a la
Conselleria que es dote de personal administratiu a l’EPA. Que conste que he llegit açò
perquè tenia la idea que Maria Dolors no estava molt cenyida en la seua intervenció al
contingut de l’acta de la Fundació. Segon, en els teus arguments per a explicar les
dificultats de complimentar la petició has parlat de per motius d’hisenda, perdó, en
aquest Ajuntament les modificacions de crèdit es fan així, un altre argument, dius que
llavors es començaria a reivindicar per altres centres, perdó, és que els altres centres
tenen els administratius, eixa és la diferència, els altres centres tenen els administratius,
això és una diferència substancial i aquest no. Enric, parles tu una altra vegada de la
qüestió pressupostària i argumentes el greuge comparatiu de tants i tants serveis que se’t
demanen que l’Ajuntament vaja sufragant mentre la Conselleria no responga, bé, jo
entenc la teua postura, però jo vull dir una cosa que aquest Ajuntament està sufragant
molts serveis i jo no faré esment a la guarderia rural que ha fet Maribel, però aquest
Ajuntament està sufragant el servei de la UNED que no és obligatori i està sufragant el
servei del Conservatori, que no és obligatori, això què és, serveis de lluïment del Bloc?,
són serveis de lluïment del Bloc?, què passa llavors? A més vull insistir en altres detalls
encara en relació amb eixe greuge comparatiu, perquè això sí que és un greuge
comparatiu, vegem, mire vostè, jo posaria la mà al foc i no em cremaria si fora creient,
que la franja de població que es beneficia tant de la UNED com del Conservatori és una
franja de població socialment i culturalment per damunt de com està de desprotegida la
franja de població que rep els serveis de l’EPA, perdó, si s’ha rebutjat les intervencions
dels regidors, pregaria que no es feren postil·les d’eixe tipus. Ho dic perquè a més al
final ací s’ha plantejat una altra fal·làcia, i és la de dir una vegada i una altra, per part de
diversos intervinents que l’Ajuntament no pot pagar un servei de Conselleria, insistisc
una vegada més, evidentment l’EPA és un servei de Conselleria, però els alumnes que
l’EPA atén que participen a la Universitat Popular, no són alumnes de la Conselleria,
són alumnes d’un servei de la Fundació Municipal de Cultura d’aquest Ajuntament. Què
passaria si l’EPA tanca el servei d’eixa connexió amb la UP?, em voleu explicar si
aquest municipi ix molt beneficiat, explicar-m’ho, per favor, jo no ho entenc?, crec que
ací hi ha arguments de pes suficients com per a recolzar aquesta petició i no s’afonarà
l’economia de l’Ajuntament, ho tinc així de clar i a mi m’agradaria que ho pensàreu tots
i totes. Crec que els arguments ja per si mateixos cauen pel seu pes, ja s’ho farà cada u.”

Així mateix es fa constar que el Sr. Alcalde abandona momentàniament la
sessió, i és substituït en la presidència pel quart tinent d’alcalde, Sr. Adán, fins a les 14
hores i 10 minuts en què el Sr. Alcalde es reintegra a la sessió.
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En el debat, la Sra. Paniagua presenta una esmena d’addició d’un tercer punt a la
part dispositiva amb el següent tenor: “Que se sol·licite el desenvolupament definitiu de
la Llei d’Ensenyament de Persones Adultes”.

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

A continuació, el Sr. Ariño presenta una esmena de modificació del primer punt
de la part dispositiva en el sentit que siga substituït pel següent tenor:

“Ajudar l’EPA en la mesura de les nostres possibilitats en l’època de
matriculació”.

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per 13 vots a favor de PP, BLOC-
EV i GM i 12 vots en contra de PSOE, SP i UV.

Per tot això, incorporades a la proposició les esmenes aprovades i sotmès a
votació el fons de l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor de PP, BLOC-
EV i GM i 12 abstencions de PSOE, SP i UV, ACORDA: Aprovar la proposició
degudament esmenada la part dispositiva de la qual queda de la següent manera:

PRIMER: Ajudar l’EPA en la mesura de les nostres possibilitats a l’època de
matriculació.

SEGON: Sol·licitar a la Conselleria que es dote de personal administratiu el
Centre d’EPA.

TERCER: Sol·licitar el desenvolupament definitiu de la Llei d’Ensenyament de
Persones Adultes.

22 PROPOSICIÓ DE TOTS ELS GRUPS POLÍTICS, RECONEIXEMENT
MUNICIPAL AL SR. RODRIGO CRISPÍN SANCHIS, EN TASQUES
EXTINCIÓ INCENDIS FORESTALS. EXP. 43/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició, que diu:
“En els últims temps, és ja tristament freqüent a l’època estival que les nostres

muntanyes i boscos sofrisquen incendis forestals, en bona part provocats per
desaprensius que ocasionen un greu atemptat contra el medi ambient i les persones.

Si els efectes dels incendis forestals en si mateixos suposen una important
pèrdua de boscos i altres zones de gran riquesa ecològica, encara més important és el
risc a què estan sotmesos, per aquesta causa, les persones dedicades a l’extinció
d’incendis en general i els qui compleixen aquesta transcendent missió amb els mitjans
aeris destinats a aquest fi en particular.

Els professionals dedicats a l’extinció d’incendis a través de mitjans aeris
desenvolupen un treball arriscat, perillós, no exempt d’heroisme i voluntat de servir la
societat.

El risc que corren les seues vides en l’acompliment del seu treball conviu amb
l’acció criminal d’alguns i l’especulació d’altres, per això es fa necessària una profunda
reflexió.

El divendres dia 14 de juny de 2002 el jove pilot saguntí Rodrigo Crispín
Sanchis perdia la vida al costat de l’operador de la motobomba de l’avió Francisco
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Mateos Vila, que utilitzaven durant les tasques d’extinció d’un incendi forestal declarat
al terme municipal de Barxeta.

Des d’aquest Ajuntament de Sagunt, l’Ajuntament de Rodrigo, a iniciativa de la
totalitat dels grups polítics PP, PSOE, SP, UV, GM, es proposa davant de l’Ajuntament
Ple l’adopció dels següents, ACORDS:

1. Expressar públicament el reconeixement institucional i humà al seu sacrifici i
la seua persona. Que la memòria de Rodrigo Crispín Sanchis constituïsca referent i
memòria d’una tragèdia que no hauria de repetir-se més.

2. Transmetre el condol de la corporació a pares, familiars i acostats.
3. Sol·licitar de la ciutadania la major i millor conscienciació en l’escrupolosa

defensa de l’entorn natural, cosa que redundarà sens dubte en l’evitació d’aquestes
catàstrofes alhora que es demanda dels responsables institucionals de medi ambient de
totes les administracions que s’extremen les mesures de prevenció de riscos.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposició transcrita i que ací es té per reproduïda a tots els efectes.

23 DELEGACIÓ EN COMISSIÓ DE GOVERN COMPETÈNCIA
PLENÀRIA RESTAURACIÓ LEGALITAT URBANÍSTICA

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir al seu debat.

D’acord amb el que estableix la Llei 7/1985, 2 d’abril, Reguladora de les Bases
del Règim Local, en l’article 22.4, pel qual el Ple de l’Ajuntament pot delegar l’exercici
de determinades atribucions en l’alcalde i en la Comissió de Govern.

La restauració de la legalitat urbanística es tracta d’una competència delegable
atribuïda al Ple

Per tot això, d’acord amb la proposta del regidor-delegat d’Urbanisme, el Ple de
l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

Delegar a la comissió de govern la competència per a l’adopció d’acords en
matèria de restauració de la legalitat urbanística.

PRECS I PREGUNTES
El Sr. GIL diu: “Serè breu, Alfred, vegem, en principi és un prec perquè el

regidor d’Urbanisme em conteste a la petició feta de la il·legalitat de les obres del Cine
Oma, avui edifici, edifici d’habitatges, i també pregue que em conteste a la moció per
escrit que vaig presentar sobre l’aparcament dels multicines, això és com un prec.
Pregue també a l’alcalde que el pressupost aprovat per a la construcció d’un pas elevat a
l’altura de la factoria d’Asland a l’antiga carretera de Puçol al Port, pressupost aprovat
pel Ministeri d’Obres Públiques, ens done coneixement de quan s’inicia aquesta obra, i
pregue també al regidor de Policia que faça tot el que es puga per evitar que els camions
circulen pels vials del parc d’Ingruinsa sense tenir les condicions que cal en el transport
de les bobines, ja són diversos els accidents que han ocorregut i li pregue també que
eixos camions amb bobines procedents del port marítim que van a l’empresa Ferrodisa i
travessen el carrer la Palmereta i 3 d’Abril, eviten els nostres guàrdies la possibilitat que
circulen per on no deuen. Jo li ho vaig a recordar açò, ja crec que li ho he fet en diverses
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ocasions en les comissions d’Activitats, espere que per una vegada tinga algun efecte i
vostè aconseguisca que açò es paralitze, els xicots de policia col·locara una xicoteta
placa que diguera prohibit circular més de dotze tones, i estan passant de 25, 30 o 40
tones, eviten una volta però es fiquen a la rotonda amb una circulació enorme enfront
dels vidres, sap el que li dic, veritat?”

La Sra. MARTÍNEZ diu: “Sr. Alcalde, es va aprovar una moció que instava a la
Direcció General de Correus que dotara de personal necessari les oficines de correus del
municipi, han tingut vostès contestació o no?, repetisc, es va aprovar una moció
demanant ampliació de plantilla i que s’instara a la Direcció General de Correus per a
les dependències de Correus, han tingut vostès contestació?, sí, doncs ja ens la conta
quan puga. Açò és per al regidor de la Policia Local, mire vostè, els caps de setmana
vostè ho sap millor que jo, açò són fonts de la Policia Local, arriba a haver-hi únicament
i exclusivament per a tot el terme municipal dos policies i un de dependències, els caps
de setmana, això ocorre tots els caps de setmana, i li demane que el proper Ple ens conte
el cost de les hores extraordinàries que per eixa falta de personal de policia local s’estan
pagant com a despesa corrent, i li repetisc que els caps de setmana hi ha dos policies, i
un de dependències. No ens serveixen els arguments que hi ha hores sindicals, en altres
serveis hi ha hores sindicals i vostè va ser un dels qui va votar en contra que s’evitara
despesa corrent mitjançant el plantejament d’auxiliars de policia local de la guarderia
rural, que una part estava, ens diu vostè els imports d’hores extraordinàries i ens porta
els quadres dels caps de setmana, perquè com comprendrà vostè a l’època estival dos
policies i un de dependències això no té nom ni lloc, li recorde també el següent, a l’av.
Arquitecte Alfredo Simón Gurumeta, fa uns dies una moto va atropellar un ciutadà, no
sé si amb un resultat de mort o de lesions greus, ací vam denunciar nosaltres i altres
grups del consistori que es realitzaven carreres, quan jo he cridat el servei de policia,
carreres amb les motos, es van estar controlant uns dies però evidentment amb dos
policies per a tot el terme municipal els caps de setmana no es pot atendre res, és més,
textualment, persones visitants al Port de fora que ja porten diversos estius venint, el
marit o la senyora aparca el cotxe i l’acompanyant li diu, no el deixes que està
malament, i diu, no passa res perquè ací, encara sort que la gent és bona, perquè si no
robarien, botarien foc als cotxes i farien el que fóra, té vostè dos policies per a una
població de 62.000 habitants, no arribem ni a l’altura de Canet. Ara, té vostè dos cavalls
bellíssims que costa gairebé dos quilos el manteniment, no està gens malament. Vostè
recordarà que es va plantejar en premsa, porte les dades econòmiques del manteniment,
les quadres, l’allotjament i tot el altres dels cavalls. A mi fonts sindicals m’han donat
eixes xifres aproximades. Vostè se’n recorda que vam quedar com una solució genial, el
que s’havien posat unes estoretes que han costat al voltant de 3 milions de pessetes, té
vostè ja notícies de si la confraria, les estores roges per a recollir la cera de la setmana
santa, vostè davant d’eixes crítiques, si és que no ens ha contestat, l’última vegada que
li ho vaig preguntar va ser fa dos mesos i vostè em va assegurar que estaven amb les
proves dels ciris, dels ciriots, llavors, si ja pot contestar-nos al Ple que ve, si de les
proves dels ciris ja cal evitar eixa despesa de neteja i eixa despesa d’estoretes, si no jo
mateixa li puc proporcionar les direccions d’unes 23 confraries de Màlaga i unes quatre
de Valladolid, on el problema el porten resolt fa anys. Ens contestarà, Sr. Gómez?, això
de les estoretes, el cost dels cavalls i la quantia d’hores extraordinàries, i això que què
ocorre amb dos policies i un de dependències els caps de setmana.”
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A les 14 hores i 25 minuts l’alcalde abandona definitivament la sessió, i és
substituït en la presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr. Castelló, fins a les 14 hores i
30 minuts, en què és substituït per la sisena tinent d’alcalde, Sra. Alegre.

El Sr. GÓMEZ diu: “Començaré pel final, que m’és més fàcil, quan una xica és
de la cort d’honor de les falles d’un any, l’any següent no pinta res en les falles, ja no és
de la cort d’honor, això és el que em passa a mi, jo vaig ser majoral d’un any d’una festa
d’una confraria però no tinc res a veure amb la confraria ni ocupe cap càrrec, vostè li
pregunta a qui haja de preguntar-li sobre les estoretes, perquè m’ha preguntat tres
vegades i jo li he explicat el mateix. Jo no sóc de la cort d’honor ja d’eixa confraria,
vaig ser un any i es va acabar la meua història, no tinc res a veure amb la confraria, sóc
un confrare més, pregunte vostè als vocals, al president, a qui siga, però no tinc res a
veure amb les estoretes, és que ja m’ho ha preguntat vostè tres vegades i sempre li he dit
el mateix, espere que no m’ho pregunte més, jo no tinc a veure res amb les estoretes, ni
vaig tenir a veure en el seu moment ni tindré a veure mai res amb les estoretes. Em
semblava una reacció de cortesia donar una explicació que jo havia sentit en una
assemblea. Segon, els cavalls, és que a mi m’agrada que es parle dels cavalls, perquè a
més justament ara a partir de fa tres dies estan ja patrullant per Almardà, tots els matins,
pot anar a fer-s’hi una foto, hi ha hagut alguna regidora que ha anat a fer-se fotos i tot, o
siga, que pot anar-hi també, jo crec que estan complint amb la seua missió, i li diré una
cosa, els cavalls valen de mantenir en aquests moments de forma estricta 240.000
pessetes, anuals, no dos milions, és que com amb els euros i pessetes portem un
rebombori, no ens aclarim, vegem, li puc dir que una moto, que les motos costen prou
més de mantenir, li passaré la factura dels tallers, o dels cotxes. Jo crec que els cavalls
són el més barat del món, per descomptat jo sé que a vostè li fa gràcia, a mi també, a mi
m’encanten, i no he muntat mai ni sé muntar. Els caps de setmana, és veritat, va haver
un parell de caps de setmana que per raons de baixes laborals de baixes d’ITE, o un altre
tipus de permisos, és veritat que va haver-hi dos caps de setmana, i no seguits, van
haver-hi dos policies i un de dependències, però no és l’habitual. I, bo, respecte a les
hores extraordinàries es fan les que són estrictament necessàries, vegem, ací no
passegem els policies per ací, ni els traiem per a anar a passejar, perquè facen hores
extraordinàries, ni els demanem que vinguen a treballar quan no fan falta, no, tot el
contrari, quan fan falta, ho té perfectament perquè els sindicats ho han tingut, es va
presentar en una Comissió d’Interior i ací estan els imports de les hores extraordinàries,
que ho pot demanar quan vulga, no cal que li ho porte jo, però si vol jo li ho porte, però
en personal estan a la seua disposició.”

I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a les 14
hores i 35 minuts, de tot això, com a secretari, done fe.

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE


